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fA TEDEN /TA TEDEN 

Hitrele do zdrtnfla 
če bi kateri zdravstveni predpis v zadnjem času lahko povr-

nil zaupanje bolnikov v zdravstveni sistem, potem je to uredba 
o triašnih ambulantah. Prinesel naj bi bistveno krajšo pot 
do zdravja, saj naj bi skrajšal čakalne dobe v specialističnih 
ambulantah povsod tam, kjer so bile daljše od enega tedna, ker 
bodo bolniki v triašnih ambulantah sedaj morali biti "orienta-
cijski' pregledani že v enem tednu. Predpis je vstopil v veljavo 
15. septembra. 

V njegovo podporo je bilo v prejšnjem tednu rm posvetu dire-
ktorjev slovenskih bolnišnic sklenjeno, da bodo v bolnišnicah 
sprejemali le tiste bolnike, ki bodo imeli od splošnega zdrav-
nika tako izpolnjene napotnice, da bo iz nje razbrati kratko 
anamnezo, kratek status in diagnozo oziroma podatke, iz kate-
rih bo mogoče ugotoviti nujnost napotitve po oceni izbranega 
zdravnika. Brez teh "podatkov" bodo bolnike v specialističnih 
ambulantah odklanjali. Pri nujnih primerih takšna napotnica 
ne bo potrebna, saj bodo še naprej veljajo enaka pravila kot 
doslej. Takšna pravila igre bodo po navedbah ministrstva za 
zdravstvo veljala vse dotlej, dokler ne bo izpeljana natančna 
delitev dela med primarno in sekundarno ravnijo. Predvsem 
pa naj bi tudi s pomočjo najnovejšega zdravstvenega predpisa 
skušali povrniti zaupanje v lečega zdravnika. Tudi na tem 
področju se želimo približati razvitemu svetu, kjer je dober 
zdravnik tisti, ki sam pozdravi svoje paciente. Pri nas smo žal 
splošnega zdravnika spravili na raven, da sta njegov ugled in 

^spoštoi^nje "merjena" pri večini bolnikov s tem, koliko zdra-
vil in napotnic za specialista bo dobil. Ker bosta po novem 
že zaradi zahtev pri izpolnjevanju napotnic imela več prilož-
nosti biti skupaj, bo možnosti za to, da si bosta bolj zaupala, 
bistveno več. Odpirajo pa se tudi možnosti za kvalitetnejše 
sodelovanje med zdravniki osnovnega in bolnišničnega zdrav-
stva. Predvsem pa je pomembno, da bolniki vedo, da bodo 
dobili tisto, kar jim ta zdravstveni sistem zagotavlja, če imajo 
urejeno obvezno in prostovoljno zdravstveno zavarovanje. 
Dolge čakalne vrste v nekaterih specialističnih ambulantah so 
se namreč za nekatere skrajšale le v primerih, če so imeli 
denar za samoplačniške ambulante. Pa tudi zlorab za "nujne 
preglede" naj ne bi bilo več, če ti resnično niso nujni. Pre-
ventivni pregled je mogoče brez škode za zdravje opraviti 
tudi čez nekaj tednov, za bolnika pa je potrebno narediti vse, 
da se mu bo zdravje čim prej 
povrnilo. Naposled je zdravje še 
vedno naša največje vrednota. ft 1 

GORNJA RADGONA / POSVET O VINSKI TRTI 

Bogastvo sort 
v tem času, ko sladek mošt nekoliko hitreje kot navadno 
polni prazne vinske sode, so slovenski vinarji ob pomoči 
Pomurskega sejma in kmetijske svetovalne službe v Gornji 
Radgoni pripravili posvet na temo Bogastvo sort vinske 
trte v Sloveniji — prednost ali slabost. 

Ze od leta 1987, ko je bil 
v Sloveniji sprejet trsni sortni 
izbor, tečejo med vinogradniki 
polemike, zakaj je dovoljeno 
v nekem vinorodnem okolišu 
saditi sorte, ki so v sosednjem 
prepovedane. Sprašujejo se tudi, 
ali so nekateri vinorodni oko-
liši v vinorodnih deželah Pod-
ravje in Posavje že od nekdaj 
privilegirani ali pa so res v njih 
tako specifične klimatske raz-
mere, da tam uspevajo sorte, ki 
drugje ne bi. V vinorodni deželi 
Podravje je dovoljenih in pri-
poročenih 23 sort vinske trte, 
v Posavju 22 (v obeh skupaj je 

zasajenih kar dobrih 29 mili-
jonov trsov) in v Primorski 
19. Po podatkih iz novega regi-
stra vinogradov prevladuje v 
posameznih okoliših od pet do 
sedem sort, druge pa le izbo-
ljšujejo in dopolnjujejo ponu-
dbo. V vseh treh vinorodnih 
deželah prevladujejo laški riz-
linig, sauvignon, beli pinot, 
chardonnay, sivi pinot, rumeni 
muškat, modri pinot in gamay. 
V vseh 14 vinorodnih okoliših 
pa je "uradno" mogoče najti 
samo beli pinot in chardonnay. 

Naslednja značilnost sortnega 
izbora v Sloveniji je v tem. 

da je v nekaterih okoliših celo 
več dovoljenih sort kot pripo-
ročenih, čeprav naj bi bile sled-
nje glavne in osnovne za razvoj 
vinogradništva, prve pa zgolj 
dopolnilo. Specialisti za vino-
gradništvo in vinarstvo pa so 
tudi opozorili na nekaj absur-
dov: v nekaterih okoliših "pre-
povedane" sorte, zaradi katerih 
inšpektorji vinogradnike tudi 
kaznujejo, zavzemajo znatne 
površine, na ocenjevanjih odsto-
tkovno celo vodijo, povrhu pa 
dosegajo odlične ocene. Tako 
se je letos celo zgodilo, da 
je prvak sorte (sivi pinot iz 
virštanjsko-šmarskega okoliša) 
na olimpiadi slovenskih vin 
v Gornji Radgoni zrasel na 
območju, kjer ne bi smel. Kme-
tijski strokovnjaki poznajo takih 
in podobnih nesmislov še nič 
koliko, zato so se zavzeli za 
dopolnitev oziroma razširitev 
obstoječega izbora. To pa je 
mogoče samo s spremembo pra-
vilnika o sortnem izboru, ki ga 
sprejema ministrstvo za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano. 

"Prepričan sem, da bogastvo 
sort vinske trte v Sloveniji 
pomeni prednost in ne slabosti, 
kakor hočejo to prikazati neka-
teri strokovno-administrativni 
krogi. V slovenskem merilu 
so sanje o tipiziranem skup-
nem masovnem izvoznem uni-
formiranem vinu, ki bi najbolje 
predstavilo našo malo, vendar 
nezamenljivo pestro vinograd-
niško pokrajino, utopija, zato si 
želim, da bi naš posvet adminis-
trativnim krogom dal smernice 
za lažje odločanje in sprejem 
aktov s področja vinogradniš-
tva in vinarstva," je med drugim 
menil priznani pomurski stro-
kovnjak za vinogradništvo in 
vinarstvo Ernest Novak, ki je bil 
tudi koordinator skupine stro-
kovnjakov na posvetu. 

Oste Bakal 



o 

ORMOŽ / NA OBISKU MINISTER DR. MARJAN SENJUR 

Uspehi ormoškega gospodarstva 
v ponedeljek, 4. septembra, seje na krajšem delovnem obi-
sku v Ormožu mudil minister /a ekonomske odnose in raz-
voj dr. Marjan Senjur. V gradu se je popoldan v spremstvu 
župana Vilija Irofenika srečal s predstavniki vodstva kon-
cema Satilo group ter ormoškimi gospodarstveniki. Na Je-
ruzalemu je prisostvoval tudi podpisu listine o nameri o 
ustanovitvi subregije Priekija med župani občin Ormož, 
Ljutomer, Križevei in Sveti Jurij ob Ščavnici. 

Minister dr. Marjan Senjur se 
je ob prihodu v Ormož najprej 
sestal s predstavniki koncema 
Safilo group, predsednikom in 
enim izmed lastnikov Vittori-
em Tabacchiem, upraviteljema 
Gianninom Lorenzom ter Pi-
erom Maric Francesconiem. 
Skupaj so si ogledali tovarno 
Carrera Optyl, katere lastniki 
so od leta 1996 do danes podvo-
jili število zaposlenih. Spreho-
dili so se skozi nove proizvodne 
prostore, izgradnja katerih se 
pravkar končuje. Razširitev pro-
izvodnje bo pomenila, da se 
bo število zaposlenih s sedanjih 
930 v kratkem še dvignilo na 
okoli 1500, kar bo pomembno 
vplivalo na dvig gospodarstva 
in zmanjšanje nezaposlenosti v 
Ormožu. 

Na tiskovni konferenci, ki je 
sledila v ormoškem gradu, je 

predsednik italijanskega kon-
cema Vittorio Tabacchi predsta-
vil poslovanje, proizvodnjo in 
načrte. V sedmih tovarnah, pet 
jih je v Italiji, po ena pa v Av-
striji in pri nas v Ormožu, izde-
lajo letno 16.600.000 očal, ki jih 
izvozijo 45% v Severno Ameri-
ko ter 41% v različne evropske 
države. Zadnje čase je za podjet-
je zanimivo tudi azijsko tržišče, 
kjer je konkurenca huda, zato 
so prodorni samo izredno kva-
litetni izdelki z dobrim dizaj-
nom. 

Od 5000 zaposlenih koncer-
na Safilo group jih dela trenu-
tno kar 930 v ormoški tovarni 
Carrera. Glede na to, da se bo 
njihovo število dvignilo na 150, 
^bodo potrebovali tudi več izob-
raženega tehničnega kadra. Od 
leta 1996, ko so italijanski la-
stniki odkupili ormoški obrat. 

so vanj investirali okoli 20 mi-
lijonov nemških mark, v bodo-
če pa bodo investicije obsegala 
od 3 do 4 milijone mark letno. 
V letu 2000 naj bi v koncernu 
Safilo group, ki obstaja od leta 
1934 in dosega izredne poslov-
ne rezultate, dosegli okoli 600 
milijonov dolarjev prometa, kar 
je za 100 milijonov več kot lani. 

PRIPRAVLJENOST 
MINISTRSTVA ZA 
POMOČ 

Minister za ekonomske odno-
se in razvoj dr. Marjan Senjur 
je pohvalil dobro sodelovanje 
med koncernom in občino ter 
obljubil finančno pomoč minis-
trstva, ki s tovrstnimi podpora-
mi v praksi skrbi za skladnejši 
regionalni razvoj v Sloveniji. 
Poudaril je, da je Slovenija še 
vedno zanimiva za tuje inve-
stitorje, predvsem zaradi cene-
ne delovne sile in proizvodnih 
stroškov. V Sloveniji naj bi se v 
bodoče tuje investicije še pove-
čale, saj se na ta način manjša 
nezaposlenost, prenaša k nam 
znanje in tehnologija ter odpi-
rajo tuji trgi za naše izdelke. 
Minister je pohvalil dobro sode-
lovanje občine in italijanskega 
koncema, kar je uspešno pripe-
ljalo do povečanja števila novih 
delovnih mest; to je še posebej 
pomembno za ekonomsko šib-
kejši Ormož. 

Minister dr. Marjan Senjur se 
je sestal tudi z ormoškimi gos-
podarstveniki, nakar se je ude-
ležil srečanja županov Ormoža, 
Ljutomera, Križevcev in Sve-
tega Jurija ob Ščavnici, ki so 
podpisali pismo o nameri o us-
tanovitvi subregije Priekija na 
Jeruzalemu. Na ta način naj bi 
poskrbeli za hitrejši razvoj Pr-
lekije, od koder je po rodu tudi 
minister dr. Marjan Senjur. 

Majda Fridl 

Minister za ekonomske odnose in razvoj dr. Marjan Senjur 
(drugi z desne) se je 4. septembra v družbi ormoškega župana 
in predstavnikov koncema Safilo udeležil tiskovne konference 
v ormoškem gradu. Foto: Hozyan 

ILmiKA - BORZNOPOSREDNISKA HISA/TEDENSKI 
KOMENTAR 

(Ne)uankovitost trga 
Slovenski trg kapitala se še vedno izgublja v 

rdečih številkah, saj je slovenski borzni indeks 
tudi v preteklem tednu izgubil pol odstotka. 
Čisti promet na trgu brez svežnjev in aplikacij 
se giblje na nivoju okoli 400 milijonov tolarjev, 
kar za trg kapitala ni veliko. Na zadnji dan 
trgovanja so promet poživili le posli s svežnji, 
saj je tako zamenjalo lastnika kar za dobro 
milijardo tolarjev delnic in obveznic. 

Pozornost na trgu je bila v tem tednu 
usmerjena v delnice podjetij, ki so udeležena 
prevzemov. Razmerje med Pivovarno Laško in 
Radensko še vedno ni usklajeno, saj bi morala 
Radenskina delnica pri tečaju Pivovarne Laško 
okoli 4.350 tolarjev znašati kar 150 tolarjev 
več, kot je trenutna cena na trgu kapitala. Pri 
tečaju 2.300 tolarjev seje pri Radenski nabralo 
kar precej ponudbe, pa je povpraševalci niso 
mogli absorbirati. Posledično se je tudi cena 
delnice znižala pod to mejo, negativni skok 
pa je spremljal tudi visok promet. V primerjavi 
s Pivovarno Laško je naložba v Radensko 
trenu-tno bolj smiselna, saj ni verjetno, da bo 
delnica pivovarja iz Laškega padla na 4.070 
tolarjev, pri čemer bi se menjalno razmerje 
ujelo. 

V podobno zgodbo sta vpeti tudi delnici 
Save in Colorja. Delnica Colorja je po objavi 
menjalnega razmerja izgubila kar 10 odstotkov. 
Na svoji vrednosti je izgubila tudi delnica 
Save, saj so bili zadnji posli v tednu sklenjeni 
pri tečaju okoli 15.350 tolarjev, njena vrednost 
pa se giblje v smer paritetnega razmerja iz 
prevzemne ponudbe. Izmed drugih pomem 
bnejših delnic uradne borzne kotacije se je 
negativnemu trendu uspešno upirala delnica 

Leka, ki je v preteklem tednu pridobila na svoji 
vrednosti približno 500 tolarjev, njen enotni 
tečaj pa se nahaja malenkost nad 35.000 
tolarjev. Nakupe po višji ceni so povzročite 
predvsem informacije o zanimanju tujcev za 
farmacevtsko podjetje, ki je svoje poslovanje 
predstavilo tudi v Londonu. 

Prosti trg nam je prav tako postregel z 
negativnim stanjem. Indeks prostega trga je 
v tem tednu izgubit dva odstotka, njegova 
vrednost pa se je na zadnji trgovalni dan 
v tednu ustavila pri 970 indeksnih točkah. 
Najbolj cenjena delnica Gorenja je izgubila 
še 0,8 odstoka, trgovanje z delnico pa se je 
preselilo na območje okoli 1900 tolarjev. Pri 
svoji visoki vrednosti vztraja delnica Fructala, 
s katero se sklepajo posli po cenah med 2.650 
in 2.700 tolarjev. 

Trg pooblaščenih investicijskih družb se 
glede na gibanje ni razlikoval od drugih. 
Delnice pooblaščenih investicijskih družb so 
v preteklem tednu v povprečju izgubile dober 
odstotek. Cena Triglava stebra I se giblje okoli 
90 tolarjev, za Nacionalno finančno družbo 
1 pa so lahko prodajalci iztržili okoli 79,5 
tolarja. Najbolj je nezanimanje investitorjev 
prizadelo prazne pooblaščene investicijske 
družbe. Vrednost Triglava stebra II se je znižala 
pod 30 tolarjev, precej pa se je v zadnjem času 
znižala vrednost Nacionalni finančni družbi II, 
ki kotira pri 26 tolarjih. 

Ob upoštevanju razmer na trgu vrednostnih 
papirjev v prihodnje ne gre pričakovati 
bistvenih sprememb. Zanimanja za delnice 
trenutno ni veliko, kar se odraža tudi na cenah 
in prometu. Mogoče lahko le nekaj stavimo 
na tujce, ki bi v primeru nadaljnjih nakupov 
povečali tudi domači interes za delnice, vendar 
pa je o tem še preuranjeno govoriti. 

Matjaž Bemik, Ilirika BPH, d.d. 

LENART / OBISK PREDSEDNIKA UPRAVE PREVENTA 
SLOVENJ GRADEC 

Uspešni dobavitelji evropski 
avtomobilslfi industriji 
Lenarško tovarno bovdnov in plastike in podjetje Prevent 
Halog za proizvodnjo avtomobilske konfekcije je v sredo, 
6. septembra, obiskal predsednik uprave družbe Prevent 
iz Slovenj Gradca Jože Kozmus. Sestal se je z direktorjem 
obeh podjetij Bogdanom Šavlijem in lenarških županom 
Ivanom Vogrinom, z njima pa se je pogovarjal predvsem o 
gospodarskih in poslovnih tokovih ter pomenu obeh podje-
tij za občino Lenart. 

Lenarški Prevent Halog je 
prvi v nizu 13 profitnih enot 
slovenjegraškega Preventa, ka-
terega proizvodnja je skoraj v 
celoti usmerjena v izvoz, dru-
žba pa je tretja največja iz-
voznica v državi. Proizvodnja 
avtomobilske konfekcije v Le-
nartu je v celoti namenjena za 
nemški avtomobilski koncem 
Volkswagen. Podjetje zaposluje 
okoli 600 konfekcionarjev in 
drugih profilov. Samo v prvih 
osmih mesecih letos pa je na 
novo zaposlilo 140 ljudi, v To-
varni bovdnov in plastike, kjer 
izdelujejo komponente za av-
tomobilsko industrijo, je letos 
delo na novo dobilo 30 ljudi, 
tako v TBP kot kot Preventu 
Halog pa jih do konca leta na-
meravajo zaposliti še nekaj. Po 

besedah župana Ivana Vogrina 
se je stopnja brezposelnosti v 
Lenartu - ta naj bi bila trenu-
tno 6,9-odstotna - znižala prav 
po zaslugi obeh podjetij, kjer 
se število zaposlenih že približu-
je 1000. V Lenartu se nadejajo, 
da se bo občina tudi zato uvr-
stila med "gazele" med občina-
mi, župan Vogrin pa napoveduje 
celo 30-odstotno gospodarsko 
rast. 

Optimistično razpoloženi so 
tudi v Preventu. V prvih šestih 
mesecih letos so ustvarili za do-
brih 115 milijonov dolarjev ali 
2,6 odstotka slovenskega izvo-
za. Stopnja rasti se je po izred-
no visoki sredi devetdesetih, ko 
je dosegala tudi do 75 odstot-
kov, nekoliko umirila. Uspešni 
sta tudi obe družbi Preventa v 

Bosni in Hercegovini in Mold 
viji, proizvodnje pa letošnji p 
dec proizvodnje avtomobilov 
Evropi zaenkrat še ni prizad( 
V lenarškem Preventu Haloj 
bodo v prihodnjih mesecih oi 
prli obnovljene in preurejei 
proizvodne prostore v Kidrič 
vi ulici. 

Predsednik uprave Preveni 
Slovenj Gradec Jože Kozmi 
je zadovoljen s poslovanjei 
lenarškega Preventa Haloga 

SLOV. GORICE / ZA SKLADNEJSI REGIONALNI RAZVOJ? 

Zgodba o uspehu po lenarško 
Predvolilni hoj se je pričel tudi 

v Slovenskih goricah. Na držav-
nozborskih volitvah leta 1996 je 
Slovenskim goricah v parlamentu 
uspelo dobiti tri poslanske sedeže: 
dr. Janeza Krambergerja (SLS), 
Franca Kanglerja (SLS) in Fran-
ca Pukšiča (SDS). Kmalu bo zna-
no, koliko jih bodo letos. 

Ne glede na število izbrancev 
ljudstva bo v prihodnjih dneh tudi 
na tem območju veliko besed o 
skladnejšem regionalnem razvoju 
v Sloveniji. Slišati je lepo, pa ven-
dar - a ni to le ena tistih predvo-
lilnih obljub ali fraz politikov, ki 
se učijo retorike in manir politične 
kulture? Zavedati se je namreč tre-
ba, da Slovenija v slabih desetih 
letih parlamentarne demokracije še 
ne more dati zadostnega števila ka-
raktemih politikov z jasnimi cilji. 
Čeprav smo Slovenci pred leti bu-
čno pozdravili pluralizem, se žal 
takrat nismo zavedali, da bomo z 
opevano demokracijo dali možnost 
vstopa v politiko skorajda vsako-
mur, ki bo zanjo pokazal dovolj 
interesa. Spomnimo se samo kon-
traverznega Adolfa Starmana ... 
In ob tem se postavlja vprašanja, 
kakšne so pravzaprav prave ambi-
cije tistih, ki se odločajo za politič-
no kariero in kakšen naj bi sploh 
bil slovenski politik. 

Kakorkoli, po krivici zapostav-
ljene Slovenske gorice, v prestol-
nici označene le kot ena izmed 
slovenskih provinc, so slovenske-
mu narodu že v preteklosti dale 
več pomembnih mož - od izumite-
lja in industrijalca Janeza Puha, 
akademika dr. Antona Trstenjaka 
do številnih drugih. Danes veljajo 
Slovenske gorice za območje, po-
trebno državne in božje pomoči. 
Tako vsaj menijo politiki in občin-
ski veljaki. Ali je res tako, se spra-
šujemo mi, ki na Slovenske gorice 
ne gledamo čustveno obremenjeni. 
Za primer dajem Lenart, ki ga Le-
narčani sami postavljajo za sredi-
šče Slovenskih goric. Po propadu 
mariborskih industrijskih gigantov, 
ki so zaposlovali večje število Slo-

venjegoričanov, so v Lenartu v 
devetdesetih letih zabeležili okoli 
25-odstotno stopnjo brezposelnosti. 
Danes govorijo, da je ta 7-odstotna.__ 
Vendar ne po zasluge države, tem-
več tistih trmastih Lenarčanov in 
drugih Slovenjegoričanov, ki po iz-
gubi službe niso ostali križem rok. 
Podali so se na samostojno pot, pot 
nepredvidljivega podjetništva - in 
to v samem začetku našega tržne-
ga gospodarstva. Jasno, da ob po-
moči države in skopo odmerjenih 
sredstev, vendar predvsem ob jasno 
zastavljenih ciljih. Dolg je seznam 
tistih, ki so uspeli, nekaj je tudi ti-
stih, katerih podjetja se v letu 2000 
uvrščajo med najhitreje rastoča v 
državi. Vendar Lenart, enajst leto 
staro mesto, danes še vedno brez ve-
čjega nakupovalnega središča, kar 
po slovenskih merilih žal še pred-
stavlja neformalni kazalec razvoja 
in uspešnosti, po mnenju mnogih 
ostaja pozabljeno provincionalno 
mestece. Morda tudi zato, ker se 
Lenarčani radi zapirajo v svoj svet, 
ostajajo skromni kot stoletja njiho-
vi predniki, ki jim je slovenjegoriš-
ka prst dajala le kruh za preživetje. 
Kdo ve, ali se nemara čutijo izi-
grani, ko se ne najdejo v opevanih 
zgodbah o uspehu v Sloveniji. 

Kdo potemtakem potrebuje skla-
dnejši regionalni razvoj, gospodar-
stvo ali politika? Tisti, ki govorijo, 
ali tisti, ki ustvarjajo? Mislim, da 
je odgovor jasen in da se uspeh 
skriva predvsem v ljudeh, ki so pri-
pravljeni svoje življenje podrediti 
zastavljenim ciljem. 

Zal pa je zgodba o uspehu lenar-
škega gospodarstva le ena izmed 
značilnosti tega predela severovz-
hodne Slovenije. Slovenske gorice 
se namreč po desetih letih takšnih 
in drugačnih obljub še vedno ote-
pajo s težavami s pitno vodo, ki je 
nedvomno eksistencialnega pome-
na. Ali je ni ali pa je oporečna. 
Spodbudno je sicer slišati, da je kar 
blizu 200 milijonov tolarjev in-
vesticijsko naravnanega proračuna 
namenjenega gradnji in posodobit-
vi cest, pa vendar, a ni pomembnej-

ša pitna voda, sprašujemo občinsi 
može, ki si ves čas svojega ma 
data prizadevajo pridobiti nakl 
njenost volivcev. Je že res, da 
uspehe dela lažje prikazati z nov 
mi kilometri asfalta kot z zdim 
neoporečno pitno vodo, kajne. 

Slovenjegoričani o tem seveda i 
bodo govorili, tudi če jih vprašal 
bodo mnogi rešitev iskali sami 
za to ne bodo krivili občine, ki ži 
prav od njih, davkoplačevalcev. 

A predvolilni čas velikih oblji 
se je začel. Komu bodo v Slovei 
skih goricah, predvsem pa v Lena 
tu, volivci zaupali največ glaso 
bo znano kmalu, že danes pa je j 
sno, da ljudje ne bodo čakali i 
izpolnitev predvolilnih obljub, teti 
več se bodo z delom lotili reševan, 
vseh svoj težav in si tako prim. 
devali za skladnejši razvoj svoj 
krajev kar sami. 

Anemari Kekt 
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POROČAMO. KOMENTIRAMO 

PREDLOG ZAKONA O HALOZAH IN SLOVENSKIH 
GORICAH 

1 3. septembra je skupina poslancev SDS s prvopodpisanim 
Miroslavom Lucijem v parlamentarno proceduro vložila 

predlog zakona o zagotavljanju sredstev za spodbujanje sklad-
nega regionalnega razvoja na območjih s posebnimi razvojni-
mi problemi na območjih Haloz, Dravskega in Ptujskega polja 
ter Slovenskih goric. Glavni cilj zakona je odprtje novih delov-
nih mest in s tem preprečitev povečanja števila nezaposlenih 
na teh območjih. Poslanci so prepričani, da je zato nujno, da 
se zakon sprejme po hitrem postopku. Haloze in Slovenske go-
rice predstavljajo velik razvojni izziv, saj gre za območji, ki sta 
bogati z naravno in kulturno dediščino. Z zakonom o spod-
bujanju skladnega regionalnega razvoja bo možno hitreje na-
doknaditi zaostanke, zlasti še na področju infrastrukture, sta 
na predstavitvi zakona že posebej poudarila poslanca Miroslav 
Luci in Franc Pukšič. 

ESPERANTSKA KONFERENCA ALPE - JADRAN 

Na Ptuju bo od 22. do 24. septembra potekala 12. espe-
rantska konferenca Alpe - Jadran, v okviru katere bo po-

tekala vrsta aktivnosti. Izvedli bodo konferenco z delovnimi 
srečanji, kulturnimi nastopi, turističnimi ogledi Ptuja in okolice, 
odprli pa bodo tudi filatelistično razstavo pod naslovom Turi-
zem in esperanto, ki bo na ogled v Narodnem domu. 

PISNO PRIZNANJE ZA FRANCA ESIHA 

Na letošnji natečaj Turistične zveze Slovenije, ki ga je razpi-
sala skupaj z Združenjem spominkarjev Slovenije, je 68 

avtorjev poslalo 85 spomikov. Pn/o nagrado je prejela serija 
izdelkov iz porcelana Petra Ogrinca iz Ljubljane, Ptujčan Franc 
Esih pa je prejel pisno priznanje za reliefni plošči izžgane gline 
z motivi Ptuja in okolice. 

ZAČETEK MLADINSKIH UČNIH DELAVNIC 

v a Muršičevi 18 na Ptuju se bodo 25. septembra pričele 
N mladinske učne delavnice društva Timotej Ptuj, ki jih pri-

pravljajo na nadebudne in radovedne srednješolce z različnimi 
temami za življenje in o življenju. Trajale bodo do 12. oktobra. 
Spoznavni večer bo 25. septembra. 

ČETRTA RAZCTAVA ROČNIH DjEL 

VDomu upokojencev Ivana Rudolfa Ptuj na Zadružnem trgu 
bodo 28. septembra odprli četrto razstavo ročnih del svojih 

članov, ki bo 28. in 29. septembra na ogled od 8. do 18. ure, 
30. septembra pa od 8. do 12. ure. 

OBZORJE S PRENOVUENIiilll PROSTORI 

Klub Obzorje na Potrčevi 34 na Ptuju, kjer je sedež središča 
za samostojno učenje, je od nedavnega prenovljen. Stalne 

obiskovalce in druge, ki to želijo postati, vabijo mentorji in nji-
hovi sodelavci, da se jim čim prej pridružijo. Tudi to jesen bo 
pri njih živahno, saj bodo pripravili najrazličnejše delavnice. 

TA TEDEN NA PTUJSKI TV 

Četrtek ob 21. uri: V filmskem kotičku bo na sporedu film z 
naslovom Maks. 

Sobota ob 21. uri in nedelja ob 10. uri: Bogato septembrsko 
dogajanje na Ptujskem in širše bo zaznavno tudi v tokratni 

oddaji televizije Ptuj. Gasilsko društvo Ptuj je praznovalo 130. 
rojstni dan, uspešno ptujsko podjetje Perutnina Ptuj 95 let, di-
jaški dom pa 100 let dela. Obrtniki s Ptujskega so se tudi letos 
predstavili na 33. mednarodnem obrtnem sžjmu v Celju, zelo 
aktivni so bili ptujski kolesarji, ki so organizirali nočno dirko in 
dirko za veliko nagrado Perutnine Ptuj, v zaključni fazi je selitev 
Knjižnice Ivana Potrča v nove prostore, praznovala je cerkev sv. 
Jurija, govor pa bo tudi o humanitarni akciji Sožitje je pogled s 
srcem, o srečanju z literati Poezija ekspres in še čem. 

Pripravila: MG 

PTUJ / 100 LET DIJAŠKEGA D O M A 

Uspešnih prvih sto let 
v dvorani Center na Ptuju 
je bila 18. septembra osred-
nja slovesnost ob 100-letnici 
Dijaškega doma Ptuj, ki je 
bil odprt pred natanko sto 
leti, ko je Ptuj dobil tudi do-
polnjeno gimnazijo, za kate-
ro je bil pogoj dijaški dom. 
Prvi ptujski dijaški dom je 
bil nemški in je najstarejša 
tovrstna ustanova v Slove-
niji. Letos nudi streho 126 
srednješolcem in 35 učen-
cem osnovne šole in šole 
s prilagojenim programom, 
vsi pa dosegajo nadpovpreč-
ni učni uspeh. Vseh postelj 
pa ima 240. 

Osrednje slovesnosti ob 
100-letnici Dijaškega doma 
Ptuj, ki je potekala pod pokro-
viteljstvom ministrstva za šols-
tvo in šport in mestne občine 
Ptuj, so se udeležili sedanji in 
bivši zaposleni, nekateri prejš-
nji ravnatelji, zdajšnji in bivši 
gojenci, poslovni partnerji ter 
predstavniki občin, iz katerih 
prihajajo dijaki srednjih šol in 
učenci osnovne šole, ki jim je 
Dijaški dom Ptuj drugi dom. 
Ministrstvo za šolstvo in šport 
je predstavljala sekretarka Me-
tka Zevnik. Zavod za šolstvo 
Republike Slovenije višja sveto-
valka za dijaške domove Dani-
ca Starki, ki je ptujski dijaški 
dom vodila od leta 1991 do 
1998, Skupnost dijaških domov 
pa predsednik Darko Butinar. 

Slavnostni nagovor ob jubile-
ju je imel ravnatelj Dijaškega 
doma Ptuj Matjaž Neudauer. 
Poudaril je pomen njegovega 
delovanja, ki se kaže v zagota-

vljanju kvalitnega bivanja, izo-
braževanja in vzgoje domskih 
otrok. Dijaški dom Ptuj je eden 
od 43 domov za srednješolce, 
kolikor jih je odprtih v Slove-
niji in so drugi dom okrog de-
set tisočim dijakom. V letih od 
1997 do 1986 je bilo v Sloveniji 
zgrajenih 22 dijaških in sedem 
študentskih domov, v katerih so 
zagotovili 13.500 novih postelj 
za šolajočo se mladino. 

V imenu mestne občine Ptuj 
je ob stoletnici Dijaškega doma 
Ptuj govoril župan Miroslav 
Luci in se kolektivu zahvalil za 
kvalitetno delo z mladimi, ki je 
bilo ob letošnjem prazniku mes-
tne občine Ptuj nagrajeno z zla-
to plaketo mestne občine Ptuj. 
V kulturnem programu so na-
stopili pihalni orkester Talum, 
plesalci plesnega centra Mambo 
in mlada pevka Diana. V pro-

storih Dijaškega doma Ptuj pa 
so odprli tudi stalno razstavo ob 
stoletnici doma, ki sta jo pri-
pravila Tjaša Mrgole Jukič in 
Brane Oblak iz ptujskega zgo-
dovinskega arhiva. Ob jubileju 
so izdali tudi 500 izvodov zbor-
nika z najpomembnejšimi mej-
niki v delovanju doma; trideset 
od teh je zlatih in so jih po-
delili ravnateljem, ki so dom 

vodili zadnjih štirideset let (Du-
šan Sedlak, Ivan Žemljic, Ani-
ca Vogrinec, Andrej Fekonja, 
Zvonimir Kralj, Stanislav Na-
past in Danica Starki), in neka-
terim zvestim sodelavcem. Zlati 
zbornik jez 18. septembrom po-
stal najvišje priznanje Dijaške-
ga doma Ptuj. 

MG 

Zlati zborniki za dosedanje ravnatelje Dijaškega doma Ptuj: Danico Starki, Andreja Fekonjo, 
Ivana Žemljica, Stanislava Napasta in Anico Vogrinec (od leve) 

Predsednik Skupnosti dijaških domov Slovenije Darko Buti-
nar je prinesel darilo ob stoletnici z željo, da bi ptujski dijaški 
dom dočakal 200-letnico. Fotografije: Črtomir Goznik 

Prostore ptujskega dijaškega doma si je z velikim zanimanja 
ogledala tudi državna sekretarka v ministrstvu za šolstvo in 
šport Metka Zevnik 

PTUJ / EVROPSKI DAN BREZ AVTOMOBILA 

Jutri ¥ mesto brez avtomobila 
22. september je evropski dan brez avtomobila, ki poteka 
pod geslom V mesto brez avtomobila. Tej akciji se je pri-
družilo enajst držav, članic ELJ, ki so podpisale skupno li-
stino o evropskem dnevu brez avtomobila. Glavni namen 
akcije, ki jo bomo letos prvič izvedli tudi v Sloveniji je 
osveščanje prebivalcev o problemih, povezanih z onesnaže-
vanjem zraka, hrupa, pomanjkanjem parkirnih mest in z 
nepravilnimi parkiranjem ter drugimi posledicami, ki jih 
povzroča preveliko število avtomobilov v mestih. 

Po podatkih evropske komi-
sije Eurobarometer iz lanskega 
leta je več kot polovica škod-

^Ijivih snovi, predvsem dušikov 
^l^sid, ogljikov oksid in ogljikov 
'dioksid, iz emisij motornega 
Prometa. Podatki o onesnaževa-

zaradi cestnega prometa v 

Sloveniji za leto 1996 kažejo, da 
delež cestnega prometa glede na 
skupne emisije dušikovih oksi-
dov znaša kar 65 odstotkov, v 
državah EU le 45. Zato so tudi 
Slovenci z 22. septembrom do-
bili priložnost, da en dan pre-
živijo brez avtomobila, če je le 

mogoče. 
Pobudi za akcijo, ki jo v Slo-

veniji vodi ministrstvo za okolje 
in prostor, se je odzvalo 21 slo-
venskih občin, med njimi tudi 
mestna občina Ptuj, ki je v ak-
tivnosti pritegnila šole, kole-
sarski klub in občane. Kot je 
povedala koordinatorica jutriš-
njih aktivnosti v mestni občini 
Ptuj Alenka Korpar, so šolarji 
na temo Otroci v prometu ustvar-
jali likovna in literarna dela. 
Najboljše bodo izbrali za razsta-
vo v Mestni hiši. Če bo jutri 
lepo, bodo otroci risali s kredo 
po pločniku in asfaltu tudi pred 
Mestno hišo. Kolesarji ptujske 
Perutnine bodo pred blagovnico 

na Novem trgu postavili šotor, 
v katerem bodo razstavili kole-
sa in opremo za varno vožnjo; 
delili pa bodo tudi zloženke o 
dnevu brez avtomobila in pro-
metu. Ena od ptujskih aktiv-
nosti ob jutrišnjem dnevu brez 
avtomobila pa je tudi krajša ko-
lesarska vožnja s startom pred 
Mestno hišo in zaključkom pred 
upravno zgradbo Perutnine 
Ptuj, na katero vabi ptujski 
župan. Udeleži se je lahko, kdor 
želi. Kolesarski klub pa vabi na 
rekreativni kolesarski dan, ki 
bo v soboto, 23. septembra. 

Dan brez avtčmobila je za 
mestno občino Ptuj tudi nova 
priložnost za to, da preveri 
učinke najnovejše prometne 
ureditve Ptuja. Mestno jedro 
naj bi bilo sicer zaprto za pro-
met, ulice pa so kljub temu pol-
ne pločevine. 

MG 



ORMOŽ / PREDSTAVITEV USTANOVE 
DR. A N T O N A TRSTENJAKA 

la vsestranski razvoj 
Prlekije^ Slovenskih 
gorii in Haloz 
v četrtek, 21. septembra, se bo ob 11. uri v hotelu Ormož 
v organizaciji ustanove dr. Antona IVstenjaka pričela novi-
narska konferenca ter predstavitev za javnost. V popoldan-
skem delu se bo ob 15.30 pričel IVstenjakov forum na temo 
Turizem v Slovenskih goricah in Prlekiji. 

Ustanova dr. Antona Trstenjaka je neodvisna in samostojna us-
tanova splošno koristnega in trajnega namena, ki deluje od leta 
1992 kot prva slovenska ustanova za vsestranski razvoj Prlekije, 
Slovenskih goric in Haloz. Osnovni kapital ustanove je 51 mili-
jonov tolarjev. V dopoldanskem delu bodo organizatorji zbranim 
predstavili delovanje ustanove, 8. tradicionalni projekt Spoznajte 
Prlekijo in projekt Sokolske zveze Slovenije - S športom je življenje 
lepše. 

T R S T E N J A K O V F O R U M 
Popoldan bo prav tako v hotelu Ormož potekal strokovni posvet 

- Trstenjakov forum na temo Turizem v Slovenskih goricah in Pr-
lekiji. Vodil ga bo svetovalec ministra za drobno gospodarstvo in 
turizem Republike Slovenije Stane Bizjak. Podanim vsebinam o 
ozaveščenosti in projektnem delu v turizmu bodo sledile razprave. 
Udeleženci strokovnega posveta se bodo nato udeležili otvoritve 
razstave likovnih del Zmaga Modica, ki bo ob 19. uri v salonu Re-
nault na Hardeku. 

Majda Fridl 

FILMSKI KOTIČEK 

Hiša debele mame 
(Big Momma's House) I 
Včasih se splača iti v kino. Morda imate I 

pomemben zmenek in premalo snovi za po- I 
govor. Ali pa bi se v film radi res vživeli, k I 
čemur vam bo pomagalo glasno ozvočenje I 
- če ne drugo, se bodo gotovo vživela vaša I 
ušesa. Včasih pa se za obisk kina odločite I 
preprosto zato, ker ste slišali, da v njem vrtijo I 
dober film. I 

Detektivu FBI (Martin Lawrence) je dodelje- I 
na novo naloga - postaviti mora zasedo ne- I 
varnemu zločincu, ko bo le-ta obiskal svoje I 
dekle, ki se odpravlja na obisk k svoji babici. I 
Toda zadeva se zaplete: babica odpotuje iz I 
mesta, še preden dekle dospe k njej, zato se I 
detektiv - mojster preobleke odloči, da bo za- I 
devo rešil po svoje ... I 

Težko je biti ženska. To je ugotovil že Robin I 
VVilliams, ko se je preoblekel v gospo Doub- I 
tfire in so se mu vžgali joški. Isto je ugotovil I 
tudi Martin Lavvrence, ko je preoblečen v ba- I 
bico ležal v postelji s svojo privlačno vnukinjo I 
in je svoj one mogel zatajiti s tem, da se je I 
izgovoril na žepno svetilko. Toda zdi se, da si I 
moški prav radi kdaj nadenejo modre in nane- I 
sejo š m i n k o - d a se razumemo, to je izključno I 
zaradi plemenitih ciljev, na primer policijske- I 
ga dela. I 

In kako postati ženska? Nič lažjega! Potre- I 
bujete le zelo velik modre, par oblek, peno in I 
malo domišljije. Tako nam vsaj zadevo prika- I 
žejo v filmu. Seveda se filmarji ne ukvarjajo s I 
podrobnostmi, in če ima babica obraz iz pla- I 
stike, vnukinja take malenkosti že ne bo opa- I 
žila. Zraven tega babica premaga domišljave I 
najstnike v košarki in pretepe nasilnega tre- I 
nerja karateja. Sumljivo? Kje neki! J 

Tokrat se obisk kina splača, saj boste videli j 
komedijo, ki vas bo nasmejala. To pa je tre-
ba izkoristiti, saj so smešne komedije danda-
nes tako redko videne kot vesoljci. Dovolj, da 
se prištevate med srečneže, je že, če ste jo 
sploh že videli. 

Nataša Zuran I 

DESTRNIK / V PROSTORIH SOLE 
O D SEPTEMBRA TUDI VRTEC 

Malčki dobili 
svoj drugi dom 
V prostorih osnovne šole Destrnik so v nedeljo, 10. septem-
bra, slovesno odprli nov otroški vrtec, katerem je prostor 
za štirideset otrok v dveh skupinah, naložba pa je po prvih 
ocenah občino stala okoli 35 milijonov tolarjev. 

Tako so na Destrniku v nede-
ljo seznamu naložb leta pripisa-
li tudi nov, sodobno opremljeni 
otoški vrtec, ki ga od prvega 
septembra obiskuje 26 malčkov 
pd tretjega do šestega leta. Zan-
je skrbi vzgojiteljica, domačin-
ka Darja Zadravec. Prihodnje 
leto nameravajo v vrtcu uredili 
še previjalnico, s čimer bodo 
omogočili varstvo tudi mlajših 
malčkov. 

Na nedeljski slovesnosti sta 
nastopila otroški pevski zbor de-
strniške osnovne šole pod vods-
tvom Nataše Zemljič in plesna 
skupina šole, ki jo vodi Milena 
Šilec. Zbrane je pozdravil ra-

vnatelj šole Drago Skurjeni, 
malčkom pa sta dobro počutje 
v vrtcu zaželela tudi destrniški 
župan Franc Pukšič in domači 
župnik Mihael Valdhuber, ki 
je pridobitev blagoslovil. Novi 
vrtec je ob ravnatelju Dragu 
Skurjenem in županu Francu 
Pukšiču odprla državna se-
kretarka v ministrstvu za šols-
tvo in šport Angelca Likovič, 
ki je poudarila pomen vzgoje 
otrok in dejala, da je prav 
vzgojno-izobraževalni sistem 
eden najpomembnejših v drža-
vi, česar pa se v naši družbi še 
premalo zavedamo. 

AK 

PTUJ / GIMNAZIJCI V FRANCIJO 

Hova koristna izmenjava 
Skupina desetih ptujskih gimnazijcev je v ok\1ru progra-
ma Comenius - Lingua 15. septembra odpotovala na več-
dnevni obisk k svojim francoskim vrstnikom v mesto Les 
Herbiers v pokrajini Vend v Franciji. V okviru izmenjave 
bodo svojim vrstnikom predstavili značilne slovenske jedi 
in praznike. Z njimi sta v Francijo odpotovali tudi profe-
sorici Jasna Regent, ki je mentorica projekta, in Alenka 
Ketiš. 

Ptujska gimnazija je med pr-
vimi slovenskimi šolami, vklju-
čenimi v evropske projekte. 
Pomemben podatek je tudi, da 
je na ptujski gimnaziji zapos-
len profesor Brane Rokavec, ki 
je eden izmed dvajsetih koordi-
natorjev za evropske projekte v 
Sloveniji. 

Pred odhodom je Jasna Re-
gent povedala: "Vključujemo se 
v evropske projekte v okviru 
programov Sokrates, zlasti pa 
je za šole zanimiv Comenius -
Lingua, ki omogoča različne vr-
ste izmenjav oziroma kontaktov. 
Dijaki lahko delajo na svojem 
terenu doma in se povezujejo 
preko profesorjev, ki se dvakrat 
ali trikat srečajo in prinesejo s 
seboj izsledke svojih raziskav. 
To je ena vrsta izmenjav, v ka-
tero se prav tako vključujemo, 
izmenjavo učencev pa omogoča 

podprogram Comenius - Lin-
gua. Pri slednjem je pogoj, da 
je en partner iz evropske sku-
pnosti, drugi pa ne. Sodelova-
nje s francoskimi partnerji, s 
katerimi že nekaj časa sodeluje-
mo, smo sedaj obogatili še s tem 
programom. Za projekt smo iz-
brali nekaj, kar je lahko vsake-
mu blizu, to so tradicionalne 
jedi ob večjih praznikih. Gre 
za praznike, ki se pojavljajo pri 
njih in pri nas, nekateri pa tudi 
ne. Ob jedeh je mogoče razis-
kovati še tradicijo in navade, so 
spoznali naši dijaki, ki bodo s 
tem projektom pridobili precej 
tudi na znanju jezika, francoski 
sicer manj, vendar se bodo ne-
kaj slovenskih izrazov pa le mo-
rali naučiti. 

Pol projekta so udeleženci na-
redili že pred odhodom. Zbrali 
so recepte o različnih sloven-
skih jedeh, kot so potica, sadni 
kruh, gibanica, Zelje, repa, hren 
in podobno. Recepti so preve-
deni, pri prevodu je pomagala 
asistentka za francoski jezik na 
šoli. Vse delo v okviru projek-
ta, v katerem so se naučili tudi 
veliko o tradiciji svojega okolja, 
saj so o nekaterih stvareh so ve-
deli zelo malo, so opravii zunaj 
rednega šolskega dela. Potovan-
je v Francijo je za dijake v bis-
tvu nagrada za opravljeno delo, 
nihče jim ni ničesar podaril." 

MG 

CEUE / POKLICNA IN TEHNIŠKA 
STROJNA ŠOLA PTUJ NA OBRTNEM 
SEJMU 

Predstavljali kleparja-
krovta in konstrukiijskega 
mehanika 
Na Mednarodnem obrtnem sejmu v Celju je Poklicna in te 
hniška strojna šola Ptuj predstavljala dva izredno zanimj 
va in iskana poklica: kleparja-krovca in konstrukcijskegi 
mehanika. Pri obeh poteka izobraževanje po dualnem na 
činu, torej teoretični del v šoli, praktični pa v obratovalnic 
obrtnika ali podjetja. 

O predstavitvi v Celju je 
ravnatelj šole profesor Milan 
Cimerman povedal: "Poklic 
klepar-krovec predstavljamo v 
sodelovanju s znanim podjet-
jem 'Bramac' in 'Kleparstvom 
Martin Kokol' iz Ptuja. Mladi 
dobijo koristne informacije o 
tem poklicu, ki je med najbolj 
deficitarnimi v Sloveniji. Prip-
ravili smo tudi nagradno igro 
za učence šole, ki so lahko tek-
movali v pokrivanju strehe na 
ustrezni maketi. 

Konstrukcijski mehanik pa je 
nov poklic, prilagojen za obrt in 
malo gospodarstvo. Vajenci se v 

triletnem izobraževanju nauči 
jo izdelovati vse vrste varjeni] 
konstrukcij, cevi, rezervoarje 
idr. Postanejo tudi dobri varilci 
Konstrukcijski mehanik je po 
klic sedanjosti in prihodnosti 
saj ga potrebujemo povsod, kje 
se gradijo novi objekti." 

Poklicna in tehniška strojn 
šola Ptuj že dalj časa uspešni 
izobražuje po dualnem sistemi 
za poklice v strojništvu. Tudi 
predstavitvijo v Celju so mla 
dim omogočili, da se lažje odlo 
čijo za poklice prihodnosti. 

Ui 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Znameniti Slovemi 
Knjige, kt predstavljajo zna-

menitosti, bodisi mestne, 
pokrajinske, deželne, so ne-
hvaležno delo. Saj veste: vsa-
ke oči imajo svojega malarja, 
težko je narediti izbor zname-
nitosti, ki bi bil popoln in bi 
zadovoljil enako strokovnja-
ke in laično javnost. Še težje 
je sestavljati monografije, ki 
predstavljajo človeški poten-
cial nekega kraja, dežele. Naj-
manj problematične so knjige, 
ki predstavljajo najpomem-
bnejše športnike; se ve, kdo 
je najhitrejši, najvišji v deželi 
tej. A tudi pri tako merljivih 
rezultatih so bile storjene na-
pake. Vsa druga področja člo-
veškega ustvarjanja so teže 
merljiva; sicer nagrade in pri-
znanja, sloves izven meja do-
mačije pomenijo dobrodošle 
smernice pri izboru, a prepo-
gosto je v teh knjigah kdo 
odveč in kdo premalo. Vseka-
kor so take knjige pomembni 
predstavitveni elementi kraja, 
pokrajine, države, še pose-
bej, če so namenjeni promo-
ciji čez domače meje. Takšna 
je novost manj znanega zalo-
žnika (Forma '7) iz Ljubljane, 
ki je pred kratkim izdal knjigo 
Znameniti Slovenci. 

Knjiga je, kakor je videti iz 
ureditve (levo teče slovensko 
besedilo, desno pa angleški 
prevod), namenjena onstran 
meja dežele. Uredniki so z 
eno žlico želeti zajeti vsa po-
dročja človeškega ustvarjan-
ja brez časovne omejitve in 
so uspeli združiti v knjigi, de-
beli okoli tristo strani, zares 
pisan kolaž slovenskih oseb-
nosti. Pravzaprav je ta knjiga 
zelo korajžno delo, saj zdru-

žuje umetnike, znanstvenike, i 
športnike, gospodarstvenike i 
od davnine do danes! Vsi ti i 
torej, na sto petdesetih stra- ̂  
neh! 

S platnic knjige večjega for-
mata z modre podlage in ob- i 
risa Slovenije zrejo portreti 
Trubarja, Barage, Plečnika, 
štuklja in Humarja. V knjigi so 
predstavljeni razporejeni po 
strogi abecedi: tako je prvi ^ 
pisatelj Louis Adamič In zad- I 
nji Oton Župančič (ne mislite, 
da v knjigi največ literatov). i 
Vmes pa ginekologinja Lidija j 
Andolšek Jeras (roj. 1929), 
slikar Janez Akvila (14. sfol.), 
glasbenik Slavko Avsenik (roj. 
1929), slikar Anton Ažbe ^ 
(1862-1905), ekonomist in : 
pravnik Aleksander Bajt 
(1921-2000), misijonar Fride- 'i 
rik Irenej Baraga (1797-1868), 
astrologinja in alkimistka Bar- , 
bara Celjska (ok. 1378-1451), i 
alpinist Stane Belak Šrauf s 
(1940-1995), izumitelj in se- i 
izmolog Albin Belar (1864), ; 
konstruktor letal in smuških i 
letalnic Stanko Bloudek i 
(1890-1959), dipl. ing.Janez | 
Bohorič (1942), dipl. ing. Rudi 
Bric (1951), naravoslovec in 
arheolog Srečko Brodar 
(1893-1987) ... Skratka - dru-
ščina je zares pisana in s 
Rujskega so vanjo uvrščeni 
Vinko Dolenc, Roman Glaser, 
Janez Lotrič, France Mihelič 
in Janez Puh. 

Izbor znamenitih Slovencev 
so soustvarjali (urednika Neva 
Brun in Marjan Remic) Sandi 
Sitar, Matjaž Kmecl, Peter Kre-
čič, Zvonka Zupanič Stavec, 
Borut Loparnik, Rajko šug-
man, Majda Šef, Tone Škarja, 
Filozofska fakulteta Ljubljana, 
Slovenska kinoteka. Gospo-
darska zbornica Slovenije in 
drugi. 

Knjigo Znameniti Slovenci 
si lahko ogledate v čitalnici 
mladinskega oddelka Knjižni-
ce Ivana Potrča, Mali grad, 
Prešernova 33 (cena v knji-
garni je 16.362 tolarjev), kjer 
poslujemo za vas vsak dan 
od osmih do devetnajstih, ob 
sobotah do dvanajstih. 

Liljana KlemenčiČ 



pTUJ / V TERMAH LETOS D O B R O POSLUJEJO 

[Jen naiboljsih avgustov doslej 
y oî niih mesecih letos so v termalnem kopališču ptujskih 
l̂ rni imeli 145 tisoč kopalcev, kar je za enajst odstotkov 
yeč kot v enakem obdobju lanskega leta. Nasploh pa je bil 
letošnji avgust eden najboljših v dosedanjem poslovanju 
ptujskih lerm: imeli so 38 tisoč kopalcev, sredi avgusta 

so zabeležili tudi rekord, 5500 kopalcev v enem dnevu, 
ûdi nočitev je bilo letos več kot v enakem obdobju lani, in 

sicer za 15 odstotkov, v avtokampu pa celo za 21 odstotkov. 
' pozna se, da se ponovno vračajo tranzitni gostje. Dober po-

plovni rezultat sta v osmih mesecih letos zabeležili tudi re-
' stavraciji Ribič in Žila. 

^ Letošnje ugodno poslovanje 
. se pozna tudi v prihodku druž-
j be Terme, ki je v osmih mesecih 
j presegel 406 milijonov tolarjev. 
' lakšni rezultati vlivajo optimi-
'^em, da bodo nadvse uspešno 
• Icončali tudi celoletno poslovan-
^ je , predvsem pa da bo v kratkem 

prišlo do težko pričakovane in-
®!vesticije, ki predstavlja razvoj-
ino injekcijo ptujskega turizma, 
jj Ob koncu osmega meseca je do-
s; seženi dobiček znašal čez 30 mi-

lijonov tolarjev. 
Kot poudarja direktorica dru-

žbe Terme KK Ptuj, d.d., Slav-
ka Gojčič, investicije, ki so jih 
izvedli ob koncu leta 1998 in v 
začetku leta 1999 v povečanje 
zmogljivosti v termalnem kopa-
lišču in zdravstvu, ter začetek 
gostinske dejavnosti v restav-
racijah Žila in Ribič že dajejo 
pozitivne rezultate, svoje pa je 
naredila tudi intenzivna trženj-
ska politika na vseh področjih 

dejavnosti. "Analiza zelo uspe-
šnega poslovanja v termalnem 
kopališču, še posebej v avgustu, 
kaže na to, da imajo Terme Ptuj 
zaradi nekaterih primerjalnih 
prednosti - svojega naravnega 
vira termalne vode, lokacije in 
zelenega okolja - relativno vi-
soko pozicijo med termalnimi 
centri v Sloveniji. Dejstvo je, da 
smo kljub povečani konkuren-
ci (Terme 3000, Terme Čatež in 
drugih) uspeli doseči dnevni re-
kord kopalcev v zadnjih letih in 
zabeležiti enega največjih obis-
kov v zgodovini Term v osmem 
mesecu. To je brez dvoma do-
bra spodbuda lastnikom, da v 
čim krajšem času podprejo iz-
gradnjo novih termalnih zmo-
gljivosti. To še tem bolj, ker je 
opazna tudi iztrošenost zdajš-
njih zmogljivosti." 

MG 

PTUJ / DEJAVNI LIKOVNIKI SEKCIJE DR. ŠTEFKE COBELJ 

Kpesfif na ekstemporih 
v zadnjem obdobju so bili člani likovne sekcije dr. Štefke 
Cobelj izredno aktivni in tudi uspešni. 

Na 20. jubilejnem ekstempo-
ru v Ljubljani, ki je potekal 
na temo "Podobe Ljubljane", sta 
sodelovala dva njena likovnika. 

; 80 udeležencev je oddalo 56 del, 
med 31 razstavljenimi pa je tudi 
delo Ptujčana Grega Samastur-
ja, ki je dobil priznanje za uvr-
stitev. 

Na mednarodnem ekstempo-

ru v Piranu, ki je zbral 347 
udeležencev iz Slovenije in so-
sednjih držav, so slikarji ustva-
rili 302 deli, za razstavo pa je 
bilo izbranih 70 del, med dru-
gim tudi ptujskega slikarja Jo-
žeta Foltina. 

Na enodnevnem ekstemporu, 
ki je bil prav tako v Piranu, so 
sodelovali trije likovniki sekci-

je dr. Štefke Cobelj, na razstavo 
pa sta se med 63 udeleženci in 
33 deli uvrstila Branko Gajšt in 
Franc Simonič. 

Kar 15 ptujskih slikarjev pa 
sodeluje na razstavi Sožitje. 9. 
septembra sta se srečanja slikar-
jev v organizaciji L D Gabriel 
Kolbič na Sladkem Vrhu ude-
ležili Mihaela Omladič in Rozi-
na Sebetir. Prejšnjo soboto pa 
je bilo za člane likovne sekcije 
dr. Štefke Cobelj organizirano 
skupno slikanje. 

MG 

OD TOD m TAM 
SVETI ANDRAŽ/ 
Investicije pri koncu 

v občini Sveti Andraž v Slovenskih goricah ta 
mesec končujejo glavnino letošnjih investicij. H 
koncu gredo dela pri ureditvi javne razsvetljave 
skozi Vitomarce, priključevanje gospodinjstev na 
vodovodno omrežje v Drbetincih in Slavšini ter 
modernizacija cest. Po obnovitvi slamnate strehe 
na Hergovi domačiji naj bi v prihodnjih dneh 
Vgradili okna, na občini pa si veliko obetajo od 
skorajšnje razgrnitve prostorskega plana, saj pri-
čakujejo, da bodo s tem zaustavili val izseljevanja 
iz tega predela Slovenskih goric. V polnem teku 
i e tudi zbiranje dokumentacije za gradnjo nove 
šole, vrtca in večnamenske dvorane, za kar so se 
občani Sv. Andraža odločili na lanskem referen-
dumu. (ak) 

LENART/ 
Končno dočakali gradnjo prizidka 

Pri matični knjižnici v Lenartu so v teh dneh 
pričeli pripravljalna dela za gradnjo več let načr-
tovanega prizidka, intenzivno pa bodo gradbinci 
svoje delo pričeli opravljati v začetku prihodnje-
ga tedna. Izvajalec del, ki ga je izbrala občina 
Lenart, je proizvodno-trgovska zadruga Lipa Le-
nart. Lenarška občina gradnji letos namenja bli-
^ 25 milijonov proračunskih sredstev, prizidek 
Pa naj bi bil končan prihodnje leto. (ak) 

I>ESTRNIK/ Odprli bodo zdravs-
^eno ambulanto in turistični dom 

Ha Destrniku bodo to nedeljo odprli prostore 
'̂ ove zdravstvene ambulante in turističnega doma 

gasilskem domu v Vintarovcih. Slovesnosti 
•̂ aj bi se udeležil tudi minister za zdravstvo An-
'̂ ''ej Bručan, dr. med. (ak) 

SLOVENSKA BISTRICA / Posla-
'̂ cc Jože Jerovšek znova kandidira 

Minuli teden je bistriški poslanec Jože Jerovšek 
^^DS) sklical tiskovno konferenco in prisotnim 
•kovinarjem pojasnil svoje dosedanje delovanje v 
Parlamentu, njegovih odborih in komisijah. Nje-

delo v slovenskem parlamentu je pojasnil 

njegov poslanski in strankarski kolega Ivo Hvali-
ca in predstavil knjigo "Jože Jerovšek - moj prvi 
mandat". To je magnetogram njegovih nastopov 
pred parlamentom in obsega več kot 500 strani; 
vsega skupaj je Jerovšek govoril 18 ur. (VT) 

MARIBOR/ 
Trgatev poznih sort grozdja 

s Kmetijskega zavoda v Mariboru sporočajo, 
da je od torka naprej v vinorodnem okolišu 
Ljutomersko-ormoške gorice dovoljeno trganje 
grozdje sorte šipon. Od jutri, 22. septembra, 
najprej smejo šipon in ranfol trgati tudi v Ha-
lozah, od prihodnjega ponedeljka, 25. septem-
bra, pa še v vinorodnih okoliših Ptuj - Srednje 
Slovenske gorice. Lendavske gorice - Goričko, 
Radgonsko-kapelske gorice in v mariborskem vi-
norodnem okolišu. V šmarsko-virštanjskem vi-
norodnem okolišu bo trganje šipona dovoljeno 
od prihodnje sobote, 30. septembra, naprej, (ak) 

PTUJ / Z jadrnico okoli sveta 
v Biogradu na morju se je 2. septembra s prilo-

žnostno slovesnostjo pričela dvajsetmesečna pot 
hrvaške jadrnice Čigra okoli sveta. Z njo bo plulo 
tudi več kot sto Slovencev, med njimi šest Ptuj-
čanov, prekaljenih jadralcev, ki bodo udeleženci 
posameznih etap. Vseh etap bo skupaj 28. Prva 
Ptujčana se bosta vkrcala na Cigro že 23. septem-
bra. To bosta znani ptujski fotograf Darko Stro-
pnik in njegova hči Asja. Na njej bosta ostala 14 
dni, jadrala pa bosta od Barcelone prek Ibize in 
Maroka do Gibraltarja. (MG) 

SLOVENSKA BISTRICA / 
V galeriji Val razstavlja 
Karin Lavin 

v zasebni galeriji Val v Slovenski Bistrici raz-
stavlja do konca septembra dela iz stekla akadem-
ska slikarka Karin Lavin, rojena 1964. leta, ki 
živi in dela v Križu na Krasu. Po študiju v Zagre-
bu in Benetkah ter nekaj let pedagoškega dela je 
odkrila svoj izraz in sporočilo v steklo, za katere-
ga meni, da je zgodba o naravi sveta, ki je trden 
in prosojen hkrati, trd in krhek ter tekoč v nene-
hnem spreminjanju. Svoja dela razstavlja doma 
in v tujini (Hrvaška, Italija, Švica in Francija) ter 
vodi številne likovne delavnice. (VT) 

SVETA ANA / S SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Obnova šole, vodovod v Lokaviu 
Svetniki občine Sveta Ana so se na petkovi pni popočitniš-
ki seji sveta seznanili s poročilom o realizaciji proračuna v 
prvem poletju. Nadzorni svet pripomb glede porabe občin-
skega denarja ni imel, vendar bo tudi pri Sv. Ani novembra 
potrebno pripraviti rebalans proračuna. Mlado slovensko-
goriško občino, sodeč po zadnji seji sveta, v prihodnje čaka 
kar nekaj večjih investicij. Ob obnovi šole, s katero name-
ravajo zagotoviti pogoje za devetletko, se bodo pospešeno 
lotili tudi obnove krajevnega vodovoda v Lokavcu, kjer v 
sušnih obodobjih zmanjkuje pitne vode. 

Svetniki občine Sv. Ana so so 
prepričani, da bodo z obnovo 
strehe in podstrešja tamkajšnje 
šole najceneje prišli do novih 
učilnic, potrebnih za devetlet-
ko, hkrati pa so se zavzeli tudi 
za obnovo podružnične osnov-
ne šole v šest kilometrov oddalje- ; 
nem Lokavcu. Obnovitvena dela i 
na dotrajani osnovni šoli pri Sve- , 
ti Ani se bodo predvidoma pri- i 
čela v poletnih počitnicah. Sklep i 
o izdelavi dokumentacije za re-
konstrukcijo zgradbe osnovne 
šole, s čimer se pri Sv. Ani na- ] 
meravajo potegovali za državna I 
sredstva, je svet sprejel brez pri- ! 

pomb. Več pa jih je bilo pri raz-
pravi o pristopu h konzorciju 
za razvojne naloge Podravje, saj 
svetniki pričakujejo konkretnej-
še ponudbe obeh zainteresiranih 
institucij, tudi od znanstveno-
raziskovalnega središča Bistra 
Ptuj; sicer pa je svet za podpis-
nika pogodbe pooblastil župana 
Bogomirja Ruhitela. 

Za prebivalce Lokavca je za-
gotovo spodbudna vest o obnovi 
krajevnega vodovoda in odkri-
tjih novih zajetij pitne vode, s 
čimer nameravajo na tem ob-
močju v prihodnje zagotoviti 

zadostne količine vode tudi v 
najsušnejših obdobjih. Letošnje 
poletje so morali vodo v Lo-
kavec, ki ga zaradi 404 metrov 
nadmorske višine ni mogoče 
priključiti na mariborski vodo-
vod, voziti gasilci, za kubik vode 
pa je morala občina odšteti 1100 
tolarjev. Zajetje pitne vode za 
krajevni vodovod v Lokavcu je 
po besedah župana Ruhitela pod 
stalnim nadzorom in je neopo-
rečno. 

Svetniki občine Sveta Ana so 
na svoji zadnji seji potrdili še 
sklep o 10-odstotnem povišanju 
cen ravnanja s komunalnimi od-
padki in o izdelavi lokacijske 
dokumentacije za obnovo 560 
metrov ceste s pločnikom v sre-
dišču občine. Svetniki so se tudi 
dogovorili, da zaradi manjšega 
interesa po najemu kredita pod 
ugodnejšimi pogoji za spodbuja-
nje razvoja podjetništva ponovi-
jo pred časom objavljeni razpis. 

ak 

VOLICI I IA/ PRAZNIK KRAJEVNE SKUPNOSTI 

If VoKiim odslej sadna testa 
v krajevni skupnosti Voličina v lenarški občini so z med-
društvenim turnirjem v malem nogometu minuli konec 
tedna pričeli praznovanje letošnjega praznika krajevne 
skupnosti. Prireditve se bodo vrstile še vse do ponedeljka, 
25. septembra, ko pripravljajo pohod lenarških šolarjev na 
Zavrh. 

Osrednja proslava ob prazni-
ku KS Voličina, ki se je je ude-
ležil tudi lenarški župan, sicer 
domačin, Ivan Vogrin, je bila v 
soboto pri kulturnem domu v 
Selcah. Ob tej priložnosti so na 
izrazito sadjarskem območju v 
Selcah odprli sadno cesto in raz-
stavo o sadju, podelili pa tudi 
letošnja krajevna priznanja. Pla-
kete krajevne skupnosti sta pre-
jela Društvo naj presmec in 

Klub malega nogometa Širov-
nik Selce, diplome pa Igor Tuš 
in Ciril Šilec za dosežke v špor-
tu, Janez Šteinbauer za dosežke 
v prostovoljnem gasilskem druš-
tvu Selce in v kraju ter Martin 
Širovnik in Vinko Vrabl za delo 
v krajevni skupnosti in druš-
tvih. V nedeljo je bilo pri cer-
kvi Sv. Ruperta v Voličini veliko 
žegnanje, v ponedeljek pa so se 
v streljanju z malokalibrsko pu-

ško pri lovskem domu v Sp. Vo-
ličini pomerili lovci. 

Juti bo na športnem igrišču v 
Voličini športni dan v Sloven-
skih goricah. Ob tej priložnosti 
bodo odprli igrišča za balinan-
je, odbojko na mivki in atletsko 
stezo za tek na 60 metrov, izpe-
ljali pa tudi nekatera tekmova-
nja: v balinanju, košarki trojk, 
odbojki na mivki, tenisu dvojic, 
malem nogometu in teku na 60 
metrov. 

Praznovanje letošnjega kra-
jevnega praznika bodo v krajev-
ni skupnosti Voličina sklenili s 
ponedeljkovim pohodom lenar-
ških šolarjev na Zavrh. 

ak 

PTUJ / NA OBISKU V DISKOTEKAH 

Hoino iMjenie vabi 
Kaj si lahko mladi in mladi po srcu obetajo od nočnega 
življenja v letošnjem in prihodnjem letu na Ptuju, sem se 
pozanimal pri treh vodilnih možeh ptujskih diskotek. 

Martin Lisjak je dejal, da 
je njegova diskoteka Romantika 
odprta vsak dan od 20. do 2. ure, 
konec tedna pa se odpiralni čas 
podaljša do štirih zjutraj. V po-
nedeljek in torek obratuje le kot 
nočni bar. Ob sredah vabijo obi-
skovalce na House Party, v četr-
tek je disko glasba iz 60. in 70. 
let, petki so bolj ali manj po-
svečeni funk in HOUSE glasbi. 
Najbolj zanimive bodo po vsej 
verjetnosti sobote, ki obetajo na-
stope raznih glasbenih skupin v 
živo in predstavitve novih pijač 
po nižji ceni. Romantika je tudi 
edina ptujska diskoteka, ki ima 
vedno prost vstop. 

Vodja ptujskega ročk kluba 
Marakuja Vlado Ferčec je za 
konec avgusta obljubil odprtje 
prenovljene diskoteke in pester 
program za prihodnjo sezono. 
Na otvoritvi, ki bo okrog 20. av-
gusta, bo nastopila pevka Tin-
kara Kovač. Glasba bo ob petkih 
ostala nespremenjena, bolj roc-
kovsko obarvana. Sobote bodo 
posvečene znanim in manj 
znanim izvajalcem iz Slovenije 
in sosednje Hrvaške. Koncerti 
bodo vsakih štirinajst dni. Kon-
zumacija ostaja nespremenjena, 
vstopnina pa se bo obračunavala 

le na koncertih. 
Po besedah šefa diskoteke Rot-

house Milana Savica, se nam 
od septembra naprej obetajo pe-
stri in zanimivi, predvsem pa 
zabavni večeri v njegovi na novo 
prenovljeni diskoteki. Petkove 
noči bodo posvečene predvsem 
starim disko hitom, dvakrat me-
sečno pa bodo nastopali znani 
slovenski in hrvaški izvajalci. 
Ob sobotah pa bodo obiskoval-
ci lahko zaplesali po ritmih naj-
novejše domače in tuje disko 
glasbe ter se zabavali ob mane-
kenskih predstavitvah in v poiz-
kušanju novih pijač. V zgornjem 
prostoru pa bodo lahko uživali 
privrženci house glasbe. Med 
poletno sezono je vstop prost, 
od septembra naprej pa se bo za-
računavala vstopnina. 

Zanimiv je tudi podatek, da 
bodo ptujski večeri v primeru 
slabega vremena v diskoteki 
Rothouse. 

Kot torej vidimo, se ptujski 
mladini obetajo zanimivi večeri 
za preživetje vikendov. Vsak naj 
si izbere, kar ga bo najbolj spro-
stilo in razvedrilo, ter se zabava 
po svojih najboljših močeh. 

Ozren Blanuša 

CERKVENJAK / 
DELAVNI SVETNIKI 

Vei informa€ij 
o razvoinih 
možnostih 

Svetniki občine Cerkvenjak 
so na zadnje zasedanju med 
drugim razpravljali o pristopu 
te nove slovenskogoriške obči-
ne h konzorciju za razvojne na-
loge Podravja. Govorili so tudi 
o izvajanju letošnjega proraču-
na in o plakatiranju v času pre-
dvolilne kampanje. 

V občini so z začetim delom 
zadovoljni, tudi letošnje prora-
čunske obveznosti namreč ure-
sničujejo v skladu s programom 
in finančnimi zmožnostmi. Ve-
liko skrb namenjajo moderniza-
ciji cest in vodovodov. Tako so v 
občini Cerkvenjak že uredili več 
odsekov lokalnih in občinskih 
cest, zgradili pločnike v občin-
skem središču in odprli čistilno 
napravo. Skrbijo tudi za ko-
munalno urejanje zemljišč za 
stanovanjsko zidavo in za ena-
komernejši razvoj podeželja na-
sploh. Velike obveznosti imajo 
na področju družbenih dejavno-
sti in tako so cerkvenjaški svet-
niki na zadnji seji med drugim 
sprejeli sklep o povišanju cene 
storitev v vrtcu za dobrih 38 od-
stotkov. 

Marjan Toš 



LUNOVEC / DOBILI N O V ODSEK ASFALTNE CESTE 

Turizem v lunoviu in cesta 
Urejena infrastruktura je osnovni pogoj za hitrejši razvoj 
nekega kraja, zato urejenosti cest posvečajo tudi v ormoški 
občini posebno pozornost. Prejšnji petek so v krajevni sku-
pnosti Velika Nedelja - v vasi Lunovec - odprli 640 m dolg 
odsek asfaltne ceste. 

Izvajalci, Komunalno podjet-
je Ormož, so delo v sodelovan-
ju s kooperanti opravili v enem 
mesecu. Finančna sredstva za 12 
milijonov tolarjev vredno inve-
sticijo so prispevali: 52 % obči-
na Ormož, ki je denar pridobila 
iz republiških sredstev za de-
mografsko ogrožena območja, 
krajevna skupnost iz sredstev 
samoprispevka, 2.400.000 tolar-
jev pa so prispevali tudi krajani 
sami, vsaj tako je v finančnem 
načrtu predvideno, nam je po-
vedal predsednik sveta KS Veli-
ka Nedelja Ivan Hržič. Ob 640 
m dolgem odseku ceste v Luno-
vcu živi samo pet družin s stal-
nim bivališčem. Predvsem ob 
koncih tedna pa se jim pridru-
žijo še družine, ki imajo v lasti 
15 počitniških hišic. Mnogi so 
bili nekoč tukaj med vinogradi. 

gozdovi in njivami tudi doma. 
Lunovec je vas, ki ima dobre 

možnosti za razvoj kmečkega 
turizma. Lepota pokrajine in 
prijazni ljudje so že takrat, ko so 
imeli samo makadamsko, zap-
rašeno in blatno cesto, na takra-
tno turistično kmetijo Angele 
Rep privabili mnoge turiste. 

Petkove popoldanske uradne 
otvoritve ceste so se udeležili 
"vsi". Uvodnemu govoru pred-
sednika sveta KS Velika Ne-
delja Ivana Hržiča so sledili 
pozdravni nagovori direktorice 
Komunalnega podjetja Ormož 
Pavle Majcen, Janeza Rižnar-
ja in Mirana Vernika. Poudari-
li so pomen nove pridobitve in 
priložnosti, da se krajani ob tem 
dogodku bolje spoznajo med 
sabo, saj prihajajo ob koncih 
tedna na Lunovec iz različnih 

krajev: Ormoža, Ptuja, Gorišni-
ce, Maribora, Vač, nekateri pa 
živijo celo v tujini. 

Vrvico je prerezal predsednik 
sveta krajevne skupnosti Ivan 
Hržič, nakar so se krajani in la-
stniki počitniških hišic ter vin-
skih kleti odpravili po novi cesti 
na družabno srečanje. Zaradi 
odsotnosti priorja Albina Zni-

dariča, ki se je udeležil redov-
niških obveznosti na Češkem, 
bodo cesto blagoslovili kasneje, 
najverjetneje v času trgatve v 
oktobru. 

ZAKAJ NA 
LUNOVEC? 

Družabno srečanje smo izko-
ristili za pogovor s krajani. 

Mojca in Avgust Kosi sta se 
na Lunovec priselila pred sed-
mimi leti iz blokovskega stano-
vanja v Ormožu. Mojčin oče je 
po rodu iz Lunovca, zato je kraj 
poznala že od malih nog. V po-
čitniški hišici staršev si je mladi 
par uredil stalno bivališče. As-
falta sta zelo vesela, saj pomeni 
predvsem lažjo pot do šole za 
dva sinova, predvsem pozimi, 
ko bo tudi cesto laže plužiti. 
Na Lunovcu so srečni, cenijo 
mir, dober zrak, lepo pokraji-
no, predvsem pa dobre sosede. 
Tudi na zvok klopotca, ki jima 
je na začetku, ko sta se priselila, 
kratil spanec, sta se že navadila. 
Obdelujeta tudi nekaj zemlja in 

nikoli več se ne bi vrnila živet v 
mesto. Nekoliko pa sta razoča-
rana, da so birokratske katastr-
ske meje bile ovira, da bi cesto 
asfaltirali do njunega soseda, ki 
je sodeloval pri pripravljalnih 
delih in je svoj delež celo že 
vplačal. Po njunem mnenju to, 
da njegova hiša sodi v vas Vi-
čanci, ne bi smela biti ovira. 

Janez Rižnar iz Ptuja je že 
pred mnogimi leti zahajal v te 
kraje na turistično kmetijo An-
gele Rep. Lepota pokrajine in 
prijazni ljudje so ga zapeljali in 
kmalu je odkupil staro doma-
čijo ter jo preuredil v bivališče 
svoje družine ob koncu tedna. 

Vili Horvat prihaja na Luno-

vec ob koncih tedna iz Gorišni-
ce. Tudi on je Lunovec spoznal 
ob prihodih na turistično kme-
tijo Angele Rep, ki pa na žalost 
več ne deluje. Pred petimi leti 
je odkupil počitniško hišico. 
Kmalu so se krajani in viken-
daši povezali in pričeli ureje-
vati bivališča in okolico. Kraj 
je lep, miren, lepota neokrnje-
ne narave pa omogoča počitek 
in prijetno bivanje. Potem ko so 
dobili asfaltno cesto, pa priča-
kujejo hitrejši razvoj turizma. V 
njegovo počitniško hišico in vi-
nograd prihajajo njegovi prija-
telji in poslovni partnerji in vsi 
se tukaj prijetno počutijo. 

Mqjda Fridl 

Lunovec je romantična vasica, asfaltna cesta pa bo pripomogla tudi k razvoju turizma, menijo 
krajani 

Mojca in Avgust Kosi sta se na Lunovec priselila iz blokovske-
ga stanovanja v Ormožu. V mesto se ne bi več vrnila. 

Po uradni otvoritvi so se krajani in lastniki vikendov družno, 
s kozarcem v roki in v družbi otrok odpravili po novi asfaltni 
cesti na družabno srečanje. Foto: Majda Fridl 

Janez Rižnar 

Vili Horvat 

STOPERCE / UUDSKI PEVCI GOSTOVALI V SUHI KRAJINI 

Ko zbrani gremo skoz vas 
Kljub obilici jesenskega dela, ki se je letos pričelo že v poznem poletju, so si ljudski 
pevci KPD Stoperce vzeli čas in se na povabilo turističnega društva Dobrepolje z veseljem 
udeležili srečanja ljudskih pevcev in godcev pod naslovom Ko zbrani gremo vsi skoz vas. 
Organizatorji so povabili 17 skupin iz različnih krajev Slovenije, zato so bili Stoperčani 
ponosni in veseli, da so ponesli glas kraja in občine tudi v Suho krajino. 

Tokratno srečanje je združe-
valo praznovanje ob 50-letnici 
Zagoriških fantov, ki delujejo 
v okviru njihovega društva, ter 
snemanja oddaje za osrednji slo-
venski radio. Ob tej priložnosti 
je bila na ogled razstava pletenin 
in vezenin dobrepoljskih žena. 

Šele ko je sonce zahajalo, je 
minila tonska vaja in pravo vese-
lje je v polni meri šele vzhajalo. 
Različni glasovi in tudi instru-
menti so skozi pesem predsta-
vili posamezne dele slikovite 
slovenske pokrajine, tudi sto-

perške, saj o tem delu Haloz tod 
še ne vedo prav veliko. Preprost 
in domač glas je odmeval iz 
src pevcev, ki so dobili naročilo 
voditelja prireditve, da odne-
sejo pozdrave iz Dobrepolja, v 
prelepe, s klopotci posejane vi-
norodne Haloze, od koder jih 
Stoperčani pošiljajo tudi vam, 
spoštovani bralci. 

I^ea Kitak 

ZETALE / 5 1 7 . SEJE OBČINSKEGA SVETA 

Prvi obilnski praznik 
ie z grbom in zastavo 
Svet občine Žetale se je 13. septembra sestal na 17. seji. 
Na njej so izbrali občinska simbola - grb in zastavo, ki 
ju bodo predstavili ob prvem prazniku občine, sprejeli pa 
so tudi odlok o občinskem prazniku. Praznični dan bodo 
imeli vsako leto tretji konec tedna v oktobru in sovpada 
s tradicionalnim kostanjevim piknikom, ki ga pripravljajo 
že deset let. Letošnji praznični datum je 21. oktober. 

Datum občinskega praznika 
bodo določili ob vsakoletnem 
sprejemu proračuna, v okviru 
katerega bodo tudi zagotovili 
sredstva za izvedbo prazničnih 
prireditev. Letos bodo pripra-
vili športna srečanja, kulinari-
čno razstavo, prikaz običajev, 
povezanih s konstanjevim le-
som, lovsko razstavo, prosto-
voljno gasilsko društvo Žetale 
bo namenu predalo novo ga-

silsko orodno vozilo, odprli pa 
bodo tudi dva odseka asfaltira-
nih cest: lokalne ceste Žetale -
Stopnica v dolžini 1200 metrov 
in krajevne ceste Dobrina - Ma-
rinja vas v dolžini 800 metrov. 
Modernizacija obeh cestnih od-
sekov je veljala blizu 40 milijo-
nov tolarjev. Zagotovili so jih v 
občinskem proračunu in s po-
godbami občanov. Na osrednji 
prireditvi ob prazniku občine 

bodo podelili tudi občinska pri-
znanja. Po odločitvi svetnikov 
bodo v občini Žetale podelje-
vali tale priznanja: priznanje 
občine Žetale, zlato plaketo ob-
čine Žetale in priznanje župana, 
imenovali pa bodo tudi častne-
ga občana. Na prvem prazniku 
bodo županu podelili župansko 
verigo, člani sveta in občinske-
ga uprave pa bodo prejeli pri-
ponke. 

Zaključna prireditev ob leto-
šnjem prvem prazniku občin^ 
Žetale bo srečanje starejših ob-
čanov, ki ga bodo pripravili 22' 
oktobra. 

\fO 

Grb občine Zetale 

Zastava občine Zetale 



PTUJ / DAN ODPRTIH VRAT PERUTNINE PTUJ ZA 
LjTRJEVANJE VEZI Z OKOLJEM 

fa kvaliteinejše živlienie 
tfo/encev iz Dornave 
frejšnj' četrtek je Perutnina Ptuj zaključila letošnje pra-
2„ovanje 95. obletnice organiziranega perutninarstva na 
ptujskem območju. V tem času je Perutnina Ptuj spletla 

(̂evilne vezi z okoljem. Podjetje, ki je ostalo eno največjih 
, severovzhodni Sloveniji, zaposluje več kot 1200 ljudi, 
poleg tega pa je z njim organizacijsko ter ekonomsko po-
,f2anih še skoraj 300 kooperantov. Da bi natančneje spoz-
nali njeno tehnologijo in predelavo, je podjetje v četrtek 
^prlo vrata svojega osrednjega obrata - Mesne industrije. 

Več kot 15 milijard ustvarje-
jega letnega prihodka je samo 
jjen od podatkov, ki ponazarja 
pomen tega podjetja, ki je ob 
praznovanju obletnice svojih 
);orenin spomnilo, da je pra-
vzaprav eno redkih vertikalno 
Lganiziranih perutninarskih 
Ldjetij. Obvladuje namreč 
torejo piščancev od valilnice do 
ibrojlerjev, tovarno krmil, klav-
tiico in predelavo, pa tudi celo-
ten nadzor vzreje in predelave. 

"V Perutnini Ptuj dnevno pri-
jdeiamo 100 ton mesa. Naša teh-
nologija in inovativnost, pa tudi 
jspremljanje prehranjevalnih na-
Had in njihovih sprememb nam 
lomogočajo, da so izdelki Peru-
tnine Ptuj sodobno pripravlje-
ni, v lepo oblikovani embalaži 
in primerni tudi za najzahtev-
•nejše potrošniške zahteve tako 

v Sloveniji kot v mnogih dr-
žavah, kamor izvažamo," je po-
vedala na četrtkovem srečanju 
z novinarji Nada Krajnc, člani-
ca uprave Perutnine Ptuj, odgo-
vorna za trženje. 

V zadnjih osmih mesecih so 
poslovni rezultati zelo spodbu-
dni, saj beležijo za devet odsto-
tkov višjo prodajo. Se posebej 
se je povečala prodaja na zaho-
dnih trgih Italije, Velike Brita-
nije, Švedske, pa tudi Slovenije. 
Zaradi visoke carinske zaščite 
in posledično zaradi višjih cen 
uvoženih izdelkov pa pada pro-
daja na Hrvaškem in BIH. Dru-
žba McDonalds se je odločla, da 
bo piščančje meso za svoje obra-
te hitre prehrane poleg Sloveni-
je iz Perutnine Ptuj dobavljalo 
tudi za nove McDonaldove res-
tavracije v Hrvaški in Makedo-

niji. Nada Krajnc je dodala, da 
bodo v kratkem predstavili še 
en nov proizvod. 

V prvi polovici letošnjega leta 
je družba Perutnina Ptuj ustva-
rila nekaj več kot osem milijard 
tolarjev prihodkov. Tehnološka 
obnova klavnice pa bo stala 
okrog 15 milijonov nemških 
mark. 

Perutnina Ptuj pa namenja 
pozornost tudi socialnemu, kul-
turnemu in humanitarnemu 
razvoju okolja, v katerem poslu-
je. Tako so v četrtek, ob dnevu od-
prtih vrat, omogočili gojencem 
Zavoda dr. Marijana Borštnarja 
iz Dornave, da so se predstavili 
Ptujčanom in ob tem pokazali 
del dejavnosti iz varstveno-
delovnega centra. Nada Krajnc 
je vodstvu Zavoda ob tej prilož-
nosti podarila ček za 200 tisoč 
tolarjev in naročilnico za njiho-
ve izdelke v vrednosti milijon 
tolarjev. Perutnina Ptuj namreč 
izdelke, ki jih izdelujejo v de-
lavnicah VDC Dornava, že ne-
kaj let vključuje v splet svojih 
poslovnih aktivnosti, duševno 
prizadetim pa tako pomaga h 
kvalitetnejšemu življenju. 

Marija Slodnjak 

Stojnice, na katerih so duševno prizadeti prodajali in predstavljali dejavnosti, so bile zelo obi-
skane 

'PTUJ / SPREJEM ZA PRIMARNA DR. NEUDAUERJA 

tdrttvnik, ki /e itvilenle 
posvetil bolnikom 
l̂ ujski župan Miroslav Lucije 15. septembra v Mestni hiši 
^̂  Ptuju pripravil sprejem za prim. dr. sci. Jožeta Neuda-
"cija, dr. med., častnega občana Ptuja, ki je 16. septem-

praznoval 80. rojstni dan. Ob jubileju mu je čestital v 
"»enu občanov in v svojem imenu ter mu zaželel še veliko 
1̂'cčnih in zadovoljnih let v krogu družine in prijateljev ter 

"'csta, ki mu izkazuje pozornost na vsakem koraku. 

Ob tej priložnosti je skušal 
spomniti na vse dosežke prima-
rija dr. Neudauerja, ki so se traj-
no zapisali v zgodovino razvoja 
zdravstva na Ptujskem in širše. 
Pod njegovim vodstvom se je 
razvil infekcijski oddelek v ok-
viru ptujske bolnišnice, postavil 
je tudi temelje sodobni labora-
torijski dejavnosti, hvaležni pa 
so mu tudi dializni bolniki za 
ves njegov trud pri ustanoviti 
hemodialize. Ptujski župan se 
mu je zahvalil tudi za vse tisto, 
kar je privzgojil mladim zdra-
vnikom, česar pa se ni bilo 
mogoče naučiti na medicinski 
fakulteti. Vodilo pri delu sta mu 
bila vedno bolnik in njegove te-
žave. Bil je zdravnik, ki je re-
snično znal prisluhniti svojim 
bolnikom. Mnogi še danes radi 
slišijo njegovo mnenje. 

MG ' zdravje in še na mnoga zdrava leta! Foto: Langerholc 

PTUJ / MEDOBČINSKO DRUŠTVO ZA P O M O Č 
DUŠEVNO PRIZADETIM 

Prodajna razstava slik 
Medobčinsko društvo za 
pomoč duševno prizadetim 
Ptuj je v akciji pod slo-
ganom Sožitje je pogled s 
srcem pripravilo že vrsto do-
brodelnih akcij, v katerih 
zbirajo denar za ureditev 
nujno potrebnega varstveno-
delovnega centra, kjer bi 
našle zaposlitev duševno pri-
zadete osebe. 

V nedeljo, 10. septembra, so 
v sodelovanju s Pokrajinskim 
muzejem Ptuj pripravili na 
ptujskem gradu dobrodelno 
prodajno razstavo slik. Svoje sli-
ke so darovali Dragan Abram, 
Cecilija Bernjak, Bojan Bizjak, 
Andrej Božič, Valter Brajnik, 
Marjan Cernigoj, Joža Cretnik, 
Jože Foltin, Branko Gajšt, Bran-
ko Gorjup, Marija Gregorc, 
Rozalija Hojnik, Janja Irgl, Vil-
ma Kac, Jožica Korenjak, Da-
rinka Kozinc, Ervin Kal j, Nada 
Kramberger, Verena Novak, Mi-
lena Pečar, Dragica Petek, Leon 
Pišek, Tanja Poljšak, Branko 
Pungartnik, Milivoj Radin, Gre-
gor Samastur, Franc Simonič, 

Rozina Šebetič, Nika Škofič, 
Mihaela Tihelj, Anamarija Toš, 
Petrina Vake, Eda Zega in Olga 
Zorko. Ob tej priložnosti so pri-
pravili tudi kulturni program, 
v katerem so sodelovali igralka 
Zvezdana Mlakar, igralec Tadej 
Toš, na saksofon pa je zaigral 
Miha Rogina. Svoja občutja in 
pričakovanja pa so v pesmi in v 
besedilu povedali tudi duševno 
prizadeti: Brigita, Lidija, Mate-

ja in Stanka. 
Pri izvedbi dobrodelne akcije 

so društvu Sožitje pomagali Po-
krajinski muzej Ptuj, S. Kolib-
ri, Sandra Požun, Senčar tisk, 
ATropos butik okvirjev, Foto 
Langerholc, Komunalno podje-
tje Ptuj, Radio-Tednik Ptuj in 
glavni pokrovitelj akcije, Mer-
cator SVS. 

MS 

Utrinek iz kulturnega programa članov društva 

... PA BREZ ZAMERE 

Dobroi/e/iiosf tako in drugaie 
Tokrat se bomo, spoštovano bral-

stvo, lotili teme, za katero bi lahko 
rekli, da je morda v očeh katerega 
javnega moralista sila kočljiva in 
občutljiva. Kak tak glede (lažne) 
morale zaskrbljen bralec me bo 
morda obsodil ksenofobije in še 
česa, zato naj že na tem mestu po-
vem, da ta članek s ksenofobijo 
nima popolnoma nič skupnega, saj 
gre tukaj za nekaj popolnoma dru-
gega. Vseeno pa tiste, ki se boste 
z napisanim strinjali, opozarjam, 
naj sami pri sebi kritično razmi-
slijo, ali se s tem morda ne strin-
jajo zaradi svoje (prikrite) homo-
in ksenofobičnosti. Stos sledečega 
ekspozeja ni v njegovih akterjih, 
temveč predvsem in samo v njiho-
vem ravnanju (heh, naj vas že na 
začetku razočaram - tukaj ne gre 
za politike, saj bi v njihovem pri-
meru štos bil tudi, če ne celo pred-
vsem, v njih samih). Ta zadeva mi 
že nekaj časa ne da miru ter se mi 
mota po glavi, tako da menim, da 
je treba kaj napisati tudi o tem. 

No, pa začnimo. Zgodba je rm-
slednja: V preteklem tednu sem se, 
ne spomnim se ravno, kateri dan 
je to bil, a to za poanto zgodbe 
sploh ni pomembno, odpravil v me-
sto po nakupih. Bil je lep sončen 
dan, zato sem sklenil, da bom to-
krat ugodil svoji firbčnosti ter vtak-
nil nos v čimveč trgovin. To moje 
ravnanje je bilo, če odštejemo ome-
njeno firbčnost, predvsem zelo me-
todološkega značaja, saj sem hotel 
ugotoviti, v kolikšni meri se po 
založenosti ter pestrosti ponudbe 
ptujske trgovine lahko kosajo s 
konkurenco v večjih slovenskih me-
stih. Kot sem pričakoval, imajo 
trgovci v domačem mestu s kon-
kurenco drugje skupne le enormne 
cene (za čisto povprečno majico z 
dolgimi rokavi, ki pa ima rui prsih 
našit emblem znanega proizvajal-
ca jeansa, velik morda dva kvadra-
tna centimetra, boste recimo morali 
odšteti 11.000,00 (enajst tisoč!!!) 
tolarjev, oziroma, pardon, heh, de-
set tisoč devetsto devetdeset tolar-
jev), medtem ko pri ponudbi šepajo 
na obe nogi. 

Ko sem se torej takole sam pri 
sebi nergajoč odpravil čez parkiriš-
če našega skupnega najboljšega so-
seda (ali je ta naziv upravičen ali 
ne, naj bralec po svojih izkušnjah 
presodi sam), me je pri mojem tu-
htanju o oderuštvu trgovcev zmo-
tila ženica, ki me je pocukala za 
rokav ter me s prosečim pogledom 
med skoraj nerazumljivim brblja-
njem prosila za denar. Na pogled 
sem jo že poznal, saj je bila ena 
izmed štirih ali petih pripadnic 
romskega naroda (po mojem čisto 
laičnem mnenju), ki jih je bilo le-
tošnje poletje lahko opaziti na Ptu-
ju - vsakdo, ki je letos poleti kaj 
hodil po mestu, je gotovo naletel 
nanje. Čeprav sem taisti ženici že 
pred kakima dvema urama v roko 
stisnil stotaka, sem seji vseeno na-
smehnil, ji dal tistih dvajset tolar-
jev, za katere me je prosila, ter se 
odpravil naprej. A glej ga, hudiča, 
čez približno pet metrov (rekel bi, 
da še manj) me je že ustavila dru-
ga pripadnica te iste skupinice z 
enako zahtevo. Vljudno sem ji po-
jasnil, da sem svoj prispevek dal že 
njeni poslovni partnerki (kar je go-
tovo morala tudi sama videti, saj 
bi morala, če tega ne bi mogla vide-
ti, imeti dioptrijo vsaj -20), ter da 
je študentski žep že tako ali tako 
plitek, tako da naj počaka do na-
slednjič, ko bom svojo donacijo na-
menil njej (na koncu itak vse roma 
na isti kup). Malce nejevoljen sem 
nadaljeval svoj preboj čez parkiri-
šče, a le do naslednje zasede - čez 
nekaj metrov (tokrat morda malce 
več kot pet) me je namreč ustavila 
še tretja pripadnica spet iste sku-
pinice, ki je, kot se je izkazalo, 
tudi budno spremljala moje prete-
klo poslovanje z njenima kolegica-
ma, ter s še najbolj vsiljivim, že 
kar žaljivim tonom od mene zahte-
vala še dodatnih sto fičnikov. Čep-
rav mi res nihče ne more očitati, da 
sem stiskač, kadar gre za te zadeve, 
in čeprav se v zadnjem času zelo 
trudim, da bi se čimmanj vznemir-
jal po nepotrebnem, pa je bil ta 
zadnji monetarni desant na mojo 
osebo vseeno kaplja čez rob. Poš-

teno sem se moral ugrizniti v je-
zik, da nisem nadležnici zabrusil 
kaj takega, česar tukaj zagotovo ne 
bi mogel zapisati. Kot sem opazil 
pozneje, ko sem se nekako le uspel 
prebiti do roba parkirišča, so se do-
tične gospe prav strateško pozicio-
nirale po vsem parkirišču, tako da 
še zdaleč nisem bil edini osebek, 
ki je padel v zasedo. No, rezultat 
te peripetije je, da sedaj vsakič, ko 
opazim, da se mi bližajo te gospe, 
postanem precej nervozen ter neje-
voljen. Dam sicer še vedno, vendar 
manj kot prej in brez nasmeha. 

Nikakor nočem, kot sem že po-
vedal, še bolj razpihovati ksenofo-
bije na Slovenskem, kije je itak že 
krepko preveč, živce in potrpljenje 
bi izgubil tudi v primeru, če bi mi 
tako težil tudi najbolj klen in po-
svečen sin (ali hčerka) izvoljenega 
slovenskega rodu. Razen tega pa z 
veliko večjim veseljem svoj prispe-
vek vedno znova namenim kakšni 
neprofitni organizaciji, ki se posve-
ča skrbi za hendikepirane, recimo 
Sončku, ki prav zdaj po trgovinah 
zbira kovance (no, priznati mo-
ram, da nemalokrat goljufam, saj 
namesto kovancev velikokrat pri-
spevam bankovce, saj so več vre-
dni), zbran denar pa je namenjen 
izboljšanju kvalitete bivanja nji-
hovih varovancev - na tem mestu 
jih toplo priporočam tudi za vaše 
prispevke. 

Če pa že govorimo o dobrodel-
nosti, pa je gotovo potrebno izpo-
staviti "dobrodelno akcijo", ki jo 
je v obliki plesno-literame predsta-
ve 'Velike mačke sanf prejšnji četr-
tek vsem nam ter našim po tovrstni 
hrani hrepenečim dušam podarila 
Plesna družina Gea. Bili smo pri-
ča pravi katarzični avdio-vizualni 
poslastici, spektaklu, ki ga lahko 
mimo razglasimo za vrhunec letoš-
njega poletja. Če bi minuli četrtek 
kdo pobiral prostovoljne prispevke 
za Plesno družino Gea, bi brez po-
mislekov dal tudi jurja in več. In 
to dvakrat ali trikrat, če bi bilo tre-
ba. Bravo! 

Gregor Alič 



OD rOD IN MM 
MALAHORNA, GORICA PRI OPLOTNICI / 
ODPRTJE DELA PODPOHORSKE VINSKE CESTE 

Cesta brez ponudbe ne pomeni nii 
Prijetno vreme in pripadnost kraju sta predzadnjo avgu-
stovsko nedeljsko popoldne privabila okoli 700 domačinov 
in gostov na odprtje podpohorske vinske turistične ceste 
Gorica v občini Oplotnici . 

Snovalci idejnega projekta 
slovenskih vinskih turističnih 
cest so na območju sedanje 
občine Oplotnica včrtali traso 
vinske ceste vzdolž hriba Go-
rica in v okolici Čadrama, za-
okrožiti pa jo želijo še preko 
Vinarij do Prihove. Tokrat so 
uredili prvi del trase vinske ce-
ste na idiličnem vinorodnem 
griču Gorica, kjer sedem kmetij 
predstavlja začetno ponudbo, 
drugi del pa po zagotavljanju 
župana občine Oplotnica Vlada 
Globovnika pride na vrsto pri-
hodnje leto. Cesta ne pomeni 
nič, če ob njej ni ljudi, pripra-

vljenih ponujati svoje pridel-
ke, ter tistih, ki bi jih pokusili 
ter kupili, je uvodoma povedal 
oplotniški župan. Stane Bizjak 
z ministrstva za malo gospo-
darstvo in turizem je bil vesel, 
da so tudi tu pričeli delati de-
želo "prepoznavno", še posebej 
pa ga veseli odločitev kmetov 
za tovrstno dopolnilno dejav-
nost. Predsednik projektnega 
sveta slovenskih vinskih turis-
tičnih cest Franjo Sauperl pa je 
povedal, da bodo pričeli priho-
dnjo pomlad izobraževati po-
nudnike, saj jih je med drugim 
potrebno poučiti tudi, kako je s 

kulturo ponudbe vina in jedi. 
Za veselo razpoloženje ob 

čakanju, kdaj bodo obiskovalci 
končno smeli zakoračiti po vin-
ski cesti, so skrbeli člani oplo-
tniške pihalne godbe, Marica 
Krajnc iz Čadrama pri Oplotni-
ci je v priložnostni pesmi opi-
sala potek nove vinske ceste od 
ene postaje do druge. Preden pa 
se je zbrana množica končno le 
odpravila na poldrugi kilometer 
vinske ceste od Malahorne, kjer 
so pri kmetu Rakovniku pos-
tavili "šrango", do Črešnarja na 
vrhu Gorice, so domačini malo 
"izprašali" goste. Kljub temu da 
znanje vprašanih na drugi stra-
ni šrange ni bilo najbolj prepri-
čljivo, so smeli na pot, kjer so 
jih čakale številne dobrote, pa 
tudi običaji, znani v teh krajih. 
Se prej sta župan Vlado Glo-
bovnik in Stane Bizjak sloves-
no prežagala šrango, mag. Teja 
Ozimič, snovalka podpohorskih 
vinskih cest, pa je morala z di-
dldajčkom s slamo na stari na-
čin povezati trto. Franjo Sauperl 
je moral še pred tem v starem 
rezilnem stolu ravno odrezati 
snop slame, kar je odlično 
opravil. Organizatorji priredi-
tve so bili Turistično društvo 
Oplotnica, občina Oplotnica, 
Kulturno-umetniško društvo 
Oplotnica, Društvo kmečkih 
žena in Društvo vinogradnikov 
in sadjarjev. 

Vida Topolovec 
Župan V. Globovnik in Stane Bizjak sta družno prežagala 
šrango 

ZAVRČ / SREČANJE ABRAHAMOVCEV IN ABRAHAMK 

Spomini 50 se ŽIVI 
Drugega septembra je bilo na turistično-vinogradniški 
kmetiji Pungračič srečanje 50-letnikov občine Zavrč. Po-
budnik za njihovo srečanje je bil Franc Petrovič z Belskega 
Vrha, ki že dolga leta živi v Nemčiji in se je želel srečati s 
svojo generacijo, organizatorki srečanja pa sta bili Pepika 
Tetičkovič in IVezika Majcenovič. 

S svojim obiskom je zbrane 
počastil tudi župan Miran Vuk, 
ter se kar nekaj časa zadržal v 
prijetni družbi abrahamk in ab-
rahamov. 

Generacija sedanjih 50-letni-
kov resda ni okusila vojne, a so 
bila leta, ko so se rodili in od-
raščali, zares revna, zlasti v Ha-
lozah. Ni jih čakalo vsak dan 
sveže mleko, sveži kruh, pač pa 
imajo v spominu še ameriško 

mleko v prahu, ameriške kekse, 
margarino in ribje olje. Svojim 
otrokom zvečine ne morejo po-
kazati svojih fotografij iz prvih 
let življenja, saj jih večina nima 
nobene fotografije iz leta 1950; 
niti vsi starši niso imeli poroč-
ne fotografije. So tudi generaci-
ja, ki je po 6. razredu osnovne 
šole v Zavrču ostala tako rekoč 
na cesti, saj so se v 7. razred raz-
kropili v Cirkulanah, na Ptuju, 

v Gorišnici, Veliki Nedelji, Â  
riboru, kakor je kdo vedel j 
mogel. Ostajajo jim spomini i 
petrolejke v domovih, na dol| 
poti v šolo, zlasti pozimi v v 
sokem snegu, na bose noge j 
visoke gumijaste škornje, na z 
vezane rute, na izredno skroj 
nost in varčnost v šoli in dom 
ki ostaja zakoreninjena v vs« 
njihovem bivanju. 

"V novem, tretjem tisočle^ 
si želimo, da bi bili koristni i 
družbo in družino, a da bi 
lahko oddahnili, ko bomo utr 
jeni od življenjskih skrbi. In c 
bi se čez pet let spet srečali!" j 
si rekli ob slovesu. 

Foto: Langerholc 

ZGORNJE GRUSKOVJE / DRUŽINSKO SREČANJE 
SPOMINOV 

Zgodba o Braiiievih 
Nekega davnega dne sta v prelepih haloških 

gričih v Zgornjem Gruškovju živela fant in de-
kle, Jurek in Rozika po imenu. Nihče ne ve, ne 
kako, ne kdaj je med njima vzklila ljubezen, 
iz katere se je rodilo osem otrok: prvi je bil Ju-
rek, druga Julika, tretji Drašek, četrta Ana, peta 
Rozi, šesti Hanzi, sedmi Pepi in osma Milica. 
Nemimi duh in želja po boljšem življenju sta jih 
prekmalu zvabila zdoma; drug za drugim so od-
hajali in si ustvarili svoje družine. Rodili so se 
jim otroci, ki pa se med sabo niso več poznali. 

Sklenili so, da se 9. septembra zberejo pri pod 
lehniškem ribniku in skupaj obudijo spomine » 
svoje prednike. 

V veliko veselje sta se srečanja udeležila tud 
brat in sestra Milica in Hanzi ter z uvodnim ple 
som vse zbrane popeljala v rajanje, ki se je zavle 
klo pozno v noč. Ob tem pomembnem dogodki 
je nastala fotografija, ki bo vse zbrane spominjali 
na prvo srečanje, ki pa zagotovo ni bilo zadnje. 

R. Stopajni^ 

Foto: Laura 



pTUJ / CERKEV SV JURIJA OBNOVLJENA 

Ponosni na starodtnrno lepoto 
Qtem, kako je potekala obnova cerkve sv. Ju-
rija v Ptuju, smo V Tedniku redno poročali, saj 
je šlo za pomemben kulturni dogodek in delo 

na objektu, ki s svojo podobo nadvse odlo-
čilno vpliva na videz starega mestnega jedra. 
Da pa bodo zanamci vedeli, kako slovesno je 

bilo ob blagoslovu na koncu dela, v nedeljo, 
17. septembra, pa še dve fotografiji. Naj se ve, 
kako znamo proslavljati pomemben praznik -

pomemben ne le za vernike, pač pa za vse, ki 
smo ponosni na ptujsko starodavno lepoto ... 

Ur 

Slovesnost je vodil mariborski škof dr. Franc Kramberger. Foto: Langerholc 

V maši so sodelovali zbor sv. Viktorina, solisti Andreja Zakonjšek, Dragica Kovačič, Janez Lo-
trič in Emil Baronik ter orkester mariborske opere pod vodstvom Maksimiljana Feguša, ki so 
izvedli Mozartovo Kronnungsmesse. Foto: Langerholc 

SLOVENSKE ZELEZNICE VABIJO 

Prihaja hitri vlak ICS 
v z a d n j i h t e d n i h s o s e p r i č e l e p r o m o c i j s k e vožnje n o -
vega h i t r e g a v l a k a z n a m k e P e n d o l i n o i t a l i j a n s k e g a pro-
izvajalca F i a t a Ferroviara , k i n a p o v e d u j e j o s k o r a j š e n 
pričetek r e d n i h v o ž e n j te n o v e s l o v e n s k e pr idobi tve . 
S lovenske ž e l e z n i c e s o n a m r e č k u p i l e tri nove garn i -
ture v lakov z n a g i b n o t e h n i k o , p r i l a g o j e n e z a p o t r e b e 
^ o v e n s k i h tirov. P o s e b n o s t v lakov P e n d o l i n o j e p r e m o -
' stitev v e č j i h kr iv in z n a g i b a n j e m , k a r d o s e ž e j o s p o s e b -
I no r a č u n a l n i š k o v o d e n o n a g i b n o t e h n i k o . M a k s i m a l e n 
nagib z n a š a o s e m s t o p i n j v v s a k o smer, k a r še o m o g o č a 
udobno i n p r e d v s e m h i t r o vožnjo v laka . 

Največja hitrost, ki jo doseže 
novi nagibni vlak je 200 km/h, 
na slovenskih tirih pa bi naj po 
napovedih strokovnjakov dose-
gal hitrosti do 160 km/h. Ob 
tej predvideni maksimalni hit-
rosti na ravnih delih proge bo 
vlak potreboval za pot od Ljub-
ljane do Maribora le 105 minut, 
kar postaja močno konkurenč-
no prevozom z osebnimi avto-
mobili. 

POSEBNOST VLAKA 
2. RAZRED PLUS 

Novi hitri vlak znamke Pen-
dolino so slovenski železničarji 
poimenovali na kratko ICS - In-
ter City Slovenija. Vlaki ICS so 
načrtovani z natanko premiš-
ljenim razmerjem med hitros-
tjo, varnostjo in udobjem. Poleg 
hitrosti in varnosti je njihova 
^'elika vrlina zlasti udobje. Tri-
členske garniture, ki bodo vozi-
le na naših tirih, so razdeljene v 
1- in 2. razred. V vlaku je name-
ščenih skupno 164 sedežev ter 
dva prostora za osebe na inva-
lidskih vozičkih. Posebnost vla-
ka ICS je novi t.i. 2. razred plus 
^ dodatnim udobjem in storit-
vami. Tako udobje kot ponudba 
*istrezata najvišjim evropskim 
standardom, saj je vlak v celoti 
l^limatiziran, vsa okna pa so iz 
•^Vojnega stekla, kar zagotavlja 
dobro zvočno in hkrati toplot-
no izolacijo. 

Posebno udobje je seveda na-
"^enjeno potnikom v 1. razredu, 

se lahko v udobnih usnjenih 
Sedežih sprostijo ob poslušanju 
glasbe s posebnimi slušalkami, 
^edež v prvem razredu se lahko 

s priključkom na osebni raču-
nalnik kaj hitro spremeni tudi 
v potujočo pisarno. Skratka ide-
alna ponudba za poslovneže in 
vse, ki jim čas pomeni denar. 

Ker k prijetnemu potovanju 
s hitrim vlakom ICS sodi tudi 
dobra pijača in prigrizek, vam 

je v vlaku na voljo sodobno op-
remljen bistro z javno govoril-
nico. 

Vlak Inter City Slovenija bo 
pričel redno vožnjo med Ljub-
ljano in Mariborom 24. septem-
bra. Med delavniki bo vozilo na 
omenjeni relaciji osem vlakov, 
v nasprotni smeri pa sedem. Ob 
vikendih in praznikih bodo vo-
zili trije pari. Vsi vlaki bodo us-
tavljali v Celju, nekateri pa tudi 
v Zidanem Mostu in na Pra-
gerskem, s čimer bodo zanimivi 
tudi za prebivalce Ptuja in oko-
lice. 

Poglavitno vprašanje, ki se 
pojavlja ob tovrstni sodobni pri-

dobitvi Slovenskih železnice, je 
seveda cena. Glede na to, da 
bodo vlaki ICS zamenjali ob-
stoječe poslovne vlake oziroma 
t.i. zelence, bodo temu primer-
ne tudi cene. V prvi fazi se pre-
dvideva, da bo potrebno odšteti 
za pot od Maribora do Ljublja-
ne v 2. razredu 2.200 tolarjev, 
za potovanje v prvem razredu 
pa okoli 3.500 tolarjev, v kar so 
vključeni tudi prigrizek, napi-
tek, brezplačni časopis in druge 
ugodnosti. 

S 24. septembrom bo torej šlo 
zares, za vse, ki vas novi hitri 
vlak ICS zanima pobliže, pa so 
v Slovenskih železnicah pripra-
vili posebne promocijske vož-
nje. Te potekajo med 16. in 23. 
septembrom na relaciji Ljublja-

na - Celje. Odhod vlaka je pre-
dviden ob 10.30 in 16.30 uri 
z ljubljanske železniške posta-
je, kjer sta pri potniški blagajni 
potrebna predhoden prevzem 
brezplačne vozovnice in rezer-
vacija sedeža. 

Vlak ICS prinaša na sloven-
ske tire nekaj povsem novega. 
Prinaša nov način razmišljanja, 
nove standarde, predvsem pa 
zmanjšuje čas potovanja med se-
verovzhodno Slovenijo in pre-
stolnico. Upamo, da bodo tej 
relaciji sledile tudi povezave s 
preostalimi slovenskimi regija-
mi. 

Uroš Vidovič 

Utrinek s prve vožnje vlaka ICS v Mariboru 

PTUJ / CISTO MESTO ODPRLO VRATA 

Deponija je polna, 
kam z odpadki? 
v p t u j s k e m podje t ju Č i s t o m e s t o s o k o n e c pre j šn jega 
t e d n a pripravi l i d a n o d p r t i h vrat. V p e t e k , 15. s e p t e m -
bra, s o n a M e s t n e m trgu v P t u j u pos tav i l i s t o j n i c o , n a 
kater i s o č e z d a n m i m o i d o č i m p o n u j a l i z l o ž e n k e i n bro-
š u r e o s o d o b n e m i n e k o l o š k o u s m e r j e n e m ravnanju z 
o d p a d k i . O b 13. ur i pa s o n a š i r o k o odpr l i vrata n a se-
d e ž u podje t ja o b C e n t r u za ravnanje z o d p a d k i Brs t ju , 
k a m o r s o povabi l i k r a j a n e Brst ja i n svoje g o s t e ter j i h 
s e z n a n i l i s projekt i , p r o b l e m a t i k o ravnanja z o d p a d k i 
i n t ežavami , ki s e pojavl jajo pri n j i h o v e m d e l u . 

Osnovni problem je predv-
sem v polni osrednji deponiji 
odpadkov, v katero odlagajo os-
tanke po predhodnem ločenem 
zbiranju. V njej je prostor le še 
do konca tega leta, pa še vedno 
ni jasno, kje bo novo sodobno 
urejeno odlagališče ostanka od-
padkov: pri Vurberku, v Gajkah 
ali Globoki grabi, na območju 
Slovenskih goric ali v Halozah. 
Povsod so mnenja deljena, kaj-
ti nekaj krajanov se zaveda, da 
z odpadki nekam pač moramo 
in so za, saj zaupajo stroki, za-
konodaji in strogim ekološkim 
predpisom, nekaj - običajno gla-
snejših - je proti, ponekod pa 
zahtevajo za strinjanje neobičaj-
no velike protiusluge. Predsta-
vniki Čistega mesta in mestne 

občine pa tekajo od enih do dru-
gih, jih prepričujejo, da gre za 
ekološko uravnan in okolju ne-
nevaren objekt. Telefoni zvoni-
jo - na Ptujskem, v Ljubljani in 
še kje. In zadeva vrti kot v zača-
ranem krogu, ki mu za sedaj še 
ni videti konca, deponija pa se 
bliža svojemu robu, čeprav vse 
odpadke predhodno selekcioni-
rajo in minimizirajo. Vse, kar je 
uporabnega, vračajo kot sekun-
darne surovine, biološke odpad-
ke kot humus, lesne kot lesni 
drobljenec in podobno. 

Sicer pa so predstavniki Čis-
tega mesta v prizadevanjih, da 
bi bili prebivalci čimbolj osve-
ščeni in da bi odpadke čimbolj 
selekcionirali že na izvoru, po-
vedali, da bodo nadaljevali zače-

to delo. Tako bodo v najkrajšem 
času postavili posode za ločeno 
zbiranje odpadkov še v tistih ob-
činah, kjer jim to do sedaj ni us-
pelo. To bodo storili v občinah 
Destrnik, Dornava, Gorišnica, 
Hajdina, Juršinci, Kidričevo, 
Majšperk, Markovci, Podleh-
nik. Sv. Andraž, Trnovska vas, 
Videm, Zavrč, Zetale in tudi po-
nekod na območju mestne obči-
ne Ptuj. 

V soboto med 8. in 12. uro 
so si Center za ravnanje z od-
padki ob osrednjem odlagališču 
v Brstju, kjer je urejena kompo-
starna, lahko ogledali tudi drugi 
občani, vendar posebnega zani-
manja za to tudi letos ni bilo. 

M. Ozmec 

Na stojnici sredi mestnega trga so mimoidočim ponujali zlo-
ženke in brošure z ekološko vsebino. Foto: M. Ozmec 

Od tod in tam 

PODLEHNIK/Sreianje 
starejših 

v občini Podlehnik bodo 
tudi letos organizirali sedaj 
že tradicionalno srečanje 
starejših občanov. To bo v 
nedeljo, 24. septembra, za-
čelo pa se bo ob 10.30 z 
mašo v cerkvi sv. Trojice 
na Gorci, ob 12. uri pa 
bo družabni del srečanja 
s kulturnim programom in 
pogostitvijo. 

PTUJ / Avdicija 
Komornega moškega 
zbora 

Komorni moški zbor iz Ptu-
ja vabi k sodelovanju lju-
bitelje zborovskega petja. 
Avdicija bo v ponedeljek, 
25., in v četrtek, 28. sep-
tembra, ob 19. uri v prosto-
rih zbora na Vošnjakovi 5 v 
Ruju (Narodni dom). 

Vabljeni! 



ORMOŽ / SREBRNA MEDALJA NA ABILIMPIADI V PRAGI 

Spretna ormoška veiilja 
v avgustu je v Pragi na Češkem potekala abilimpiada - sve-
tovno prvenstvo v ročnili spretnostih. Tekmovalci so se po-
merili v več kot 40 disciplinah. Udeležilo se ga je tudi 18 
predstavnikov iz Slovenije. Marjetka Bratuša, zaposlena v 
varstveno-delovnem centru v Ormožu, je osvojila edino slo-
vensko medaljo - srebrno. 

Marjetka Bratuša obiskuje or-
moški varstveno-delovni center, 
kjer se je prvič seznanila z ve-
zenjem, štiri leta. Ze kmalu po 
prihodu so ugotovili, da je spre-
tna vezilja in da to delo najraje 
opravlja. Hitro je pridobila do-
datno znanje in še napredovala. 
Ker je bila najboljša na lan-
skoletnem prvem državnem pr-
venstvu v vezenju v Črni na 
Koroškem, se je uvrstila na abi-
limpiado - svetovno prvenstvo 
v ročnih spretnostih, kamor jo 
je jo je spremljala inštruktorica 

Majda Mertik. Povedala nam je, 
da Marjetkin uspeh ni naključ-
je, saj je zelo natančna, hitra in 
dobro obvlada različne vbode. 
Tekmovanje v Pragi pa je bilo za 
obe veliko bolj naporno, kot sta 
pričakovali, pa tudi zahtevnost 
je bila zelo visoka. Dodatne te-
žave so povzročale tudi izredno 
visoke temperature. 

Tekmovanje je trajalo tri ure. 
V tem času so morali tekmo-
valci in tekmovalke po liko-
vnih predlogah - skicah - in 

danih navodilih (določeni so 
bili štirje različni vbodi) končati 
svoje vezenje. Srebrno medaljo 
je Marjetka prejela za umetelno 
izvezeno rajsko ptico. 

Kot predstavnica Slovenije se 
je tekmovanja v vezenju poleg 
Marjetke udeležila tudi tekmo-
valka iz Črne na Koroškem. 

Naslednje leto bo državno pr-
venstvo v Celju. Do takrat bo 
morala Marjetka še pridobiti 
na hitrosti vezenja ter izpopol-
niti svojo spretnost. Velika želja 
mentorice in Marjetke pa je, da 
bi se lahko čez tri leta udeležili 
tudi šestega svetovnega prvens-
tva v ročnih spretnostih v Indi-
ji. Največji problem bo seveda 
zbrati dovolj finančnih sredstev. 
Za letošnje svetovno prvenstvo 
so finančna sredstva prispevali 
občina Ormož, Center za soci-
alno delo. Zveza Sožitje iz Lju-
bljane in različni sponzorji oz. 
donatorji. 

Majda Fridl 

Varstveno-delovni center 
Ormož je bil ustanovljen 
leta 1993. V sedanje pros-
tore, tako imenovano Belo 
hišo, ki stoji za Kmetijsko 
zadrugo Ormož, so se pre-
selili leto kasneje. V or-
ganizirano obliko varstva, 
vodenja in dela pod pose-
bnimi pogoji je vključenih 
vsako leto od 18 do 20 du-
ševno prizadetih oseb, zan-
je pa skrbijo trije strokovni 
delavci. 

Marjetki Bratuša je pri pridobivanju veščin v vezenju pomaga-
la Majda Mertik, inštruktorica v varstveno-delovnem centru, 
ki jo je tudi spremljala na svetovno prvenstvo. Foto'. Majda 
Fridl 

SEDEM (NE)POMEMBNlll DNI 

Za zdaj je še težko napove-
dati, kako "umazane" bodo le-
tošnje predvolilne dejavnosti. 
Seveda bi bilo najlepše, če bi 
ob koncu predvolilne kampa-
nje lahko ugotovili, da je bila 
zgolj časten boj argumentov in 
ne podtikanj, demokratičen di-
alog in ne prepir. Vendar pa 
nekateri najnovejši primeri že 
kažejo, da se Slovenija očitno 
tudi tokrat ne bo mogla (in ne 
bo hotela) izogniti igri nizkih 
udarcev in "prepričevanj" voliv-
cev s skonstruiranimi ali celo 
izmišljenimi zgodbami in trdi-
tvami. Tako smo lahko te dni 
že poslušali enega izmed prvih 
ljudi iz vodstva LDS in nekda-
njega ministra za delo, druži-
no in socialno politiko Toneta 
Ropa, da predsednik SDS Ja-
nez Janša navaja lažnive očitke 
na račun njegove žene Jadran-
ke Kološa Rop. Medtem Janša 
vztraja pri svojih trditvah in go-
vori, da se Rop spreneveda. 
Na predvolilnem dvoboju med 
SDS in SLS -i- SKD Slovensko 
ljudsko stranko na POP TV pa 
je moral predsednik SLS + 
SKD Slovenske ljudske stran-
ke dr. Franc Zagožen zahtevati 
pravico do dodatnega odgovo-
ra, da bi odgovoril, kot je dejal, 
na Janševa podtikanja. 

Če bodo politični veljaki s tak-
šno intenzivnostjo nadaljevali 
ustvarjanje nejasnosti, zmede 
in domnevnih netočnosti v slo-
venskem političnem prostoru, 
potem se bo volilvcem težko 
odločati, čeprav bi bilo seveda 
najboljše, da bi predvsem oni 

kaznovali tiste, ki se v politič-
nem boju poslužujejo proble-
matičnih (in v bistvu umazanih) 
metod za diskvalificiranje svo-
jih tekmecev. Vprašanje je tudi, 
ali pri nas celotno javno odziva-
nje dovolj razvidno in dosledno 
odkriva in kvalificira takšna de-
janja kot nekaj nedopustnega, 
nemoralnega in v bistvu tudi -
kriminalnega. V nekaterih dru-
gih državah so še posebej po-
zorni in kritični do tistih politikov 
in tistih političnih opcij, ki pos-
kušajo utemljevati svoj prodor 
in "ugled" s pomočjo namišlje-
nih afer in obtožb, pri nas pa 
tako rekoč nobenega politič-
nega škandala (in teh je bilo 
zgotovo več, kot je evropsko 
povprečje) niso še nikoli doslej 
povsem razjasnili. To pa opo-
zarja in dokazuje, da manjka 
večinske volje, da bi sloven-
sko politiko ločili od nenačelnih 
iger in celo različnih nevarnih 
groženj in pritiskov, ne glede 
na to, kakšen politični predz-
nak nosijo. 

KUČANOVO 
"POLITIČNO 
PODZEMLJE"? 

O pomanjkanju volje, da bi 
se kategorično uprli takšnemu 
početju, priča tudi mlačen od-
ziv vseh političnih strank na 
najnovejši "dialog" med pred-
sednikom republike Kučanom 
in vodstvom slovenskega no-
tranjega ministrstva in sloven-
ske policije. Predsednik države 
je od vodstva notranjih zadev 

oziroma poiicije zahteval, da 
dosledno razišče, od kod in za-
radi kakšnih motivov se je tik 
pred volitvami v Sloveniji po-
javilo anonimno pismo, ki gro-
zi skupini najvišjih slovenskih 
politikov tudi s fizično likvidaci-
jo. Kučan je v pismu predsedni-
ku vlade dr. Bajuku natančneje 
pojasnil širše motive za skrb 
in opozoril na nevarnost, da bi 
se "politično podzemlje" znova-
tako kot že nekajkrat v prete-
klosti - aktiviralo in poskušalo 
destabilizirati politične razme-
re v Sloveniji. Čeprav sta se s 
premierom dogovorila, da o pi-
smu ne bosta obveščala ja-
vnosti, je prejšnji teden vod-
stvo slovenskega notranjega 
ministrstva skupaj z vodstvom 
slovenske policije Kučanovo pi-
sanje premieru Bajuku (brez 
Kučanove vednosti) obeloda-
nilo na posebni tiskovni kon-
ferenci. Vendar ne zato, da bi 
javnosti pripovedovali o že mo-
rebitnih izsledkih preiskave v 
zvezi z anonimnimi grožnjami, 
ampak predvsem zato, da bi 
polemizirali s posameznimi Ku-
čanovimi ocenami im mnenji v 
pismu, ki ga je poslal predse-
dniku vlade! Tako ga generalni 
direktor policije med drugim 
"poučuje", da v Sloveniji ni "po-
litičnega podzemlja" in podob-
no. Vsekakor nenavadno. 

NEODKRITE 
ANONIMKE 

Delo s tiskovne konference v 
ministrstvu za notranje zadeve 

piše, da je notranji minister dr. 
Jamrek dejal, da pri Kučano-
vem pismu ne gre za zasebno 
pismo, ampak za vse pozor-
nosti vredno opozorilo "ki pre-
dvideva tudi javno obravnavo. 
Predsednik republike Milan Ku-
čan v njem med drugim piše, 
da je javnost nedvomno up-
ravičena do obvestil, podkre-
pljenih z dejstvi, da pristojni 
državni organi ne bodo tole-
rirali poskusov psihičnega ali 
celo fizičnega ogrožanja in na-
padov na življenje, osebno var-
nost in premoženje ljudi ter 
kršitev pravnega reda. To pis-
mo predsednika republike se 
tiče v celoti delovanja in pri-
stojnosti MNZ in policije, kot 
organa v njegovi sestavi. Zato 
sproža nekaj resnih in pomem-
bnih vprašanj, je prepričan mi-
nister Jambrek." 

Delo navaja, daje predsednik 
Kučan v pismu primeru Bajuku 
med drugim sprožil vprašanja, 
ki so namenjena MNZ oziroma 
policiji. Kučan opozarja na ano-
nimno pismo "Sveta odporniš-
ke organizacije" in piše, da se 
je očitno pred državnozborski-
mi volitvami ponovno oglasilo 
politično podzemlje, ki skuša 
vnesti nemir in destabilizirati 
politične razmere v državi. To 

pisanje je, po mnenju Kučana, 
mogoče uvrstiti med preizku-
šene metode političnega pod-
zemlja, kakšne so bile Civilne 
iniciativa I in II, tako imeno-
vana Hobotnica in drugi pos-
kusi diskvalifikacij celih skupin 
ali posameznikov iz politične-
ga in javenega življenja Slove-
nije. Značilno in skrb zbujajoče 
je, da so v preteklosti nosilci 
teh zavrženih in vse obsodbe 
vrednih dejanj ostali neodkriti. 
Če bo ostalo tako tudi tokrat, 
bo to vsekakor slabo spriče-
valo za Slovenijo kot pravno 
državo in za njen ugled, pred-
vsem pa se bo okrepil obču-
tek državljanov, da jim država 
ni sposobna zagotoviti varnosti 
in jih zavarovati pred nasiljem. 
Če pa so v anonimkah zapisa-
ne grožnje resno mišljene in se 
posamezniki ali skupina pripa-
vljata, da jih bosta izpolnila, so 
ta dejanja še toliko bolj zaskrb-
ljujoča in vredna vse pozorno-
sti. 

"Prepričan sem," piše pred-
sednik Kučan, "da policija pri 
uresničevanju svojih, z zakoni 
določenih nalog tudi v tej zvezi 
deluje skrbno in zavzeto. Gle-
de na vsebino v anonimkah na-
povedanih namenov in glede 
na predvolilni čas ter upošte-

vaje dosedanje slabe izkušni 
pri odkrivanju tovrstnih dejav 
nosti pa si dovolim izraziti mi 
sel, da bi kazalo v vladi oceniti 
ali ima policija kot organ v ses 
tavi MNZ potrebne usmeritve if 
zadostno podporo notranjega 
ministra in vlade, da bi lahko 
učinkovito delovala pri odkriva 
nju tovrstnih dejanj in varoval 
ju življenj ter osebne in splošn« 
varnosti v državi ..." (Delo, 13 
septembra 2000) 

Generalni direktor policij® 
Marko Pogorevc je, kot po 
ročajo, na tiskovni konferenc 
dejal, da je predsednikovo p' 
smo "vsaj v nekaterih delih tež 
ko razumljivo v kontekstu del« 
policije". V zvezi s Kučanoviii 
omenjanjem "političnega po<i' 
zemlja" je Pogorevc dejal, ^ 
policiji ni znano, da bi v Slov '̂ 
niji obstajalo kakršnokoli politi 
čno podzemlje ... 

Iz poročil v tisku ni razvidno 
da bi kdorkoli iz notranjega 
minisrstva ali policije poskuša 
karkoli pojasniti v zvezi s skrt 
zbujajočo ugotovitvijo preds®' 
dnika Kučana, da so doslej pî  
ci političnih anonimk in grožê ^ 
ostali neodkriti. 

Jak Kopriv' 

PTUJ / POŽAR V GORENJU M O Č N O PRIZADEL TUDI 
AGIS ZAVORE 

Pomoi na/ bi prišla iim prej 
Agis /avore, edino hčerinsko podjetje delniške družbe 
Agis, ki je še vedno v stoodstotni lasti Slovenske raz\ojne 
družbe, je po besedah direktorja Emerika Heigla v tem 
trenutku v hudih težavah, ki so posledica nedavnega poža-
ra v Gorenju. Glavna dejavnost podjetja, v katerem je več 
kot dvesto zaposlenih, je proizvodnja zavornih in krmilnih 
agregatov za tovorna vozila, avtobuse, prikolice in traktor-
je. V požaru so izgubili 20 tisoč ulitkov, ki so jih imeli v 
Gorenju na površinski zaščiti. S temi izdelki oskrbujejo 
kupce v Nemčiji, glavni je Mercedes. 

Da kupcev ne bi izgubili, jim 
izdelke, ki jih potrebujejo, vozi-
jo direktno na proizvodne linije 
v zamiku dveh dnevov. Pri tem 
se poslužujejo vseh oblik tran-
sporta. Takšen način dela jim 
povzroča dodatne stroške, ki so 
v tem času od požara naprej že 
presegli več deset milijonov to-
larjev. Z največjimi napori išče-
jo rešitev za površinsko zaščito 
izdelkov za potrebe svojih kup-
cev, dokler sanacija v Gorenju 
ne bo izvedena. Ena možnost se 

jim ponuja v Sloveniji, druga v 
Italiji, obe pa sta še vedno dra-
žji, kot je bila tista v Velenju. 
Najdražja "rešitev" pa bi bila v 
tem trenutku izguba partnerjev, 
s katerimi jih veže dolgoletno 
uspešno poslovno sodelovanje, 
kar bi imelo za posledico izgubo 
delovnih mest, ki so jih v naj-
hujšem obdobju Agisove krize 
pa vendarle uspeli obdržati in 
ponovno zaživeti kot uspešno 
podjetje. 

V zadnjih letih so veliko vli 
žili v posodobitev proizvodnj 
prav tako v njeno kakovost, tj 
pred zdajci pa so pred prid, 
bitvijo novega certifikata IS( 
tokrat okoljskega, s katerii 
prav tako orjejo ledino t 
Ptujskem. Zato si toliko bc 
prizadevajo čimbolj ublažiti p, 
sledice škode, ki so jo utrpe 
po požaru v Gorenju. O tem i 
pogovarjajo z bankami, zavan 

^valnico, pomoč iščejo tudi i 
ministrstvu za gospodarske d 
javnosti, s svojimi trenutniu 
težavami so seznanili tudi oi 
govorne v mestni občini Ptu 
kjer so jim prav tako obljubi 
pomoč v okviru možnosti, ki ji 
imajo. Pričakujejo, da bo pome 
prišla kmalu, ker bo le tako lal 
ko škoda čim manjša. Obrni 
pa so se že tudi na svoje dobav 
telje. 

Mi 

OD f O D ff f TAM 
PTUJ/ 
Za večjo varnost v prometu 

člani sveta za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu mestne občine Ptuj so na seji v pone-
deljek, 18, septembra, ugodno ocenili letošnjo 
akcijo za večjo varnost ob pričetku šolskega 
leta, v kateri so poleg članov sveta sodelovali 
tudi ptujski policisti, člani Združenja šoferjev 
in avtomehanikov ter avtošola Herak. Dogovo-
rili so se o aktivnostih v tednu prometne var-
nosti, ki bo od 2. do 8. oktobra. Za delegacije 
osnovnošolskih otrok bodo pripravili sprejem, 
avtorjem najboljših sestavkov o prometni var-
nosti bodo podelili posebne nagrade, povečali 
pa bodo tudi aktivnosti za varnost učencev in 
predšolskih otrok. Dogovorili so se o jesenskih 
preventivnih akcijah Otrok v in na vozilu, Sto-
pimo iz teme ter Hitrost ubija. Zavzeli so se 
za umirjanje prometa pred vrtci in šolami ter 
za izvedbo jesenskih brezplačnih preventivnih 
pregledov. Med pobudami in predlogi so se do-
govorili o akciji 22. september - dan brez mo-
tornih vozil v mestu Ptuj. 

-OM 
KIDRIČEVO/ 
Mladi za zdravo življenje 

čeprav je v Društvu mladih Kidričevo za se-

daj le 15 članov, so konec minulega tedna že 
drugo leto zapored izvedli dobrodelni projekt 
z naslovom Mladi za najmlajše, mlade in mlade 
po srcu - z gibanjem za zdravo življenje. V petek 
je od 10. do 12. ure potekala čistilna akcija na 
nekdanji in zapuščeni trimski stezi, v kateri so 
se posebej izkazali učenci osnovne šole in tudi 
malčki iz vrtca so pridno pomagali. 

V soboto dopoldne so v šolski avli pripravili 
okroglo mizo o rekreaciji, ob 17. uri pa se je 
začela dobrodelna zabavna prireditev s skupi-
nama Picikl iz Kidričevega in štiriom Hudi 
cajti iz Vidma pri Ptuju. Del iztržka je Društvo 
mladih želelo nameniti najmlajšim v kidričev-
skem vrtcu za nakup športnih rekvizitov, pa je 
žal nevihta z dežjem vsa njihova prizadevanja 
odplavila. 

-OM 
KIDRIČEVO/ 
Ocenjevali vasi in kraje 

v turističnem društvu Kidričevo je posebna 
komisija čez poletje ocenjevala urejenost kra-
jev in vasi, blokov, hiš in kmetij na območju 
občine. Svoje odločitev bodo svečano obelo-
danili to nedeljo, 24. septembra, ob 14. uri v 
domu prostovoljnega gasilskega društva v Sta-
rošincih, kjer bodo ob razglasitvi najboljših še 
odprli novo urejene vodnjake. 

-OM 



lAAJŠPERK / SLOVESNO O B ČETRTEM OBČINSKEM PRAZNIKU 

Sklenili 17-cfifevno praznovanje 
v občini IMajšperk so minulo nedeljo, 17. septembra, z os-
rednjo popo ldansko prireditvijo v vel ikem šotoru skleni l i 
j7-dnevno praznovanje četrtega občinskega praznika. Od 

septembra so v počastitev praznika pripravili pet sveča-
nih otvoritev različnih občinskih pridobitev, izvedli pa so 
tudi devet športnih in tri kulturne pripreditve. Kakorkoli 
ie - praznik je tako ali drugače čutilo vseh 26 vasi, to je 
vseh 4150 prebivalcev, ki so v okviru treh krajevnih sku-
pnosti združeni v občini na obrobju manj razvitih Haloz. 

Pričeli so s športom v petek, 
1. septembra, na igrišču v Sestr-
žah, kjer so izvedli turnir v od-
bojki. Naslednji dan, v soboto, 
2. septembra, so ob 16. uri sve-
čano odprli novo igrišče v Pod-
ložah. Zasluge za to ima športno 
društvo Podlože, katerega člani 
so prispevali tudi veliko prosto-
voljnega dela. Nekaj denarja je 
primaknila še občina in v Pod-
ložah imajo odslej lepo urejeno 
nogometno in košarkarsko igri-
šče s sanitarnim objektom. Z 
ureditvijo okolice vred je inves-
ticija veljala okoli 12 milijonov. 
V nedeljo, 3. septembra, so od 
15. ure dalje na športnem igri-
šču v Majšperku potekale Igre 
brez meja, ob 20'' pa so v vaškem 
domu v Sestržah izvedli kultur-
no prireditev s komedijo Muta-
sti muzikanti. 

V četrtek, 7. septembra, so v 
popoldanskem času na nogome-
tnem igrišču na Ptujski Gori iz-
vedli mladinski turnir v malem 
nogometu, v petek, 8. septem-
bra, ob 17. uri pa v šolski telo-
vadnici v Majšperku še turnir v 
košarki. 

V soboto, 8. septembra, so 
člani moškega pevskega zbora 
DPD Svoboda Majšperk skupaj 
zžupanom Francem Bezjakom 
odpotovali na gostovanje h ko-
roškim Slovencem v avstrijskih 
Borovljah, kjer so med drugim 
sodelovali na čebelarskem kon-
gresu in na dnevih kranjske 
čebele. Popoldne je v organizaci-
ji kikboks kluba Majšperk lepo 

uspel tradicionalni tek okrog 
občine Majšperk, ob 20. uri je 
bil članski turnir v malem no-
gometu. Naslednji dan, v nede-
ljo, 10. septembra, dopoldne so 
se v Podložah v malem nogome-
tu pomerili veterani, popoldne 
ob 16'" pa so v gasilskem druš-
tvu Medvedce svečano prevzeli 
novo, sodobneje opremljeno ga-
silsko vozilo. Nova oprema, ki 
so jo vgradili v vozilo, je veljala 
blizu 3 milijone tolarjev. 

V okviru občinskega praznika 
je bila v torek, 12. septembra, v 
Majšperku okrogla miza o raz-
vojnih možnostih v haloški re-
giji s poudarkom na zakonskih 
podlagah, ki bi lahko v bodoče 
vplivale na pospešen razvoj. V 
razpravi so sodelovali predstav-
niki z območja Haloz in župani 
občin Zavrč, Gorišnica, Videm, 
Polednik, Žetale in Majšperk. V 

sredo, 13. septembra, so ob 17. 
uri svečano odprli 1,1 km dol-
go asfaltirano cesto Preša - Ko-
ritno. S sanacijo plazov vred je 
celotna investicija veljala okoli 
20 milijonov tolarjev. V četrtek, 
14. septembra, so v organizaciji 
OŠ Majšperk v velikem priredi-
tvenem šotoru pripravili otroš-
ki živžav, popoldne ob 17. uri so 
svečano odprli 1 km nove asfal-
tne ceste Koritno - Koritjek in 
1650 m.na novo preplastene ce-
ste, za kar so z občino namenili 
25 milijonov. Zvečer je na pre-
novljenem trgu na Ptujski Gori 
za zabavo igral ansambel Ren-
dez vous. 

Vrhunec prireditev v počasti-
tev 4. občinskega praznika pa so 
izvedli konec minulega tedna. 
V petek, 15. septembra, je pred 
osnovno šolo Majšperk v orga-
nizaciji urada RS za informira-
nje gostoval Evrobus. Popoldne 
ob 17. uri je športno društvo 
s Ptujske Gore izvedlo tradico-
nalni tek od Ptujske Gore do 
Majšperka, zvečer pa so se ses-
tali na slavnostni seji sveta ob-
čine Majšperk. Na prireditvi v 
šotoru so svečano podelili po-
kale in priznanja najbolje uvrš-
čenim športnikom, zatem pa so 

se razvedrili ob zanimivem te-
kmovanju mladih talentov. Za 
naziv haloškega grofa se je po-
tegovalo okoli 30 posameznikov 
iz 17 različnih skupin. 

V soboto, 16. septembra, je ob 
8. uri Občinska gasilska zveza 
Majšperk v Stopercah izvedla 
občinsko gasilsko tekmovanje. 
Udeležba je bila dobra, saj je v 
gasilskih disciplinah dokazova-
lo svoje sposobnosti in hitrost 
20 desetin. Ob 10. uri je bila 
slovesna maša v cerkvi sv. Mi-
klavža, ob 11. uri pa so odprli 
skupno razstavo Društva kme-
tic Majšperk, Društva gospodinj 
Stoperce, Društva vinogradni-
kov in sadjarjev Majšperk ter 
Čebelarskega društva Majšperk. 
Opoldne so v prireditvenem 
šotoru izvedli tradicionalno sre-
čanje starejših občanov. Od več 
kot 400 povabljenih se je sre-
čanja udeležilo več kot 300 sta-
rejših iz raznih krajev občine. 
Ob 14. uri pa so v organizaciji 
Planinskega društva Majšperk 
izvedli tradicionalni pohod po 
jugozahodni meji občine pod 
naslovom Spoznajmo občino peš. 

Sklepne prireditve pa so bile 
minulo nedeljo, 17. septembra, 
ko so dopoldne ob 11. uri 
ob župnijskem uradu Majšperk 
svečano odprli prenovljene pro-
store pevskega zbora in župnij-
ske Karitas. Slovesnosti se je 
udeležil tudi naslovni škof dr. 
Jožef Smej. Ob 15. uri pa so 
se s številnimi gosti in župani 
sosednjih občin zbrali v prire-
ditvenem šotoru na sklepni slo-

vesnosti. V uvodnem delu je 
župan Franc Bezjak predstavni-
kom 40 društev in javnih usta-
nov z območja občine svečano 
izročil občinske zastave. V slav-
nostnem nagovoru je orisal vse 
letošnje občinske pridobitve in 
investicije ki so v teku. Najpo-
membnejša je investicija treh 
haloških občin Videm, Zetale 
in Majšperk za napeljavo vodo-
voda na območju Haloza. 

Ob prazniku so izročili tri-
občinska priznanja in dve pla-
keti. Priznanja so prejeli Anton 
Dvoršek za zasluge na podro-
čju zaščite in reševanja, Franc 
Pinterič za aktivnosti na podro-
čju humanitarnih in društvenih 
dejavnosti in Krajevna organi-
zacija Rdečega križa Majšperk 
za velike zasluge pri razvoju 
na področju humanitarnih de-
javnosti. Plaketi občine pa so 

tokrat dodelili Planinskemu 
društvu Majšperk, ki letos pra-
znuje 50-letnico delovanja, ter 
patru Maksu Klajnšku, za živ-
ljenjsko delo pri uveljavitvi 
romarske cerkve na Ptujski 
Gori. 

Slavje so kulturno obogatili 
otroci iz majšperškega vrtca in 
šole, ljudski pevci iz Stoperc in 
pevke iz Sestrž ter pevska zbo-
ra sv. Miklavža in D P D Svobo-
da Majšperk. 

Kot zgledno zanimivost velja 
omeniti gostoljubnost Majšper-
čanov. Tudi tokrat so z jedačo in 
pijačo pogostili prav vse udele-
žence sklepne slovesnosti, ne le 
goste in nastopajoče, ampak re-
snično vse, zbrane v šotoru. V 
zabavnem delu pa so se vsi sku-
paj poveselili ob zvokih ansam-
bla Tornado. 

M.Ozmec 

Od leve ob županu Francu Bezjaku dobitnika občinske plakete pater Maks Klajnšek in predse-
dnik planinskega društva Miran Smole ter dobitnika občinskih priznanj predsednica občinske 
organizacije RK Angela Kitak in Anton Dvoršek 

Ob prazniku so pripravili razstavo člani štirih društev 

V kulturnem programu je nastopil tudi mešani pevski zbor sv. 
Miklavža. Foto: M. Ozmec 

CEUE / PREDSTAVILI SO SE ČLANI TED LOKARI 

Lukarji da so veseli lludje 
Na letošnjem 33. mednarodnem obrtnem 

sejmu v Celju, ki je potekal od 8. do 17. 
septembra, so se predstavili tudi člani TED 
Lukari iz Dornave. 

Prejšnjo soboto so na razstavnem prostoru 
Turistične zveze Slovenije in združenja spomin-
karjev Slovenije, ki jim je omogočilo predsta-
vitev, predstavili obiskovalcem življenje in delo 
občine Dornava in prebivalcev, predstavili pa 

so tudi svoj novi turistični spominek - dornav-
sko lukarico avtoric prof. Slavice Bratuša in 
Verene Mikša. Obiskovalci so bili predvsem 
navudšeni nad spletanjem čebule v vence in 
nad starimi jedmi, ki so jim Dornavčani ponuja-
li. Dornavčani so s plesom in trženjem čebule 
tudi tokrat dokazali, da so veseli in zabavni lju-
dje. 

Fotozapis: M. Slodnjak 

t^ornavske lukarice in župan Franc Šegula na razstavnem prostoru 

LOCIC PRI TRNOVSKI VASI / JESENSKA DELA V 
POLNEM TEKU 

Trebljenje bui ie lahko tudi zabavno 
Prizorov kot ta, ki smo ga v 

fotografski objektiv ujeli v Lo-
čiču pri Trnovski vasi, je v teh 
dneh še veliko. Kmetijske pri-
delke, ki jih ni pobrala poletna 
suša, je treba pospraviti. Gos-
podinji na našem posnetku sta 
si delo olajšali z doma prireje-
nim orodjem in trebljenje buč 
je zanju nadvse zabavno opra-
vilo. Posušene bučnice bosta 
v oljarni zamenjali za domače 
bučno olje, brez katerega tudi 
v teh krajih seveda ne gre. 

Fotozapis: AK 



PTUJ / TRAGEDIJA D E T O M O R O V 

Pri detomorih še veliko neznank 
Letos je bilo v Sloveniji odkritih več detomorov, od tega večina na Šta-
jerskem. Poskušali smo jih osvetliti, ostaja pa grenak priokus, da je 
v našem okolju hudo nekaj narobe, da lahko prihaja do teh gnusnih 
dejanj; grenak priokus pa tudi za vse odgovorne, ki naj bi skrbeli za 
dobro družine, zlasti pa še žensk in otrok. Dejstvo je, da je detomor 
nepotreben, saj je za nezaželega otroka mogoče kvalitetno poskrbeti. 

Prvi podatki o sumu detomora so 
iz ptujske bolnišnice prišli sredi apri-
la. V tem času naj bi se v tej zdravs-
tveni ustanovi zdravila 30-letna ženska 
iz okolice Ptuja zaradi septičnega šoka. 
Poizvedovanja krimininalistov in po-
licistov so pokazala, da je ženska v 
dneh pred sprejemom v bolnišnico 
brez zdravniške pomoči rodila otroka, 
takoj po rojstvu naj bi ga umorila, za-
vila v polivinilasto vrečko in tako zavi-
to trupelce odvrgla v betonsko gnojno 
jamo. Podatki obdukcije so pokazali, 
da se je otrok rodil živ in da je bil 
normalno razvit. Po ugotovitvah poli-
cistov je ženska nosečnost spretno pri-
krivala. 

Drugi detomor naj bi se zgodil 21. 
julija. Doma je rodila 37-letna ženska. 
Tudi ona je rodila živega otroka; kot 
je pokazala obdukcija, ga je po porodu 
umorila, razsekala na kose in ga odvr-
gla v greznico, kjer so ga tudi našli. 

Tudi za tretji detomor je prišel na-
mig iz ptujske bolnišnice. 30. julija so 
policiste obvestili, da je bila pri njih na 
pregledu 37-letna ženska, za katero so 
posumili, da je pred kratkim rodila, ni 
pa hotela povedati, kje je otrok. Z zbi-
ranjem obvestil in po pogovoru z žen-
sko so izvedeli, da je 27. julija doma 
rodila otroka in ga umorila. Trupelce 
je nato odnesla na lokalno odlagališče 
odpadkov, kjer so ga policisti tudi na-
šli. Tudi v tem primeru je sodnome-
dicinska obdukcija pokazala, da se je 
otrok rodil živ in da ga je mati po roj-
stvu umorila. 

O detomorih smo se pogovarjali z 
direktorjem ptujske bolnišnice Lojze-
tom Arkom, dr. stom., specialistom 
čeljustne kirurgije, mag. Bojanom Ke-
rinom, direktorjem Centra za socialno 
delo Ptuj, in mag. Bojanom Sinkom, 
specialistom klinične psihologije, vo-
djem dispanzerja za mentalno zdravje 
na Ptuju. 

PRINAŠAJO REŠITEV 
KRAJEVNE BABICE? 

Po besedah Lojzeta Arka gre v pri-
meru detomorov za velik problem v 
naših krajih. Predvsem moramo poz-
nati vzroke, da bi lahko vsem priza-
detim pomagali. Po njegovem mnenju 
gre za štiri temeljne vzroke: na prvem 
mestu so odnosi v družini, na drugem 
nasilje v družini, tretjič prikrite psihi-
atrične bolezni in četrtič alkoholizem 
in socialna stanja. 

"Prepričan sem, da bi na vseh teh po-
dročjih morali veliko narediti, se po-
vezati v širši skupnosti in na nek način 
tem ljudem pomagati. Kar pa zadeva 
samo zdravstvo, kako bi to lahko po-
magalo, da do takih grozodejstev v 
bodoče ne bi prihajalo? Mislim, da 
bi morali ponovno razmisliti o tako 
imenovanih krajevnih babicah, ki so 
nekoč že bile. Starejši ljudje se jih bodo 
še spomnili, svoje poslanstvo so nehale 
v 80. letih. Krajevne babice so poznale 
vse ženske v svojem kraju, ker so s kra-
jem živele, patronažna služba ni prava 
nadomestitev zanje. Po mojem mnen-
ju bi tudi socialna služba morala ime-
ti večjo vlogo. Potrebno vlogo morajo 
tu odigrati dispanzerji za ženske, ma-
terinska šola in še bi lahko naštevali. 
Dve od treh žensk, o katerih govori-
mo, nista obiskovali ginekologa, ker 
sta [ D vsej verjetnosti želeli nosečnost 
pril riti. K zdravniku je prišla le ena 
od ireh, in še to dva dni pred poro-
de n, v bolnišnici pa ni želela ostati. 
Zapustila jo je na lastno odgovornost, 
o tem priča njen podpis. Verjetno je 

bila v tako hudi stiski, da ni želela no-
bene pomoči. 

Na splošno lahko rečemo, da ženske 
v odročnih krajih vse premalo ali pa 
sploh ne obiskujejo svojih zdravnikov, 
kaj šele ginekologov. Ker ne pridejo 
do zdravnikov, zdravstvena služba tudi 
nima podatkov o njihovi nosečnosti. 
Pogosto se tudi dogaja, da so moški ti-
sti, ki jih ne pustijo do zdravnika in 
do tega, da bi se pred nezaželeno nose-
čnostjo zavarovale s primerno kontra-
cepcijo. V vseh primerih tudi domači 
oziroma okolica niso vedeli, da so žen-
ske noseče. Zato sem že predlagal di-
rektorju ptujskega Centra za socialno 
delo, da se dobimo in razmislimo o ak-
tivnostih, ki bi jih morali vsi skupaj 
peljati, da bi imeli večji nadzor nad 
družinami tudi v manjših krajih. Deto-
mori kažejo, da službe med seboj niso 
najbolje povezane." 

Pogovor z direktorjem ptujske bol-
nišnice je nanesel tudi na anonimne 
porode, saj veliko parov čaka, da bi ot-
roka posvojilo. Kazen za detomor je 
lahko do tri leta, če je o tem, kakšna 

naj bo kazen v teh primerih, sploh pri-
merno govoriti. V mislih imamo vse 
posledice, ki jih družina v takšnih pri-
merih utrpi, pri čemer si tudi vnovič-
ne vključitve žensk, ki so obsojene za 
detomor, v okolje ne znamo predstav-
ljati. V nekaterih deželah, kot navaja 
direktor ptujske bolnišnice, so že po-
stavili nabiralnike za nezaželene otro-
ke. Če bi se to začelo dogajati pri nas, 
bi takšno mater po vsej verjetnosti za-
čeli iskati policisti, obsodila pa bi jo 
tudi družba. Vendar je veliko bolje ot-
roka odložiti pred vrati, ki mu odpirajo 
prihodnost, kot pa ga umoriti. Dejstvo 
pa je, da bi anonimni porodi v resnici 
morali ostati anonimni. Pri tem je tre-
ba takšni porodnici omogočiti, da bo 
rodila v bolnišnici, če ne v ptujski, pa 
kjerkoli v Sloveniji. 

"Ženske, o katerih govorimo, so bile 
zelo prizadete, zato smo jih premestili 
na psihiatrični oddelek ormoške bolni-
šnice. Stvar psihiatrov je, da ugotovi-
jo, ali je šlo pri njih za občutek krivde 
ali pa za porodno psihozo," je pogovor 
sklenil direktor ptujske bolnišnice. 

NOBENIH ZNAKOV IZ 
DftUŽIN IN 
ŠIRŠEGA OKOLJA 

Kako problematiko detomorov zaz-
navajo v Centru za socialno delo Ptuj, 
smo se zanimali pri njegovem direk-
torju mag. Miranu Kerinu. 

"Kot smo lahko zaznali iz naših zaz-
namkov, gre za ženske, ki so se bolj ali 
manj že celo življenje srečevale z neko 
stisko. Ob tem so to svojo stisko zelo 
vešče prikrivale, saj je ni zaznal nihče 
v družini in okolici. Vse se je v glav-
nem dogajalo med štirimi zidovi. Žen-
ske, ki se odločijo za tako katastrofalno 
dejanje, da umorijo komaj rojenega ot-
roka, običajno izhajajo iz manj ureje-
nega okolja, zaznavne so tudi socialne 
stiske, lahko tudi alkoholizem, v večini 
primerov pa je psihiatrična diagnoza 
pojasnila njihovo na zunaj nerazumlji-
vo dejanje. Vsaj meni ni poznano, da 
bi bila katera detomorilka tudi obsoje-
na. 

Pri zadnjih dogodkih moram reči, 
da v obravnavo pri Centru za socialno 
delo Ptuj ni bila vključena nobena od 
teh, ki so v zadnjem času umorile svo-
je komaj rojene otroke. Ob tem, da ni 
bila vključena družba, pa lahko rečem, 
da tudi okolje pri njih ni opozarjalo na 
neko problematiko. V takih primerih 
smo v preventivi nemočni, ker ni bilo 
opozorilnih znakov, tudi o stiski sami 
ne. Šele po storjenih dejanjih smo se 
začeli ukvarjati s temi mamami, ki so 
pred tem že enkrat ali večkrat rodile 
zdrave otroke. Enoznačnih dejavnikov, 
s katerimi bi lahko prišli do osnovnih 
vzrokov za detomore, ne moremo naj-
ti. Vsaka ženska je individuum in rea-
gira na najbolj neprilagojen način. 

Kaj bi bilo tisto, kar bi lahko bila 
preventiva pri našem delu? Lahko bi 
začeli širšo akcijo 'pridobivanja' ne-
zaželenih otrok; veliko parov namreč 
čaka na otroke, a jih ne more imeti. 
Imeli smo že primere, ko so se ženske 
obrnile na nas, ker niso želele splava, 
odločile pa so se, da bodo rodile in ot-
roka dale v posvojitev. Zanimivo je, da 
za njihovo nosečnost ponavadi ni ve-
del nihče, niti v službi, niti doma, niti 
v bližnji okolici. Po rojstvu v bolnišni-
ci v drugem kraju so se ponavadi že v 
treh dneh ponovno vrnile na delovno 
mesto. Vsaka ženska bi morala vedeti, 
da detomor ni potreben, saj se lahko za 
otroka čudovito poskrbi, če ga same ne 
želijo imeti. 

V teh primerih igrajo največjo vlogo 
psihiatrične težave. V naših primerih 
je bilo tudi tako, da se ženske niso ime-
le obrniti na nikogar in niso znale naj-
ti poti do ustreznih institucij, da bi 
se šle pogovorit. Vedeti pa je treba, da 
ljudje v stiski ponavadi odreagirajo po 
nekem vzorcu, ki je prisoten že v dru-
žini - recimo, da so bili to samomori. 
Po mojem mnenju tudi ni dobro, da se 
o teh primerih pretirano govori v ja-
vnosti. Moški v družinah mater deto-
morilk na zunaj ne odstopajo, pa tudi 
o tem, da bi bili otroci v teh družinah 
zanemarjeni, ni mogoče govoriti. Dej-
stvo pa je, da če bi imela partnerja pri-
sten odnos, do tega najverjetneje ne 
bi prišlo," je sklenil svoje razmišljanje 
direktor Centra za socialno delo Ptuj 
mag. Miran Kerin. 

DETOMOR -
PSIHOPATOLOŠKI 
POJAV -
DA ALI NE? 

Za sodelovanje pri osvetlitvi deto-
morov smo zaprosili tudi mag. Bojana 
Sinka, specialista klinične psihologije 
in vodjo ptujskega dispanzerja za men- | 
talno zdravje. Takole razmišlja: j 

"Ko preberemo v časopisih, slišimo | 
po radiu ali vidimo ter slišimo na te- j 
leviziji, da se je zgodil detomor, se ob j 
tem zgrozimo in razmišljamo, kaj le je ! 
mater pripeljalo do tega, da je komaj j 
rojenega otroka umorila, mu odvzela 
pravkar začeto življenje. Pravni vidik 
seveda omogoča kazen za osebo, ki je 
to storila, ter seveda tudi za tiste, ki so 
jo na to napeljevali ali ji pri tem po-
magali, če se lahko to na sodišču do-
kaže. 

Seveda tudi pravni vidik upošteva 
dejstvo, ali je mati to storila v stanju, | 
ko je bila neprištevna zaradi poporo- j 
dne duševne motnje. Take poporodne 
duševne motnje, ki so lahko vzrok j 
občasnim detomorom, lahko nastane-
jo iz različnih vzrokov. Lahko je v 
ozadju tega kaka poprejšnja bolezen ; 
matere (npr. epilepsija), reaktivni (od- | 
zivni) dejavniki (npr. nezaželen otrok ^ 
pri čustveno nezreli ali inteligenčno 
manj razviti osebi), lahko pa so vzro-
ki čisto telesni (izguba krvi, padec kr-
vnega pritiska). Vse navedeno lahko 
povzroči pri materi poporodne motnje 
depresivnega in delirantnega tipa, ki 
vodijo v agresijo do novorojenega ot-
roka in seveda s tem lahko tudi do de-
tomora. 

Take poporodne duševne motnje na-
stanejo takoj po rojstvu otroka, pozna-
mo pa še prave poporodne psihoze, ki 
nastanejo nekaj dni ali tednov po po- ; 
rodu, zaradi teh bolezenskih stanj pa 
se matere običajno zdravijo v psihiatri-
čnih bolnišnicah. 

Vzroki teh obolenj so lahko telesni j 
(ponovna prilagoditev novemu endo- ' 
krinemu ekvilibriju, porodne infekcije, , 
motnje v presnovi mineralov), čustveni 
problemi (nezaželen otrok, finančne, 
stanovanjske in druge socialne težave), 
prirojena predispozicija in končno la-
tentne ('speče') psihoze oziroma provo- I 
kacija endogenih psihoz z nosečnostjo 
in porodom, kar je pa za večino žensk i 
popolnoma normalno stanje. 

O detomorih obstajajo ob pravnem 
in medicinskem ter psihopatoškem še 
različni vidiki: sociološki, teološki, | 
antropološki, kriminaloški in seveda 
psihološki. ! 

Pri psihološkem vidiku se moramo i 
najprej dotakniti osebnosti ženske in , 
njenega doživljanja nosečnosti in po-
roda. Zaradi boljšega razumevanja di- | 
namike psihološkega dogajanja med 
nosečnostjo in neposredno po njej (ob 
porodu) moramo govoriti o dveh sku- i 
pinah doživljanja žensk: i 

- doživljanje nosečnosti in rojevanja 
kot nekakšno težavo, prepreko, nepri-
jetnost, ki jo je treba predvideti, da bi 
se lahko nato ženska vrnila v "zdravo" 
prednosečnostno stanje oziroma obdo- i 
bje; I 

- doživljanje nosečnosti in rojevanja j 
kot obdobje, v katerem obstajajo mo- ! 
žnosti za razvoj in rast osebnosti žen- | 
ske. I 

Ko poskušamo vsaj malo osvetliti po- : 
jav detomora, nas seveda zanima pred-
vsem prva skupina doživljanja. 

Nekateri avtorji govorijo o noseč-
nosti kot 'normalni krizi', krizi, ki v 
ugodnih razmerah omogoča zorenje, 
najintenzivnejše razvojno obdobje pa 
nastane šele po otrokovem rojstvu. 

Razvojne spremembe se nanašajo 
predvsem na spremembe odnosov z 
najbližjimi: materjo, možem oziroma 
partnerjem, s katerim je spočela otro-

ka, na spremembe, zvezane s sprejema 
njem biološke ženskosti, ko se žensk 
neposredno sooča s svojimi biološkim 
lastnostmi, na spremembe statusa - 0( 
hčerke staršev do matere otroka, od so 
proge in patnerke do soproge, partner 
ke in matere in seveda končno do sam 
vloge matere bodočega otroka. 

Doživljanje nosečnosti je lahko po 
zitivno (blaginja, zaščita) ali negativni 
(tesnoba in simptomi). Nosečnica je n 
prenese dobro, če nosečnost spodbud 
prejšnjo anksioznost in občutke kriv 
de. 

V psihoanalitskem smislu je temelj 
na drža v nosečnosti oralna ('ustna'] 
kar kaže na arhaično dojemanje no 
sečnosti kot posledico oralne oplodit 
ve. Slabosti, bruhanje, vehka želja p( 
hrani, bulimija, lakomnost in poveča 
nje delovanja žlez za izločanje sline S( 
samo različice na temo oralne ambiva 
lence (dvosmernosti - sočasne privlač 
nosti in odbijanja). Pri tem pa lahk( 
doživlja nosečnica prihajajočega otro 
ka kot oralnega konkurenta. 

Izkušnje nosecnice iz analnega raz-
vojnega obdobja se lahko v nosečnosti 
kažejo z obstipacijo (zaprtjem) s sicer 
normalno prevladujočo tendenco k re-
tenciji, neuspeh pa nakazuje diareja ali 
celo prezgodnji porod. 

Nosečnost spodbudi žensko, da se 
posveti svoji notranjosti z ljubeznijo 
do svojega telesa in fetusa, katerega 
anabolizem zahteva vso njeno energijo. 
Zato se nekatere nosečnosti počutijo 
izredno prijetno v pravem narcistič-
nem pomenu. 

Druga skrajnost so ženske, katerih 
narcizem se povsem osredotoča na 
ohranjanje nespremenjenega videza te-
lesa. Težko namreč sprejemajo spre-
membe telesa, ki jih prinese nosečnost, 
in trpijo zaradi predstave o svojem la-
stnem telesu. 

Morda lahko najdemo ravno v teh 
negativno obarvanih vidikih doživlja-
nja nosečnosti in rojevanja oziroma 
poroda, o katerih smo govorili, tudi ra-
zloge za detomor. 

Iz vsega tega lahko zaključimo, da so 
verjetno detomori prej posledica tak-
šnega ali drugačnega psihopatološke-
ga reagiranja (v širšem smislu seveda), 
kar pa ne pomeni, da ni kdaj v ozadju 
tudi kriminalno dejanje storilke ali ti-
stega, ki jo je napeljeval k temu. 

Težko pa verjamem, da bi razlog bila 
le zelo huda socialna stiska, še manj pa 
le popolna nerasvetljenost in neosveš-
čenost ter nerazgledanost neke ženske, 
ki stori detomomor, saj sodim, da na 
primer skrivanje nosečnosti, tajen pO' 
rod in posledični detomor kažejo bol) 
na neko psihopatološko dogajanje, kol 
pa na kaj drugega," je še posebej pou-
daril mag. Bojan Sinko. 

mo 

Lojze Arko, dr. stom., specialist čel-
justne kirurgije, direktor ptujske 
bolnišnice 

Mag. Miran Kerin, direktor Centra 
za socialno delo Ptuj 

Mag. Bojan Sinko, specialist klinič-
ne psihologije in vodja ptujskega di-
spanzerja za mentalno zdravje. 

Foto: Črtomir Goznik 



pTUJ / 9. LIKOVNA KOLONIJA "TALUM" 

0ia{lemski slikarji takrat na ptuiskem gradu 
ponedeljka, 4., pa do nedelje, 10. septembra, je poteka-

li na Ptuju likovna kolonija, organizator katere je že vrsto 
l£t Talum. Iz tradicionalne lokacije - gradu Štatenberg -

se umetniki letos zaradi slabih bivalnih in higienskih 
j-azmer preselili v urbano okolje na ptujski grad. V Pokra-
jinskem muzeju Ptuj so jim odstopili prostore nekdanje 
grajske konjušnice, še ne tako dolgo tega restavracije na 
spodnjem grajskem dvorišču. Kolonije se je udeležilo 13 
umetnikov. 

Udeleženci letošnje 9. likovne 
j(olonije Talum so bili trije ptuj-
ski akademski slikarji Dušan 
pišer, Tomaž Plaveč in Viktor 
Rebernak, akademski slikarji 
\ndrej Brumen-Cop, Zmago Je-
raj, Aleksij Kobal, Nuša Lapaj-
ne, Živko Ira Marušič, Silvester ; 
plotajs-Sicol, Ivo Prančič, Na-
talija Seruga in Zlatan Vrkljan j 
ter fotograf in slikar Herman 
pivk. Likovne umetnike je tudi 
letos spremljal ter njihovo ^ 
ustvarjanje in družabno življe- ' 
nje dokumentiral ptujskogorski 
mojster fotografije Stojan Ker- j 
bler. 

Do letos so umetniki ustvar-
jali na gradu Štatenberg. Za le-
tošnjo lokacijo ptujski grad so 
se odločili zaradi slabih higi-
enskih in bivalnih pogojev, kar 
pa še ne pomeni, da bodo ko-
lonije odslej potekale izključno ; 
na Ptuju, nam je povedal or- i 
ganizator Darko Ferlinc. Novo j 
je tudi ime: "Likovna kolonija j 
Talum" (prej Likovna kolonija i 
Štatenberg). 

Podjetje Talum je v svojem 
okolju podpornik različnih kul-
turnih in športnih dogodkov. | 
Pomembno se jim zdi, da poma- I 
gajo in spodbujajo kulturno de- I 
lovanje ter omogočajo slikarjem, i 
glasbenikom in drugim umetni-
kom prosto ustvarjalno pot ter 
prezentacijo svojega dela. Ima-
jo svojo godbo na pihala, pev-
ski zbor ter že nekaj let tudi 
likovno kolonijo, nam je pove-

dal organizator Darko Ferlinc. 
Že leta 1991, ko so ptujski lju-
biteljski slikarji na čelu z Bran-
kom Gajštom pripravili prvo 
likovno kolonijo Štatenberg, je 
bil Talum eden izmed pokrovi-
teljev, naslednje leto so prispe-
vali polovico potrebnih sredstev, 
nato pa je kolonija postala "Ta-
lumova". Odločili so se za dvig 
nivoja, vsakega slikarja pova-
bijo samo dvakrat, na tokratni 
deveti koloniji so sodelovali že 
sami akademski slikarji in pod 
ta nivo se verjetno ne bodo več 
spustili. 

OTVORITEV 
RAZSTAVE 
3. NOVEMBRA 

Likovnim kolonijam pravilo-
ma sledijo razstave v času ko-

lonije nastalih umetniških del. 
Lanskoletna je bila nekaj po-
sebnega. Razstavljena dela zelo 
različnih umetnikov so tvorila 
razstavo na zelo visokem kva-
litativnem nivoju, ki je delova-
la kot usklajena celota. Ptujski 
akademski slikar Dušan Fišer, 
avtor postavitve, že nekaj let so-
deluje ter spremlja strokovno 
plat likovnih kolonij. Po njego-
vem mnenju kvaliteta narašča 
iz leta v leto. Posebnost letoš-

nje je nekonvencionalno ekspe-
rimentiranje ter ustvarjanje z 
različnimi materiali - steklu in 
kovini. Kolonije so najzanimi-
vejše za mlade umetnike, ki iš-
čejo nove kontakte, doživetja in 
navdihe. Umetnikom, ki so po-
gosto zaprti v samoto ateljejev, 
so tovrstna druženja lahko pri-
jetna sprememba, zato je dru-
žabni del in vzdušje prav tako 
pomemben del kolonije. Dušan 
Fišer pravi, da bodo v bodoče 
na likovno kolonijo Talum va-
bili tudi umetnike iz tujine, kjer 
tovrstne kolonije niso pogoste, 
udeležba pa lahko pomeni tudi 
uveljavitev v novem prostoru. 

Letošnja 9. likovna kolonija 
Talum se je zaključila. Umetni-
ki so se s ptujskega gradu uma-
knili v ateljeje, likovna dela, ki 
so ostala, pa bodo razstavljena 
na razstavi v Miheličevi galeriji, 
otvoritev katere bo 3. novembra. 
Kidričevski Talum pa je pono-
vno pridobil nov fond vrhun-
skih umetnin, ki bodo pristale 
na zidovih poslovnih prostorov 
v podjetju. 

mf 

Umetniki so letos ustvarjali v prostorih nekdanje grajske ko-
njušnice, še pred nedavnim restavracije. Foto\ Majda Fridl 

Šotor kot jedilnica in družabni prostor 

PTUJ / DNEVI EVROPSKE KULTURNE DEDIŠČINE 

Vabilo na javno vodstvo po mitrejih 
v projekt Dnevi evropske kulturne dediščine, ki ga vodi 
Uprava za kulturno dediščino Republike Slovenije, se je 
tudi letos vključil Pokrajinski muzej Ptuj, tokrat z dvema 
javnima vodstvoma. Po svetiščih boga Mitre bo obiskovalce 
popeljal kustos arheolog Brane Lamut. Prvo vodstvo bo v 
četrtek, 21. septembra, ob 18. uri, s pričetkom v I. mitreju 
na Spodnji Hajdini in se bo nadaljevalo v III. mitreju na 
Zgornjem Bregu. V nedeljo, 24. septembra, ob 11. uri pa 
vabimo obiskovalce v rimski lapidarij v nekdanjem domi-
nikanskem samostanu, kjer si bomo ogledali ostaline II., 
IV., in V. mitreja. 

Petoviona, kot slovenimo an-
tično ime rimskega mesta, ki se 
ie v originalu s polnim imenom 
imenovalo Colonia Ulpia Traia-
ia Poetovio, slovi kot največje 
rimskodobno mesto na tleh da-
našnje Slovenije.V njej sta bila 
nameščena na primer urad za 
dediščino in sedež ilirske cari-
ne, slednji za območje, ki je se-
galo od Donave do Jadrana in 
od današnje Švice do izliva Do-
nave v Črno morje. Sedež tako 
^ažne službe je dajal mestu nad-
'^egionalni pomen. Posledica teh 
širših povezav je bila tudi pi-
hana struktura prebivalstva, kar 
^̂  je odrazilo v raznovrstni du-
hovni kulturi. 

Med religijami, prisotnimi v 
^etovioni, srečamo tako poleg 
^^ičajnih rimskih bogov še 
^taroselska keltska božanstva, 
"̂ ed katerimi izstopajo Vzviše-

dojilje (Nutrices augustae) 

ter različne orientalske kulte, 
kot so egipčanska Izida, 
egipčansko-grški Serapis, po iz-
voru maloazijska Velika mati 
(Magna mater) itd. 

Posebno mesto pa zavzema 
mitraizem, katerega korenine 
segajo v perzijski mazdaizem. 
Rim je starodavno verstvo pre-
cej preoblikoval, bolj kot so 
mislili začetni preučevalci. Mi-
traizem v rimski obliki se izo-
blikuje na prehodu iz 1. v 2. 

• stoletja našega štetja, močno pa 
se razširi po letu 140. V Italiji so 
bili najvažnejši centri mitraiz-
ma Rim, Ostija in Kapua, v pro-
vincah pa so bili odkriti mitreji 
v večjih središčih in v njihovem 
zaledju ter v legijskih taborih. 

Petoviona je eno takšnih regi-
onalnih središč mitraizma. Od 
konca 19. stoletja pa do danes so 
arheologi na njenem območju 
odkrili kar pet Mitrovih svetišč. 

ki jih označujemo z rimskimi 
številkami po vrstnem redu od-
kritja. Prvi odkriti mitrej je med 
vsemi najstarejši. Kamniti spo-
meniki v njem so časovno opre-
deljeni v 2. polovico 2. stoletja, 
ker pa se omenja na enem od 
napisov obnova svetišča, razis-
kovalci menijo, da je svetišče še 
desetletje ali dve starejše. I. mit-
rej pa ni le najstarejši v Petovio-
ni in na tleh današnje Slovenije, 
ampak tudi v širši regiji, na pro-
storu med Donavo in Jadranom. 
V njem je nekaj spomenikov, ki 
pritegnejo posebno pozornost. 
Omenimo le statuo Mitra - bi-

konosec, ki sedaj gostuje v Na-
rodnem muzeju v Ljubljani na 
razstavi Od Rimljanov do Slo-
vanov. 

Ostali mitreji Petovione so 
nekaj mlajši, najmlajši med nji-
mi pa trajajo do 4. stoletja, ko 
med religijami prevlada krščan-
stvo. 

Več o starodavni religiji, nje-
nih templjih, posvetilnih napi-
sih in reliefih pa boste izvedeli 
ob napovedanih vodstvih. 

Vljudno vabljeni! 

Brane Lamut 

Pogled v I. mitrej na Spodnji Hajdini, 2. polovica 2. stol. naše-
ga štetja. Na levi strani statua Mitra - bikonosca, ki gostuje 
v Narodnem muzeju v Ljubljani na razstavi Od Rimljanov do 
Slovanov. 

GLEDALIŠČE PTUJ 

lutkovni abonma 
v prihajajoči gledališki sezoni uvaja Gledališče Ptuj no-
vost: svojim otrokom boste lahko zagotovili vstopnice za 
sobotne lutkovne predstave že vnaprej, lako bodo prvič 
pripravili gledališki abonma z osmimi igricami za otroke. 
Največ predstav prihaja iz lutkovnih gledališč: Ljubljane, 
Maribora, Mini Teatra, Lutkovne skupine UŠ, gledališča 
TRI iz Kranja in ena iz Slovenskega gledališča iz Irsta. 

Abonma 'Lutka' vsebuje osem 
predstav. Prva bo na sporedu 
7. oktobra ob 10. uri, potem 
pa vsako prvo soboto v mesecu 
vse tja do maja. Otrok bo ob 
vpisu prejel svojo izkaznico, ki 
bo mu zagotavljala vedno isti 
sedež. Starše, ki boste na pred-
stavah spremljali otroke, vods-
tvo gledališča vljudno naproša, 
da svoj sedež kupijo za otroko-
vim mestom - v drugih vrstah 
balkona ali lož, v parterju pa le 
na sedežih ob koncu ali začet-

ku vrste. Samo tako bodo otroci 
lahko najbolje videli na oder in 
nemoteno spremljali predstavo. 

Pri nakupu abonmaja bodo 
imeli obiskovalci abonentski 
popust, ob koncu sezone pa jih 
bodo spet povabili na nekaj 
brezplačnih lutkovnih predstav 
kar pred gledališče. 

Vpisovanje v abonma bo po-
tekalo do konca septembra med 
9. in 13. uro v pisarni gledališ-
ča. 

gP 

Utrinek s spremljanje poletne lutkovne predstave pred gleda-
liščem 

Nagradno turistiina vprašanje 
Od turističnih organizacij na Ptuju in okolici je te dni naj-

bolj aktivno Turistično društvo Ptuj, ki pripravlja program 
prireditev ob svetovnem dnevu turizma, 27. septembru. V 
minoritskem samostanu želi razstaviti dela ptujskih slikar-
jev z motivi Ptuja, fotografije Ptuja in obrtniško delavnico s 
prikazom domače in umetne obrti. Osrednje dogajanje bo 
od 28. do 30. septembra. 

Še posebej pa so v Turističnenn društvu Ptuj zadovoljni, ker 
se je Ptuj ponovno uvrstil v finale svetovnega tekmovanja Na-
rodi v razcvetu. S kvalitetno izdelano predstavitvijo v sliki in be-
sedi jim je uspelo prepričati strogo komisijo, da si tudi letos 
zaslužijo uvrstitev med tiste, ki se še posebej dokazujejo v 
urejanju okolja ter varovanju in ohranjanju kulturne dediščine. 
Na tekmovanju, ki bo v VVashinghtonu od 30. novembra do 
4. decembra, se bodo Ptujčani za najboljša mesta pomerili z 
ameriški mesti Phoenix, Arizona in Colorado Springs ter Pem 
v Rusiji in Pretorio v Južni Afriki. 

Na lanskem tekmovanju v Al Ainu v Arabskih emiratih mu 
je uspelo osvojiti dve prvi mesti. O tem tekmovanju smo spra-
ševali tudi v zadnjem predpočitniškem nagradnem turističnem 
vprašanju. Vstopnice za kopanje v ptujskih Termah bo prejel 
Robert Muhič iz Lackove ulice na Ptuju. Čestitamo. 

Danes vprašujemo, kdaj je bila ustanovljena oziroma koliko 
je stara Turistična zveza Slovenije. Prireditve, ki jih letos orga-
nizirajo slovenska turistična društva, potekajo namreč v okviru 
tega jubilja. Nagrada za pravilen odgovor so vstopnice za ko-
panje v ptujskih Termah. Odgovore pričakujemo v uredništvu 
Tednika, Raičeva ulica 6, do 29. septembra. 

Veduta Ptuja od nedavnega bogatejša za manjši vo-
domet. Foto: Črtomir Goznik 













KIDRIČEVO / DVA ZLATA PARA 

llati poroki pri 
Medvedovih in Pernatovih 
v SOBOTO, 9. SEPTEMBRA, SO V OBČINI KIDRIČEVO OPRAVILI 
KAR DVA SLOVESNA OBREDA ZLATE POROKE. 

Ob 11. uri sta v dvorani obči-
ne Kidričevo pred župana Aloj-
za Spraha po 50 letih stopila 
Gabrijela in Maks Medved iz 
Cirkovc 73, ki sta se poročila 
9. septembra 1950 v Cirkovcah. 
Zlati ženin Maks je bil rojen 6. 
januarja 1924 v Šikolah in je bil 
zaposlen na železnici, zlata ne-
vesta Gabrijela pa 4. aprila 1933 
v Mariboru in je vse življenje 
pridno gospodinjila ter skrbela 
za njunih 5 otrok. Danes sta oba 
ponosna že na šest vnukov in 
celo na eno pravnukinjo. 

Druga zlata poroka pa je bila 
ob 14. uri v gasilskem domu v 
Šikolah, kjer sta svoj DA izpred 

50 let potrdila Pavla in Karel 
Pernat iz Sikol 48. Zlati ženin 
Karol je bil rojen 29. avgusta 
1923 v Šikolah in je bil v glav-
nem zaposlen v Metalni, zlata 
nevesta Pavla pa je zagledala luč 
sveta 8. avgusta 1925 v Račah, 
kjer sta se 26. avgusta 1950 po-
ročila. Zlata nevesta je bila v 
mladih letih zaposlena v M T T 
Maribor, nato pa je gospodinjila 
in skrbela za njune štiri otroke. 
Jesen življenja jima lepša še pet 
vnukov. 

Zlatoporočencem iskrene čes-
titke tudi v imenu uredištva Te-
dnika. 

-OM 

Po 50 letih zakona še vedno srečna in nasmejana Karol in Pa-
vla Pernat iz Sikol. Foto: Langerholc 

Zlatoporočenca Gabrijela in Maks Medved iz Cirkovc. Foto: 
Langerholc 

PTUJ / PODJETJE MARSEL ODPRLO N O V O 
PRODAJALNO 

Prodaiminm z 
oinškiml ablailll Dejan 
Podjetje Marse l , d.o.o., ka-
terega direktor je Marjan 
Se l inšek , ima sedež v Pobre-
žju v obč in i Videm, že sko-
raj s edem let pa tudi svojo 
prodajalno s tekst i ln imi iz-
delki in b lagom Sabina v 
središču Ptuja. D a n e s za-
poslujejo 22 delavcev, imajo 
sodobno urejeno š ivalnico, 
nove pos lovne prostore in 
pred kratkim so v Lackovi 
ulici 4 na Ptuju odprli še 
drugo prodajalno, tokrat z 
otroškimi oblači l i ; n jeno 
ime j e Dejan . 

Marsel, d.o.o., je uspešno 
družinsko podjetje, registrira-
no za proizvodnjo in trgovanje 
s tekstilom in najrazličnješimi 
tekstilnimi izdelki. Zakonca Se-
linšek sta imela manjšo šivalni-
co že od leta 1985, a kot pravijo, 
iz majhnega raste veliko, in tudi 
pri Selinškovih so se razširili in 
leta 1993 ustanovili večje podje-

tje. K trgovini, ki je na začetku 
zaposlovala le enega prodajalca, 
so pred petimi leti priključili še 
šiviljsko dejavnost. V letu 1996 
so poskrbeli za nov^ in večje, 
sodobneje opremljene proizvo-
dne prostore, s tem pa se je po-
nudila tudi priložnost za nove 

zaposlitve. Prodajalna s teksti-
lom Sabina v Ptuju je postala 
dobro obiskana, zaradi vse ve-
čjega povpraševanja kupcev po 
otroških oblačilih pa so Selin-
škovi uresničili tudi to idejo. 

Novo prodajalno sta ob dire-
ktorju podjetja Marsel M. Se-
linšku odprla še župan občine 
Videm Franc Kirbiš in župan 
MO Ptuj Miroslav Luci. 

V prodajalni Dejan bodo star-
ši za svoje malčke našli najrazli-
čnejša modna oblačila in druge 
dodatke, pred kratkim pa je na 
police prišla jesenska kolekcija 
oblačil za otroke od petega do 
šestnajstega leta starosti. 

TM 

Pogled v notranjost nove otroške prodajalne Dejan v Lackovi 
ulici. Foto: F. Vindiš 

PTUJ / SPREJEM ZA NADVSE USPESEN MLADI PLESNI PAR 

Pripravljena na nove uspehe 
Sedmega septembra je ptujski župan s sodelavci pripravil 
sprejem za mladega in že mednarodno uspešnega ptujske-
ga plesa lca Jerneja Brenholca , ki obiskuje drugi letnik 
športne gimnazije na Ptuju in že dobro leto in pol pleše s 
p lesa lko D a n i e l o Pekič iz Maribora, s katero nizata uspeh 
za u s p e h o m na velikih mednarodnih p lesn ih tekmovanjih. 
Sta č lana p lesnega kluba Pingi v Mariboru. 

Pobuda za srečanje s predsta-
vniki mestne občine, županom 
in odgovornimi delavci na po-
dročju športa na Ptuju je prišla 
od mladega plesalca, ki je čutil 
dolžnost, da se zahvali za finan-
čno in tudi moralno podporo, ki 
jo s plesalko dobivata od mes-
tne občine, saj njun ples in ude-
ležba na velikih mednarodnih 
tekmah zahtevata vedno več in 
vedno bolj obremenjujeta dru-
žinski proračun. 

Na sprejemu sta ju spremlja-
la trenerja Alenka in Branko 
Bohak, ki sta krojila njun us-
peh, kot je v imenu obeh pouda-
ril Jernej Brenholc. Povedal je 

tudi, da je ponosen Ptujčan, ki 
se na vsakem koraku, doma in 
v tujini, trudi promovirati naš 
Ptuj in Slovenijo. Njuna pro-
mocija so predvsem njuni med-
narodni uspehi, ki jih je bilo že 
v tem letu izredno veliko. Kot 
najpomembnejše za letošnjo do-
sedanjo tekmovalno sezono šte-
jeta: 3. mesto v standardnih 
plesih na Swiss Open 2000 
(IDSF tekma), 2. mesto v stan-
dardnih plesih na Blackpool 
Dance Festivalu 2000 (tekma 
velja kot neuradno svetovno pr-
venstvo in je močnejša kot 
svetovno prvenstvo!), 1. mesto 
v standardnih plesih na Bir-

mingham Open 2000 (Anglija), 
2. mesto v standardnih plesih 
na Austrian Vouth Open 2000 
(Linz - IDSF tekma) in 2. me-
sto v standardnih plesih na Slo-
venian Open 2000 (Izola - do 19 
let). Glede na dosedanje uspe-
he, ko v prvi sezoni nastopata 
v konkurenci starejših mladin-
cev, sta naredila skorajda nemo-
goče in je tako rekoč dolžnost 
tega okolja, da njun talent, še 
posebej ker je podprt s trdim 
in vztrajnim delom, še naprej 
podpira in jima skuša zagotovi-
ti kar najboljše pogoje za delo. 
Pomembna mednarodna preiz-
kušnja bo že svetovno prvens-
tvo starejših mladincev, ki bo 
decembra v Rigi v Ukrajini. Po 
vseh dosedanjih dosežkih je up-
ravičeno pričakovati, da si bosta 
slej kot prej priplesala svetovno 
prvenstvo. 

MG 

Daniela Pekič in Jernej Brenholc na sprejemu v ptujski Mestni hiši. Foto: Langerholc 

ROeOZNICA / ODSLEJ MESARSTVO CEH 

Dabrate z akusam po damaiem 
Mesar Franc Čeh s Ceste 8. avgusta 8 c na Rogoznic i se je 
po 31 let ih nabiranja izkušenj v Perutnini Ptuj odloči l za 
samostojno pot. Ob družinski stanovanjski hiš i si je t ik ob 
cesti Ptuj - Podvinci , nasprot i nogometnega igrišča Rogoz-
nica , zgradil proizvodno-poslovno-prodajni objekt za pre-
delavo in prodajo mesa in m e s n i h izdelkov. 

Na dobrih 100 kvadratnih 
metrih omenjenega objekta je 
ob poslovnem prostoru še so-
dobno opremljena predeloval-
nica mesa, hladilnica, sušilnica 
s prekajevalnico ter seveda pro-
dajalna mesa in mesnih izdel-
kov. V njej ponuja Mesarstvo 

Čeh sveže meso domače reje in 
izključno domačega porekla ter 
lastne mestne izdelke, med ka-
terimi "vodi" domača kranjska 
klobasa. Prodajalna je odprta od 
torka do petka od 8. do 18. ure, 
v soboto od 8. do 13. ure, med 
redkimi pa imajo mesnico od-

prto tudi ob nedeljah od 8. do 
11. ure. Veseli bodo, če jih boste 
poklicali in se dogovorili o žele-
nem nakupu, še posebej če se 
bo mudilo s kuhanjem kosila, 
na piknik ali k hitri postrežbi 
nenapovedanih gostov. V krat-
kem bodo za svoje kupce pripra-
vili nekaj nakupovalnih novosti, 
vendar o tem kdaj drugič. 

Še to: v Mesariji Čeh so dose-
gljivi po telefonu 02/746-230 in 
vedno vas bodo z veseljem spre-
jeli. 

-OM 

Franc Čeh z ženo Anico v sodobno urejeni prodajalni mesa. Foto: M. Ozmec 



SELE PRI SPODNJI POLSKAVI / OBISK NA KMETIJI VOLK 

Uiilniio zamenjal za vrtnarijo 
Kmetija Volk s Sel pri Spodnji Polskavi, kjer se ukvar-
jajo L integrirano pridelavo zelenjave, sodi med 56 us-
tanovnih članov, povezanih v Združenje za integrirano 
pridelavo zelenjave, z območja celotne Slovenije, usta-
novljeno v Mariboru 21. januarja letos. Združenje ima 
nalogo organizirati izobraževanje in delovna srečanja 
članov ter potrošnikov, medsebojno usklajevanje pride-
lave in prodajnih cen izdelkov, skupno nabavo uniform-
ne embalaže, označevanje pridelkov, uporabo zaščitne 
znamke ter tudi predstavitve na razstavah in sejmih. 

Staneta Volka, ki je vrtnarijo 
zamenjal za šolsko učilnico, sem 
ob obisku najprej vprašala, ko-
liko zelenjave pridelajo pri njih. 
Povedal je, da ob širokem iz-
boru vrtnin več kot 60 ton v 
plastenjakih in na njivah. Seja-
ti pričnejo spomladi v zaprtih 
prostorih plastenjakov zgodnjo 
solato, ki jo pričnejo pobirati 
konec marca in v začetku apri-
la, za njo pa pridejo plodovke -
od paradižnika, paprike do jav-
čevcev in kumar in vse to traja 
do jeseni, ko posejejo v te pro-
store še motovileč. Na njivah pa 
pridelujejo krompir, sveži fižol, 
papriko in drugo. Pri tem je še 
poudaril, da površine vse leto 
dobro izkoristijo, tako da v za-
prtih prostorih pridelke menja-
jo tudi do trikrat letno. 

SVEŽA ZELENJAVA 
ZNANEGA POREKLA 

Zakaj se je lotil prav pridela-
ve zelenjave? "Mojo odločitev 
je vzpodbudilo predvsem to, da 
je Slovenija po odcepitvi od bi-
vše Jugoslavije te pridelke po 

najbolj nizkih cenah pretežno 
uvažala iz tujine, največkrat ne-
preverjene kvalitete. Na videz 
so te vrtnine nekako še bile, 
vprašljiva pa je bila njihova ka-
kovost. Tako je bilo na našem 
tržišču v tistem času po eni stra-
ni pomanjkanje vrtnin, drugo 
pa je bila vprašljiva kvaliteta. 
Po vsem tem smo se pri nas od-
ločili za proizvodnjo vrtnin, ob 
tem pa se je ponudila še prilož-
nost, da pričnemo poskusno in-
tegrirano pridelavo. V začetku 
se nas je v severovzhodni Slo-
veniji s tem načinom pridelave 
zelenjave ukvarjalo 12 kmetij. 
Poskusno smo delali tri leta in 
letos delo že poteka čisto urad-
no, z vsemi dokumenti, pogod-
bami in podobnim. Po zadnjih 
podatkih je v slovenskem pro-
storu že okoli 75 proizvajalcev 
integrirane pridelave vrtnin. 
Ogromno kmetov, ki so doslej 
zelenjavo pridelovali na kon-
vencionalen način, brez kontro-
le in nadzora, se sedaj vse bolj 
opredeljuje za ta način proiz-
vodnje, saj se zavedajo, da je 
slovenski kupec izbirčen in bo 
iskal tisto hrano, ki bo vsaj z 

določenimi certifikati in doka-
zili izkazovala kvaliteto in ne 
samo videz." 

Država se je pri pridelavi ze-
lenjave na integrirani način ne-
kaj časa držala bolj ob strani, 
letos pa so se z napovedmi, ki so 
jih morali kmetje oddati do 30. 
maja, lahko prijavili tudi tisti, 
ki se ukvarjajo s to pridelavo vr-
tnin. Tako kot za vse poljščine 
se tudi za integrirano pridelavo 
dobijo nekatere subvencije po 
enoti površine. "Vse to pomeni, 
da se je država že pričela za-
nimati za to proizvodnjo, in 
upam, da bo tako tudi v pri-
hodnje, saj za konvencionalni 
način pridelave zelenjave in vr-
tnin pridelovalec ne dobi nobe-
ne subvencije," je še dodal Stane 
Volk. 

Integrirana pridelava vrtnin 
je neprestano pod nadzorom 
kmetijskega zavoda. "V času po-
skusne proizvodnje, v dobi treh 
let, opravlja svetovanje in nad-
zor kmetijski zavod. Letos pa 
se preide že na uradni nadzor; 

koncesijo tega nadzora bo dr-
žava po vsej verjetnosti pode-
lila Kmetijskemu zavodu, ker 
imajo za to delo usposobljene 
ljudi in laboratorije. Poleg tega 
pa naše pridelke kontrolirata še 
Zavod za zdravstveno varstvo 
Maribor ter biotehniška fakul-
teta. Vsi pridelovalci, ki bodo 
zelenjavo pridelovali na tak na-
čin, morajo z združenjem pod-
pisati pogodbi o pridelavi in 
nadzoru. Ta dva osnovna doku-
menta potem izkazujeta, da si 
vključen v ta način pridelave. 
Nadzor je lahko naključen in 
kadarkoli lahko pričakuješ nad-
zornika, ki bo pregledal proiz-
vodnjo. Od vseh pridelovalcev 
vzamejo letno do deset odsto-
tkov vzorcev. Na osnovni teh 
naključnih analiz, ki dajejo pov-
prečno sliko pridelka, smo lah-
ko pod kontrolo vsako leto, 
lahko pa na primer pet let nič. 
Bistvo vse integrirane pridelave 
je, da se vsi agrotehnični ukre-
pi delajo na osnovi podatkov in 
analiz. Osnovni podatek v zače-
tku vsake sezone je analiza ze-
mlje. Na tej osnovi se potem 
izvajajo vsi nadaljnji ukrepi, od 

gnojenja, dognojevanja do vse-
ga drugega. Poleg tega je še do-
ločena tabela količine hranil za 
vsako rastlino; pri integrirani 
pridelavi se nič ne dela na pa-
met. Izredno pomembno je, da 
pridelki ne vsebujejo preveč 
dušika. Ta lahko deluje karci-
nogeno, po drugi strani pa z 
izpiranjem prehaja v podtalni-
co in s tem onesnažuje okolje. 
Eden izmed vidikov integrira-

ne pridelave, podobno kot pri 
ekološki, je ohranjanje zdravega 
okolja. Seveda je še vrsta dru-
gih 'prepovedi', vse pa mora biti 
pri integrirani pridelavi jasno 
in primerljivo," je glede kako-
vosti pojasnil Stane Volk. 

VSAKO DELO 
OPRAVLJAJMO 
Z VESELJEM 

Stane Volk je svoje sedanje 

delo zamenjal za delo v učilni-
ci. Vprašala sem ga, ali ga lah-
ko primerja s tistim v razredu. 
"Vsak poklic in vsako delo za-
hteva neko raven znanja, tako 
šolsko kot tudi to sedanje. V 
življenju je pač tako, da je pri-
jetno, če lahko delo in poklic 
menjaš, normalno pa je, da se 
je potrebno za kakršnokoli me-
njavo dela primerno strokovno 
usposobiti. Če že ni to povsem 
formalna izobrazba, je potreb-
no preštudirati precej literature, 
stalno slediti dogajanjem doma 
in v tujini. Tako je pri mojem 
sedanjem delu pozimi ogromno 
raznih usposabljanj, seminarjev, 
ki jih ne smem izpustiti. To je 
tudi eden izmed elementov oce-
njevanj, ko se ob koncu sezone 
naredi zapisnik integrirane pri-
delave in usposabljanja. Če se ga 
nisi udeleževal, dobiš minus to-
čke. Ko si nabereš pet minusnih 
točk, sledi pet let prepovedi in-
tegrirane pridelave zelenjave in 
vrtnin. Vedno je potrebno biti 
na tekočem z dogajanji v stroki, 
usposabljanjem, novitetami in 
velikokrat si gremo pod stroko-
vnim vodstvom ogledat kakšne 
novosti tudi v tujino. Lansko 
leto smo bili Nizozemskem, v 
letošnjem juniju v Italiji, pa tudi 
v Nemčiji smo že bili. Te ek-
skurzije nam pomagajo spozna-
vati, kako in kaj se dela drugje, 
kajti če si človek vse to ogleda v 
praksi, dobiš ob dodatnem stro-
kovnem usposabljanju z ustre-
zno literaturo več zamisli. Ob 

vsem drugem pa je nadvse po-
membno tudi veselje do dela, in 
če poklic - katerikoli poklic -
opravljaš z veseljem in ljubez-
nijo, uspeh ne izostane. Nobeno 
polovičarsko delo pa ne zagota-
vlja uspeha." 

Formalno je na kmetiji zapo-
slen sam Stane, žena je v službi, 
vendar popoldan pridno poma-
ga pri delu, včasih jima priskoči 
na pomoč tudi sin srednješolec, 
predvsem takrat, ko je potrebno 
delati s stroji, kar rad počne. 

Vse, kar pri Volkovih na Se-
lah pri Spodnji Polskavi pride-
lajo - tega pa ni malo, zapisali 
smo že, da je pridelkov več kot 
60 ton -, morajo tudi prodati, 
to pa poteka na več načinov. 
Organizirano imajo prodajo na 
domu, včasih kaj prodajo tudi 
na tržnici ali pa za znane kupce, 
kot so razne gostilne, menze in 
podobno. Stane Volk je še pove-
dal, da se pri prodaji morajo pač 
znajti. 

Več kot 60 ton pridelka ne 
zraste samo na zaščitenih po-
vršinah pod plastenjaki, temveč 
tudi na polju, kjer pa se ob dru-
gem ukvarjajo s problemi divja-
di, ki jim nadvse rada pomaga 
"pospraviti" nekatere vrtnine, še 
posebej solatnice in mlad fižol. 
Skoda, ki nastane, ni ravno maj-
hna, zato so pričeli razmišljati, 
da bi njive, kjer gojijo vrtnine 
in zelenjavo, v prihodnje ogra-
dili in tako zavarovali pridelek. 

Vida Topolovec 

Stane Volk meni, da moraš vsako delo opravljati z veseljem. 

Bogata bera paradižnika v rastlinjaku. Foto: VT 

STROKOVNJAKI ENERGETSKE PISARNE SVETUJEJO 

Nastavitev olinih in plinskih gorilnikov 
Nadaljevanje iz prejšnje 
številke 

Optimalni razmernik zraka 
znaša: 

- tekoča goriva: 1,2 do 1,4 (20 
do 40 % nad teoret. količino 
zraka za zgorevanje) 

- plinasta goriva: 1,05 do 1,3 
(5 do 30 % nad teoret. količino 
zraka za zgorevanje) 

Razmernik zraka npr. A. = 
1,05 pri plinastem gorivu po-
meni, da potrebujemo za zgore-
vanje 1 Nm^ zemeljskega plina 
dejansko 5 % več zraka, kot zna-

ša teoretična količina zraka za 
zgorevanje (9,81 m' x 1,05 = 
10,3 m'). Če znaša razmernik 
zraka 1,2, potrebujemo 20 % več 
zraka, to je 11,7 m^ itd. 

Popolno zgorevanje dobimo 
pri optimalnem in pri vseh ve-
čjih razmernikih zraka. Z na-
raščanjem razmernika zraka se 
zmanjšuje CO^, ker so dimni 
plini vse bolj razredčeni z okoli-
škim zrakom. Zmanšanje CO^ 
pomeni torej zmanjšanje "eko-
nomičnosti" zgorevanja, torej 
večjo porabo goriva. 

Za kontrolo zgorevanja nam v 
praksi služijo t.i. trikotniki zgo-
revanja, kjer lahko spremljamo, 
kakšni so odnosi med 
COj, CO, P j ter tudi kakšen je 
razmernik zraka, s tem pa dobi-
mo oceno kvalitete zgorevanja. 
Trikotnika zgorevanja za kuril-
no olje in zemeljski plin sta 
prikazana na diagramu št. 1 in 
diagramu št. 2. 

Pri zgorevanju čistega ogljika 
(C) bi dobili CO^^^,, 21 %, za 
druga goriva pa seveda manjše 
vrednosti. Goriva namreč vse-
bujejo poleg ogljika (C) še vodik 
(H) in žveplo (S), tako da po-
rabimo kisik za zgorevanje teh 
elementov. Tako znaša CO, , 

2 maks 

za lahko kurilno olje približno 
15,5 % in zemeljski plin približ-

no 12 %. Če torej poznamo CO^ 
^̂ ^̂ ^ in izmerjeni dejanski CO^ 
v suhih dimnih plinih, lahko 
iz njunega razmerja za posami-
čno gorivo izračunamo razmer-
nik zraka (X = CO^ ^JCO^ 
deiansk,)' ^^^ prikazano v prime-
rih A in B na diagramih št. 1 in 
št. 2. Koncentracija kisika (O^) 
mora biti v določenih mejah, to 
je sečišče O^ in CO^ mora bit 
na liniji popolnega zgorevanja 
(glej diagram št. 1 in 2). 

V primeru, da sečišče O^ in 
COj ni na liniji optimalnega 
zgorevanja, imamo nepopolno 
zgorevanje s pojavom ogljiko-
vega monoksida (CO). 

Bojan Grobovšek, 
univ. dipl. ing. str. 



Kuharski nasveti 
Ribie iuhe 

Ribje juhe so vedno pogosteje na mizah tudi v našem delu 
Slovenije. 

Poznamo dve večji slcupini ri-
bjih juh: čiste ribje juhe, ki jih 
pripravimo s pomočjo ribjih os-
nov in jih ponudimo z jušnimi 
zakuhami in jušnimi vložki, ter 
goste ribje juhe, ki jih z ribjo os-
novo samo zalivamo in so lahko 
zelenjavne, zgoščene z drobni-
mi testeninami, ali ribje juhe s 
koščki ribjega mesa in zelenja-
ve in so zgoščene z bešamelom, 
prežganjem ali podmetom. 

Priprava ribje osnove zahteva 
natančen občutek. Za vrhunski 
okus ribje osnove ribjih kosti ne 
smemo kuhati dlje kot 20 mi-
nut, v nasprotnem primeru lah-
ko ima osnova grenak okus. Za 
osnovo so primerne kosti gla-
ve, repi, nemastnih belih rib, še 
posebej ploščatih, kot so mor-
ski list, gladki robec, trske, mol 
in druge ribe milega ter finega 
okusa. Mastne ribe, kot je sku-
ša, naredijo osnovo oljnato. Če 
osnovo potrebujemo za zalivan-
je jedi iz rakov in školjk, lahko 
dodamo kosti rakov, ki dajo os-
novi okusno sladkobo. 

Za začimbni dodatek od zele-
njave pri ribji osnovi vzamemo 
čebulo, ali šalotko; korenček, 
sploh mladi, izpustimo, ker os-
novi v celoti spremeni okus. Za 
boljši okus lahko čebulo podu-
šimo na surovem maslu in zali-
jemo z vodo ter dodamo kosti 
in druge dodatke. Če osnovo 
potrebujemo za vrhunske ribje 
jedi, kot so aspiki in terine, jo 
Vuhamo klasično, saj jo maščo-
ba lahko delno skali. Okus ri-
bje osnove vedno izboljšujemo 
z l imoninim sokom ali belim 
vinom, od začimb lahko upo-
rabimo zrnat poper in šopek 
dišavnic, ki zajema zelen del 
peteršilja, list zelene, timijan in 
lovorjev list. Za vse osnove pa 
velja, da niso slane. Kuhano ri-
bjo osnovo precedimo čez čisto 
platneno krpo, da odstranimo 
vse ribje kosti in druge dodat-
ke. V hladilniku jo lahko hrani-

mo 2 dni. 
Za čiste ribje juhe, ki jih po-

nudimo z ribjimi cmoki, žlični-
ki, rižem in koščki ribjega mesa, 
precejeno ribjo osnovo zavre-
mo, začinimo s soljo in po po-
trebi z belim vinom ter vanjo 
vložimo jušno zakuho ali že ku-
hano in na koščke natrgano rib-
je meso. Ribjih cmokov, riža ali 
drugih drobnih testenin in za-
kuh za ribjo čisto juho nikoli ne 
kuhamo v juhi, ampak zmeraj 
posebej v slani vodi, saj prefin-
jen okus čiste ribje juhe zbledi 
in dobi manj tipičen okus. Tako 
pripravljene ribje juhe ponudi-
mo kot druge čiste juhe z zaku-
ho ali jušnim vložkom. 

Ribje juhe lahko pripravimo 
tudi brez ribje osnove; takrat 
potrebujemo nekoliko več ri-
bjega mesa, da dobimo znači-
len okus. Za pripravo ribje juhe 
vzamemo belo ribo, jo očisti-
mo, po potrebi narežemo na ve-
čje koščke in jo damo kuhat 
v hladno vodo, dodamo 2 stro-
ka sesekljanega česna, na četrti-
ne narezan paradižnik, limonin 
sok, zelen del peteršilja, lovorjev 
list, sol in celi poper. Ko je riba 
kuhana, jo vzamemo iz juhe, 
ohladimo, odstranimo kožo in 
kosti in jo natragamo na večje 
koščke. Juho predcedimo, van-
jo vrnemo natrgano ribje meso 
in posebej kuhan riž. Pred ser-
viranjem juho potresemo s sese-
kljanim zelenim peteršiljem in 
žličko naribanega parmezana. 

Ribjo juho lahko pripravimo 
tudi tako, da na mrzlo olivno 
olje vsipamo večjo količino se-
sekljane čebule in jo pražimo le 
toliko časa, da ovene, nato doda-
mo strt česen in grobo naribano 
jušno zelenjavo: korenje, malo 
gomoljaste zelene in peteršilje-
vo korenino. Zelenjavo narahlo 
prepražimo, nato jo pomokamo, 
dodamo na večje koščke nare-
zan in olupljen sveži paradižnik 
in zalijemo s čisto ribjo osnovo. 

Dodamo začimbe - lovorjev list, 
limonin sok, sol, timijan in belo 
vino. Kuhamo 20 do 30 minut. 
Juhi nato primešamo koščke ri-
bjega mesa ter dodamo še sesek-
ljan peteršilj. Če juho zalijemo z 
vodo, dodamo večjo količino na 
koščke narezanega ribje masa in 
začimbe dodamo takoj v začet-
ku kuhanja. 

Manjši otroci in starejši so 
predvsem ljubitelji ribje mineš-
tre, ki jo lahko pripravimo tako, 
da na maščobi prepražimo se-
sekljano čebulo, ko ovene, pa 
dodanjo na rezance narezano 
ali grobo naribano zelenjavo, 
kot je por, korenje, zelje, glav-
nat ohrov, gomoljasta zelena, na 
majhne cvetke razcvetkana cve-
tača, koruza in po želji blitva. 
Zelenjavo narahlo dušimo, za-
lijemo z ribjo osnovo ali vodo, 
dodamo začimbe (sol, timijan, 
žajbelj in lovorjev list) ter po-
časi kuhamo. Posebej skuhamo 
večjo ribo v vodi, ki smo ji do-
dali celo čebulo, strok česna, 
lovorjev list, cel poper, sol in li-
monin sok. Kuhano ribo vza-
memo iz vode, jo ohladimo, 
odstranimo kožo in kosti, na-
trgamo na koščke in jo v juho 
damo tik pred serviranjem. 
Okus ji pred serviranjem izbo-
ljšamo s parmezanom. 

Manj znana je kremna ribja 
juha, ki jo pripraviilTt) tako, 
da na maščobi oziroma oliv-
nem olju prepražimo sesekljano 
čebulo, še preden porjavi, doda-
mo strt česen, in ko česen zadiši, 
ga pomokamo. Moko prepraži-
mo le toliko, da ne spremeni 
barve, in zalijemo z ribjo os-
novo ali vodo ter solimo. V 
juho damo poljubne ribje fileje, 
za sladkast okus lahko dodaste 
tudi enega raka. Kuhamo tako 
dolgo, da čebula razpade, prav 
tako tudi ribje meso. Raka vza-
memo iz juhe in njegovo meso 
damo v juho ali ga hranimo za 
serviranje. Juho pretlačimo sko-
zi pasirko ali cedilko, ji izbolj-
šamo okus z limoninim sokom 
in kislo smetano ter ponudimo 

s koščki ribjega ali ra-
kovega mesa. 

Nada Pignar, 
profesorica kuharstva 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, 
SPEC. KLIN. PSIH. / K A K O O B V A R U J E -

M O D U Š E V N O Z D R A V J E - 2 9 5 . N A D . 

Duševno zdrav/e ofrolr 
in mladostnilfov 

Nastanek in vzdrževanje psihosoci-
alnih motenj v otroštvu - H. nad. 

Pri pojasnjevanju vloge in pomena individu-
alnih lastnosti otroka za potek procesa sociali-
zacije je potrebno poudariti: 

- vpliv na druge, 
- razlike v izkušnjah, 
- učinkovitost okolja. 
Pa si poglejmo vpliv na druge. 
Nekatere raziskave so pokazale, da je glede 

na temperamentne lastnosti možno izdvojiti 
otroke z značilnim grozdom lastnosti, zaradi 
katerih je otrok težje vzgojljiv. Tako je na pri-
mer več težav pri vzgoji neritmičnih, pretira-
no nemirnih, težje prilagodljivih otrok, otrok, 
ki zelo burno čustveno reagirajo, otrok s pre-
vladujočim slabim razpoloženjem in otrok, za 
katere pravimo, da so slabo notranje organizi-
rani. Nobena od teh lastnosti še sama po sebi 
ne pomeni, da bodo pri vzgoji nastopile pose-
bne težave. Če se pa več teh lastnosti združi pri 
enem samem otroku, tedaj postane verjetnost 
vzgojnih težav večja. 

Nadaljnja ugotovitev avtorjev raziskav je, da 
so v skupini otrok z grozdom temperamentnih 
lastnosti, značilnih za težje vzgojljive otroke, 
že v normalnem družinskem okolju psihoso-
cialne motnje pogostejše kot v skupini otrok, 
ki ne združujejo teh lastnosti. Ob težavnem 
otroku bodo marsikateri starši in marsikateri 
učitelj izčrpali svoje potrpljenje ter vzgojne 
zmogljivosti in se zapletli v neugoden začaran 
krog odnosov. Težko vzgojljiv otrok bo pri star-
ših in učiteljih v večji meri povzročal neje-
voljo, morda tudi odklanjanje in agresivnost, 
občutke krivde z vprašanjem: "Kaj narobe de-
lam!", kot pa netežaven otrok, s katerim ni 
vzgojnih problemov. Interakcijski model psi-
hosocialnega razvoja zanika enačbo "moten 
otrok — slabi starši, slaba družina ali slab uči-
telj". 

Razumevanje psihosocialnih motenj pri ot-
roku je možno le pri poznavanju vseh partner-
jev: otroka in staršev ali otroka in šolskega 
okolja. 

Naslednjič pa nadaljujemo to temo. 

mag. Bojan Sinko 

Krvodajalci 
31. avgust: Janez Avguštin, Kočice 36; Vin-
cenc Krajnc, Bukovci 182; Janez Mlinarič, 
Nova vas pri Markovcth; Anton Topotovec, Ve-
lika Varnica 15; Mirko Moran, Kraigherjeva 26, 
Ptuj; Franc Mojzer, Apače 43; Jurček Lamot, 
Trnovec 1; Janez Bedenik, Ul. B. t^aigherja 
19, Kidričevo; Andrej Resman, Ut. Šercerjeve 
brigade, Ptuj; Silva Avguštin, Kočice 36; Mar-
jan Jus, Ptujska Gora 2/A; Franc Lendero, 
Apače 297; Cvetko Šprah, Kraigherjeva 16, 
Ptuj; Marjan Kunej, Ztatoličje 52; Franc Ov-
čar, Gorca 15; Emii Kirbiš, Njiverce 29; Jožef 
Sirec, Nadote 33; Ziatko Gajšek, Podlehnik 
86/A; Iztok Fridl, Zg. Hajdina 97/A; Ivan Je-
len, Kraigherjeva 22, Ruj; Ivan Črešnik, An-
želova 20, Ptuj; Štefan Lcvrec, Ziatoličje 36; 
Vilijem Obran, Sarajevska 6, Maribor; Alojz 
Karle, Radvenci 9. 
5. september; Milica Fajfar, Cerovec 40; Tere-
zija Šoštarič, Brezovci 5/A; Andrej Mlakar, Sa-
vci 24; Lilijana Kralj, Pavlovski Vrh 29; Marjeta 
Veldin, Obrež 107; Boštjan Goričan, Zg. Žer-
jave! 53; Ivan Karo, Vintarovci 18; Drago Rob-
nik, Markovci 67/A; Irena Munda, Volkmerjeva 
22, Ptuj; Suzana Holc, Placar 27; Marjan Ho-

motar, Zg. Bistrica 120. 
7. septernber: Marjan Gizeri, Zagorje 10/B; 
Marija Levanič, Mihovci 75; Drago Selinšek, 
Starše 91/A; Franc Zajšek, Bišečki Vrh 37/A; 
Rudolf Petrovič, Pacinje 28; Emil Pravdič, Ru-
cmanci 6; Zvonko Žabota, Mestni trg 4, Ruj; 
Rudi Podgoršek, Dežno 5; Milan Marinič, Ki-
car 111/A; Franc Mertuk, Trnovec 20; Anita 
Slana, Stojnci 102; Marija Sodeč; Pobrežje 
21/B; Petra Petrijan, Hajdoše 59/B; Marjan 
Peteršič, Dornava 85/B; Slavko Kolar, Zavče-
va 9, Ptuj; Franček Ljubeč, Zagojiči 27; Stani-
slava Emeršič, Mezgovci 3; Marjan Šamperi, 
Kraigherjeva 26, Ptuj; Mihael Jerebič, Morav-
ci 136; Tomaž Kaučič, Dupleška 55, Maribor; 
Drago Furek, Hajdoše 39; Janez Marin, Pod-
gorci 74; Bojan Bertalanič, K brodu 27, Mari-
bor; Peter Veleč; Ob Blažovnici 77, Limbuš; 
Ffanc Petko, Ihova 34; Janez Venta,^enik 22; 
Rajko Vrečar, Bišečki Vrh 18; Mario GeČek, 
Panonska 5/B, Maribor; Romana Geček, Pa-
nonska 5/B, Maribor; Franc Brodnjak, Hajdo-
še 66/A; Aleš Vrabl, Ormoška c. 87, Ruj; Vili 
Pečnik, Marjeta na Dravskem polju; Robert 
Pšajd, Klepova ul. 14, Ptuj; Stanislav Kuster, 
Loperštce 41. 

PIŠE: ING. MIRAN GLUŠIČ / V V R T U 

Poidrm jena, jesen 
Jesen, že slutim te. Molče, potiho 
hitiš zavita v pajčolan meglen ... 
Pozdravljena, boginja vse navdihov! 
Pozdravljena, zasanjana jesen! 

Janez Menart 

Podobno, kot v verzih sluti prihajajočo je-
sen pesnik, se ob njej navdihuje vrtnar, ki 
ga bo z žlahtnimi vrtnimi sadeži in jesenskim 
cvetjem z domačega vrta nagradila za skrb-
no opravljeno spomladansko setev in polet-
no nego vrtnega rastlinja. 

V SADNEM VRT pričenjamo obirati in spra-
vljati zimske sorte jabolk in hrušk. Te vrste sa-
dja, če so dobre kakovosti, so primerne za 
zimsko hrambo sveže. Vzdržljivost sadja je 
odvisna od več dejavnikov: da je zdravo pri-
delano, brez poškodb, da shramba ustreza 
pogojem za hrambo, predvem pa je odvisna 
od stopnje zrelosti, v kateri ga obiramo. Plod 
je zrel, ko nastane v njem za sorto značilno 
razmerje med kislinami, sladkorjem in drugi-
mi sestavinami, kot so značilen okus, soč-
nost, aroma in barva. 

Pozne sorte jabolk je priporočljivo obirati tri-
krat. Prvič oberemo lepo obarvane in debele 

plodove iz vrhov, v drugem obiranju potr-
gamo glavnino pridelka, zasenčene in neo-
barvane plodove pa na drevesu pustimo še 
nekaj dni, da se odebelijo in obarvajo. Kar 
se tiče barve plodov, ne čakamo z obiranjem, 
da bi dosegla višek, značilen za sorto, ker bi 
plodovi med tem postali že prezreli. Jabolko 
izoblikuje popolno obarvanost šele po nekaj 
časa v hrambi, glede na obarvanost pa ga 
obiramo takrat, ko se značilna temeljna zele-
na barva prične spreminjati v rumeno in rahlo 
rdeče nadahnjeno. 

Jabolka in hruške obiramo z vso pozorno-
stjo, da plodovi niso poškodovani, med obi-
ranjem, prenašanjem in sortiranjem pa ne 
smemo povzročiti ran na kožici plodov. Po 
obiranju poberemo še samoodpadle plodo-
ve, poškodovane in nagnite, polomljene veje 
in odstranimo pripomočke, ki so služili za 
časa zorenja in pri obiranju, kot so razne 

posode za vabe, podpore za preobremenje-
ne veje in podobno. Po potrebi opravimo še 
škropljenje s fungicidi, sicer pa v sadovnjaku 
ne opravimo nobenega takšnega ukrepa, s 
katerim bi se podaljšala vegetacija, saj mora 
drevesu v času po obiranju pa do zime dozo-
reli les, pravočasno mora odvreči liste in se 
utrditi na prezimitev 

V OKRASNEM VRTU so letošnje vremen-
ske razmerte z malo padavin doprinesle, da 
so rastlinje občutno manj ogrožale glivične 
bolezni, ki jim je pogoj za razvoj obilje vlage. 
Za tem sušnim ali s padavinami skromnim 
vremenom lahko v prihajajoči jeseni pričaku-
jemo daljša deževna obdobja, ko se bo sicer 
ob nižjih temperaturah na večini vrst okrasne-
ga rastlinja razvila glivična bolezen siva ple-
sen, ki jo zaradi razširjenosti in ogroženosti 
gojenega rastlinja obravnavamo kot rastlin-
sko bolezen jeseni. Siva plesen se najprej po-
javi na odmriih rastlinskih delih - odcvetelih 
cvetnih listih, ki po cvetenju niso odpadli ozi-
roma jih ob negi okrasnega rastlinja nismo 
pravočasno odstranili. Ob sušnih razmerah 
plesen že rahel vetrič odpiha z rastline, ob 
vlažnem pa se z odmriega cvetnega lista raz-
širi na zdrave liste, steblo, cvet ali popek, 
kar je najbolj opazno na vrtninah, okenskih 
in balkonskih rastlinah. Pred sivo plesnijo se 
uspešno ubranimo, če rastline po dvakrat v 
presledku deset dni škropimo s svvitchom ali 
pripravkom octave. 

V ZELENJAVNEM VRTU poznim posev-
kom vrtnin, kolerabici, ohrovtu, zelju, poru, 

kitajskemu kapusu in brstičnemu ohrovtu do-
gnojimo z drugim odmerkom lahko topnih 
gnojil, jih oplejemo in po potrebi plitvo po-
drahljamo, seveda če še niso sklenile listne 
površine in povsem prekrile vrtnih tal. 

Začnemo lahko beljenje edivije. Za ta na-
men povežemo liste na vrhu, s čimer jih za-
senčimo oziroma jim preprečimo nadaljnjo 
asimilacijo v listnem zelenilu, listi pa se ob 
tem pobelijo in postanejo krhkejši. Povezo-
vanje solatnih rozet opravimo v suhem vre-
menu, ko so listi suhi. Rozet he povežemo 
vseh hkrati, pač pa le toliko, kolikor jih bomo 
porabili v krajšem obdobju. 

Septembra je še primeren čas za presa-
janje vrtnih jagod in rabarbare. Pred pre-
sajanjem nove grede globoko prerahljamo 
in obilno pognojimo s kompostovko ali sta-
rim uležanim in preperelim hlevskim gnojem. 
Kod dodatek mineralnih gnojil je priporočlji-
vo uporabiti naravno kamninsko moko. 

Sredi septembra še lahko sejemo špinačo, 
blitvo in radič tržaški solatnik, ki bodo kljub 
pozni setvi še dobro prezimili. 

* * * 

Po biokoledarju je priporočljivosejati, sadi-
ti ali presajati rastline, ki jih pridelujemo zara-
di lista, 15. in 16. septembra, zaradi plodov 
od 16. do 18. ter 25. in 26. septembra, zara-
di korenike od 18. do 20., 23. ter 26. do 30. 
septembra in zaradi cveta 21., 22. in 30. sep-
tembra. 

Miran Giušič, ing. agr. 



TOMAŽ KLINKON / JUŽNA AMERIKA (ČILE, BOLIVIJA, PERU, EKVADOR, KOLUMBIJA) - 20 . 

Novim avanturam naproti 
Zjutraj, na dan dogodka, smo se vsak zase (v hotelu so vsi 
govorili samo o tem) pripravljali na tekmo. Na poti proti 
stadionu so se vrstile polieijsko-vojaške zapore na pribli-
žno 100 m, v neposredni bližini igrišča pa so bile te še 
pogostejše. Pred stadionom je bilo vse v znamenju rdeče, 
rumene in zelene barve, ki je simbolizirala pripadnost Bo-
liviji. 

Večina navijačev je imela eno 
zastavo v roki, drugo okrog 
sebe, obraz prebarvan, na glavi 
pa čepico. Ni ga bilo posamez-
nika, ki ne bi imel vsaj traku v 
barvah Bolivije. Manjkale niso 
niti narodne noše in neštete ma-
ske. Pogrešal sem le kurenta, 
a tudi tega bi med vsemi ma-
skotami z malo domišljije lah-
ko poiskal. Vse skupaj me je še 
najbolj spominjalo na naš pust. 
Ljubimci vseh so bili Bolivijci, 
tem sem se pridružil tudi sam. 
Enemu izmed neštetih otrok, ki 
so skakali sem ter tja, sem se 
pustil prebarvati in tako tudi 
vizualno postal eden izmed bo-
livijskih privržencev. 

Na naše rezervirane proste se-
deže sem moral pozabiti in se 
postaviti tja, kjer je pač še bil 
prostor. Prvi in tudi naslednji 
vtisi so bili nepozabni: vsena-
okrog so se vile zastave, tako 
da na trenutke niti nisem videl 
igrišča, iz ust okrog mene je od-
mevalo Bolivija, Bolivija ... Za-

čela je vzhodna stran z BO, BO; 
nadaljevala je severna z LI, LI; 
nato zahodna z VIA, VIA; naša 
je vsemu skupaj še dodala EVI-
VA in celoten stadion je za-
donel: EVIVA BOLIVIJA. Ob 
prihodu izbrancev obeh selek-
torjev je stadion in tribune pre-
plavilo morje belih listkov. Nato 

pa se je nadaljevalo v omenje-
nem ritmu. 

Atmosfera je bila tudi med 
tekmo nora, domače bolivijsko 
moštvo pa mnogo boljše: zma-
galo je s 6:1. Na tekmi so bile 
vse starostne in razredne sku-
pine. Z isto vnemo so navijali 
tako stari kot mladi, ženske in 
moški, revni in bogati. V tis-
tem trenutku so bili vsi eno. 
Sledu o pijančevanju, razbija-
nju in agresiji nisem zasledil. 
Kdor je bil vsaj približno na nji-
hovi frekvenci, je postal del njih 
kljub rasni drugačnosti. Delo-
vali so kot usklajena, homogena 

in skoraj popolna skupina. Ta-
krat sem skoraj pozabil, da sem 
daleč vstran od naše "demokra-
cije", med Indijanci in le napol 
civiliziranci. Človeške vredno-
te imajo tam bolj pristen značaj, 
ljudje pa se znajo veseliti tudi 
brez pravih razlogov. 

Ko smo se zvečer odpravili v 
mesto, misleč, da je najboljše za 
nami, smo doživeli nov (poziti-
ven) šok. Mesto je bilo za pro-
met zaprto, razpostavljene so 
bile stojnice s pijačo in jedačo, 
ulice, polne ljudi, pa so nazna-
njale fiesto. Vse je bilo isto kot 
pred nekaj urami, le ob mraku, 
v temi. Podobne maskote, zas-
tave, žvižganje, plesanje in nas-
ploh veselje. 

Videl sem, da tekma ni zače-
ta s sodnikovim žvižgom in da 
traja dvakrat po 45 minut , zma-
govalec pa je tistih 11 nogome-
tašev, ki zabije več golov. Je več 
kot samo dogodek, je njihov na-
čin življenja. 

Pena (zabava) se je končala, 
moj organizem je popustil in 
bolezen je takoj izkoristila pri-
ložnost ter se razbohotila. 

Cesta La Paz - Coroico se ime-
nuje cesta smrti. Pot je vdrta v 
steno in je komaj kaj širša od 
avtobusa. Za njenim robom se 
skriva več kot 4000 m globok 
prepad. Da strmoglavi okrog 30 
avtobusov ali kamionov letno v 
dno brezna, tamkajšnjih vozni-
ke ne ovira pri njihovih vrato-
lomnih vožnjah, saj drvijo kot 

po kakšni večpasovni avtocesti. 

Po nekaj od krčev in revme 
prestokanih noči se je moje raz-
položenje ponovno dvignilo na 
skoraj normalen nivo. Pomisle-
ki o malariji ali kakšni drugi 
potencialni meni neznani bo-
lezni so zbledeli, a počutje še 
ni bilo idealno. Vendar pa je 
nov val svežine bil močnejši od 
zdravstvenih težav, saj je avan-
tura, imenovana Amazonija, že 
nestrpno čakala. 

Bencinska črpalka in lokalni avtobus 

Tudi sam sem navijal za Bolivijo! 

ZETALE / PRVI DNEVI V NOVI SOLI 

Hvaležni vsem, ki so pomagali 
Minilo je več deset let od prve zamisli, kako potrebni smo 
nove šole. Čas je tekel, nastajali so projekti, v oktobru 
1997 pa so že bili postavljeni temelji nove šole. Letošnjega 
1. septembra pa se je rodila nova šola. 

Njeno rojstvo je bilo slavno-
stno odprtje in 4. september 
nepozabni dan za učence in de-
lavce šole. Velikanska torta kot 
darilo Ptujskih pekarn in slaš-
čičarn je vsem polepšala dan, ob 
glasbi in petju kantavtorja Pet-
ra iz Maribora smo zaključili 
prvi šolski dan. Tega dne smo 
najtopleje doživeli prostranost 
vseh prostorov, učencem je bilo 
najzanimivejše preseljevanje iz 
razredov. 

Prijetno in zanimivo je v ra-
čunalniški učilnici, kjer sta še 
dva nova računalnika. Raču-
nalnika sta najsodobnejša, sta 
pa darilo župana občine Majš-
perk in Rotary kluba Ptuj, kate-
remu predseduje dr. Lojze Arko. 

Obema darovalcema se iskreno 
zahvaljujemo. 

Nihče ni skrival navdušenja. 
Tudi staršem prvošolcev in 
učencem male šole so skrbi iz-
ginile iz obrazov, ko so se zazrli 
v prečudovite, svetle, na novo 
opremljnene učilnice, prostra-
nost hodnikov in avle, da o naj-
modernejši telovadnici sploh ne 
govorimo. Ob prihodu nas je 
pred šolo toplo pozdravila rav-
nateljica Marija Krušič in nam 
namenila veliko prijetnih be-
sed. Posebej je presenetila uči-
telje, ki jih je pričakala pred 
zbornico in s stiskom roke zaže-
lela prijetno bivanje v novi šoli, 
mnogo delovnih uspehov... 

Razredniki so podali svojim 

varovancem uvodne informaci-
je in opravili vrsto formalnosti. 
Pogovarjali so se o počitnicah, 
o prometni varnosti, o učnih 
programih novega šolskega leta. 
Nato je gospod Langerholc na-
redil skupno fotografijo letoš-
njih učencev, ki so se veselo 
smejali na stopnicah avle. Prvi 
šolski dan je bil zanimiv tudi 
za ljubitelje šaha: odigrali so 
simultanko z mednarodnim 
šahovskim mojstrom Zlatkom 
Bašagičem, priznanim trener-
jem mladih po vsej Sloveniji, 
sedaj tudi v Zatalah. Igra je bila 
zanimiva, rezultati pa naj bodo 
skrivnost. 

Vsi, ki bi nas želeli obiskati, 
ste prisrčno vabljeni. Z vesel-
jem vam bomo razkazali šolo in 
vam pripravili morda še kakšno 
presenečenje. Pridite. . . 

Učenci in delavci 
Osnovna šola Zetale 

V novi šoli je lepo ... Foto: Langerholc 

PLANINSKI KOTIČEK 

Po pbnovlienih poteh na Donailio goro 
Planinsko društvo Ptuj je v preteklem letu pričelo gene-
ralno obnovo planinskih poti na širšem območju Donačke 
gore (884 m). Gora, ki je tesno povezana s pričetki planin-
stva v Ptuju in njegovi širši okolici, je prepredena s števil-
nimi označenimi potmi, med katerimi najdemo tako lahke 
kot zahtevno zavarovano pot. 

Prav slednji smo namenili 
ptujski markacisti lansko jesen 
veliko pozornosti ter v obsežni 
akciji namestili erozijsko zaš-
čito in lesene stopnice. Predel 
poti, ki smo jo s tem obnovili, 
predstavlja del zahtevne poti po 
severovzhodnem grebenu in nas 
pripelje na vrh gore. Če se želi-
mo povzpeti na vrh po omenje-
ni poti, se lahko odpravimo na 
Donačko goro iz smeri Kup-
činjega Vrha oziroma iz Na-
rapelj, od koder vodi Haloška 
planinska pot, ali iz smeri Žetal 
po poti, poimenovani tudi pot 
Zetalskega Jožeta; to je nasploh 
prva pot, ki so jo ptujski planin-
ci nadelali in markirali ter s tem 
ljubiteljem gora odprli dostop z 
vzhodne strani na vrh Donačke 
gore. 

Začetek poti je v Zetalah, ne-
daleč od nove osnovne šole, na 
kar nas opozarja lično izdelan 
smerokaz v obliki kozolca. Pr-
votni smerokaz, ki ga je uničil 
zob časa, je pred nedavnim 
zamenjal nov, prav tako v ob-
liki kozolca. Celotna izdelava 
in postavitev sta delo zagnane-
ga planinca iz Zagojičev Slavka 
Goloba ob pomoči Sandija Kel-
neriča, ki se ravno v teh dneh 
odpravlja v daljno Himalajo. Od 
mesta, kjer nas usmeri smero-
kaz proti vrhu gore, je dve uri 
in pol prijetnega hoda. Sprva 
se odpravimo do bližnje cerkve, 
od koder se odpre lep pogled 
na Zetale in pogorje Maclja, 
nato pa se povzpnemo do juž-
nih pobočij Resenika, po kate-
rih poteka markirana pot vse do 
Medgor, sedla med Resenikom 
in Donačko goro. S sedla, kjer si 
lahko privoščimo daljši počitek, 
nas čaka le še vzpon do jeklenic 
in že uzremo prvi in hkrati naj-
višji vrh Donačke gore. Pogled, 
ki se nam odpre z vrha, je ob 
lep ;m vremenu prav veličasten. 
Kot na dlani sta bližnje Dravsko 
in Ptujsko polje z reko Dravo, 

nad katero se pne silhueta ptuj-
skega gradu, nadalje seže pogled 
vse do Goričkega na skrajnem 
severnem robu Prekmurja in v 
Medžimurje v sosednji Hrva-
ški. Seveda doseže naš pogled 
tudi velik del Slovenskih goric, 
Pohorje, Konjiško goro in celo 

Peco, ki jo uzremo preko Vi-
tanjskega podolja. 

Nedvomno najlepši pogled pa 
se nam ponuja tik pod našimi 
"nogami", kjer se pnejo gričev-
nate Haloze in se kot kača vije 
reka Dravinja. Po grebenu se 
lahko nato odpravimo do osre-
dnjega vrha, kjer stoji mogočen 
kamniti križ, od koder je pol 
ure hoda do Rudijevega doma. 

V planinskem domu nudijo 
tople in hladne napitke, pa tudi 
za pod zob se kaj najde. Polni 
nove energije se lahko vrnemo 
na izhodišče naše ture v Zeta-
lah po dveh različnih smereh. 

Po severnih pobočjih Donačke 
gore se skozi pragozd odpravi-
mo do križišča, kjer se odcepi 
markirana pot proti Kupčinje-
mu Vrhu, in nedaleč naprej po-
novno stopimo na markirano 
pot, po kateri smo se povzpeli 
do Medgor. Po njej sestopimo 
nazaj v dolino. 

Druga smer pa nas sprva po-
pelje mimo kmetije Polajžer na 
južna pobočja Donačke gore. 
Posebej je potrebno paziti, da 
ne zgrešimo odcepa za hlevom 
Polajžarjeve kmetije. Nato ho-

dimo po markirani poti do cer-
kvice sv. Donata in naprej do 
domačije Žerak ob cesti Zetale 
- Rogatec, po kateri se spustimo 
nazaj do točke, kjer smo pričeli 
pot. 

Tovrstni izleti na Donačko 
goro so mikavni zlasti v j^en-
skem času, ko se gozdovi obar-
vajo v pisane jesenske barve, 
med haloškimi griči pod vzno-
žjem gore pa zapojejo klopotci 
in se zasliši zvok harmonike ob 
trgatvi. Pa veliko prijetnih tre-
nutkov ob popotovanju po Do-
nački gori. 

Uroš Vidovic 



Z A L A T M E K C A S 

OBZACSTKU 
ŠOLSKEGA LETA 

Po dveh mesecih lenarjenja se 
bo sedaj začelo zares. Prvi šol-
ski dnevi bodo pravo mučenje 
možganov, ker se bodo morali 
spomniti lanske snovi. Jaz sem 
pozabila že skoraj vse. Odpreti 
bom morala stari zvezek in si 
pogledati, kaj smo počeli lani. 

Mateja Kirbiš, 7. a 
Če si počitnice dobro izkoris-

til, si pripravljen na resen zače-
tek v šoli. Danes še lahko greš 
kam na izlet, lahko malo zaspiš 
ali pa se posvetiš sosedovi muci. 
Jutri je lahko že prepozno, saj 
te knjige kot magnet privlačijo 
in tvoja želja po znanju je zelo 
velika. Vedeti hočeš, kako je na-

"stal svet ali koliko pesmi je na-
pisal dr.France Prešeren. Če si 
spočit, si pripravljen na COOL 
šolo, ki te čaka, da pridobiš ti-
sto, po čemer hrepeniš. Če pa ti 
je zmanjkalo časa za počitek, se 
lahko kar pod nosom obrišeš za 
'dobro letino'. 

Mojca Sosterič, 7. b 
Zadnji dan počitnic! Kako naj 

ga izkoristim? Naj grem v topli-
ce, se potapljat na morje? Ne, to 
je predaleč. Morda bi šla s prija-
teljico v hribe ali Logarsko do-
lino? Ne vem in ne vem. Jutri 
bo šola, avtobus! Ne, ne morem 
ga dobro izkoristiti. Joj, pa še 
sester ni doma. Joj, že vem! Če 
hočem ta dan dobro izkoristiti, 
moram narediti nekaj koristne-
ga. Obiskala bom svojo bolno 
babico in ji skuhala kosilo. Če 
hočeš dan dobro izkoristiti, na-
redi nekaj koristnega. 

Nataša Murko, 7. b 
Med pripravljanjem na šolo 

se spominjam na lepe trenutke, 
ki sem jih doživel med počitni-
cami. Vse te lepe sončne trenut-
ke pa mi bo pregnala šola. 

Uroš Strmšek, 7. a 
Po dolgih počitnicah se je 

končno pričel pouk. Pa čeprav 
se je že začelo, se še vedno najde 
čas za popestritev dneva. Lah-
ko kolesarimo, hodimo na spre-
hode, uživamo v naravi. Tudi 
pred televizorji še lahko dalj 
časa posedamo. Za nekatere pa 
je užitek prebrati kakšno dobro 
knjigo. Res je, da ne moremo 
zjutraj več poležavati, ampak hi-
tro vstanemo in se pripravimo 
za šolo. Čez nekaj časa pa se lah-
ko zgodi, da boš vstal še prej, ko 
bo preveč testov in vpraševanj, 
da se boš lahko naučil. Dokler 
pa tega ni, uživajmo! 

Julija Furek, 7. b 
Tako se pravi! Le zakaj bi že 

danes obupali, saj se resen pouk 
še začel ni. Pozabimo na jutri 
in na težke kontrolne, ki nas še 
čakajo. Saj sploh ne bodo tako 
težke. Sprehodimo se do najbU-
žje slaščičarne in se okrepčaj-
mo ali pojdimo do prijateljic-
prijateljev in si pripovedujmo 
zanimive zgodbe. Uživaj še da-
nes in ne misli na jutri. 

Karin Kenda, 7. c 
Po vročih dneh počitnic so se 

odprla vrata naše šole. To leto 
bo zelo pestro. Upam, da bom v 

i tem letu uspešna in da se bom 
' dobro razumela z učiteljicami 

in učitelji, da se bom pridno 
učila. Do zdaj so mi bile še vse 
učiteljice všeč. 

Patricija Mohorko, 6. a 
Danes je sončen dan, in ker 

bo jutri že šlo zares, sem si ses-
tavila naslednji načrt. Zdaj sem 

v šoli in čez pet ur bom že doma. 
Najprej se grem najest, nato pa 
grem uživat. To uživanje bo iz-
gledalo približno tako: 

- pogovarjanje po telefonu 
- gledanje TV 
- verjetno se bom tudi malo 

potepala naokrog... 
Za zdaj je to dovolj. No, saj 

pravim, da bom uživala, kolikor 
bom mogla. 

Nina Kurež, 7. a 
Uživali bomo, dokler se uči-

teljica ne bo lotila resnega in 
nezabavnega vpraševanja. Zares 
gre samo, kadar pišeš kontrolno 
nalogo ali kadar pred tablo uči-
teljici odgovarjaš na vprašanja. 
Uživa se doma, v šoli pa gara. 
Televizija nam daje energijo, ki 
jo odvzamejo učiteljice, šola in 
podobno. Uči se danes, jutri bo 
prepozno. 

Sabina Slatič, 6. a 
Dneve, ko še lahko uživaš, to 

se pravi, ko še ne gre zares, lah-
ko izkoristiš tako: hodiš na dol-
ge sprehode, lahko ribariš, in če 
imaš srečo, tudi kaj uloviš. Se-
veda pa je tukaj še kolesarjenje, 
rolanje in druženje s prijatelji. 
Lahko greš v toplice, se nau-
žiješ vode in uživaš, kolikor se 
da. 

Jolanda Zavec, 7. b 
OŠ Videm 

POLETJE UUBEZNI 
Ovenela je trava, 
vijolica plava, 
cvetelo je vse, 
le najina ljubezen ne. 

Ko pride pomlad, 
te še vedno imel bom rad. 

Je rekla, da me ljubi, 
verjel sem preveč 
me zmedla je s poljubi, 
nazaj prišla ni več. 
Jure Oršulič, 
OŠ Kidričevo 

MRAVUE 
Mravlje si naredijo mravljiš-

če iz zemlje, suhe trave, boro-
vih iglic, suhega listja. Poznamo 
rdeče in črne mravlje. Telo ima-
jo sestavljeno iz treh delov. Mra-
vlje se hranijo z listjem. 

Kristjan Zunkovič, 
OŠ Breg 

SPOMINJAM SE... 
Bila sem stara štiri leta, ko 

je moja mama dala naši sosedi 
Marti muco in soseda je tej muci 
dala ime Ivanka. In to zato, ker 
jo je dobila od nas. 

Gospa Marta je vsak dan muco 
hranila. Da bi muca prišla k 
njej, jo je morala poklicati po 
imenu. Ker jo je večkrat pokli-
cala po imenu, sem jaz mislila, 
da kliče mene in sem mami, ki 
je pazila name, hitro odšla k so-
sedi. Ko sem prišla k njej, sem 
jo vprašala, zakaj me je klicala. 
Soseda pa je rekla, da je klicala 
muco, ne pa mene. 

Takrat sem muco Ivanko grdo 
prijela, saj sem bila jezna nanjo. 
Ker pa me muca ni poznala, me 
je po roki s kremplji popraskala 
in takrat sem žalostno odšla do-
mov. 

Zdaj pa soseda te muce Ivan-
ka več nima, ker je že poginila. 

Ivanka Kaučič, 
OŠ Velika Nedelja 

NA TABORU 
Komaj sem čakal na dan, ko 

gremo na tabor na Pohorje. Opi-
sal bom dan, ki mi je bil najbolj 
všeč. To je drugi dan našega tri-
dnevnega bivanja na Treh kra-
ljih. 

Zjutraj smo imeli zajtrk. Po-
tem smo šli na pohod do Osan-
karice in Črnega jezera. Na 
Osankarici smo si ogledali mu-
zej Pohorskega bataljona. Črno 
jezero leži med gozdovi. Voda 
v njem je videti temna - črna. 
Okoli jezera je živo blato. Tudi 
pot je bila blatna. Nekaterim 
učencem je bila pot naporna, 
drugi pa so celo tekali. 

Ko smo prišli nazaj v kočo, 
smo imeli kosilo. Po kosilu smo 
imeh počitek. Nato smo risali. 
Risali smo lahko vse, kar smo 
na Pohorju doživeli in kar smo 
se novega naučili in si zapom-
nili. 

O živalih na Pohorju nam 
je pripovedoval lovec. Živali je 
znal zelo natančno opisati. Vsa-
ko žival sem si v mislih predsta-
vljal in si želel, da bi jo videl. 

Zvečer smo se igrali in dolgo 
bedeli. Ko je prišla učiteljica, 
smo se delali, kot da spimo. 

Na taboru mi je bilo zelo všeč. 
Veliko sem se naučil in užival 
na svežem zraku. 

Marko Hojnik, 3. c, 
OŠ Ljudski vrt, Ptuj 

MOJA PRVA PESEM 
Danes pišem prvo pesem, 
roka trese se močno, 
skozi okno rahlo sonce 
greje me toplo. 

Prva pesem je bolezen, 
če ti rima ne leži, 
želodec močno se mi zvija 
in po hrani hrepeni. 

Prva pesem je težavna, 
ker ne veš, kaj pisal bi, 
je z ljubeznijo prebrana 
in s trudom v zvezek zapisa-

na. 
Emil Dobrajc, 7.b 
OS Kidričevo 

POPULARNIH 10 RADIA PTUJ 
1. Music - MADONNA 
2. Lucky - BRITNEV SPEARS 
3. Could I Have this Kiss Forever - WHITNEY 

HOUSTON & ENRIOUE IGLESIAS 
4. Spanish Guitar - TONI BRAXTON 
5. What it is - MARK KNOPFLER 
6. Come on Over Baby 

-CHRISTINA AGUILERA 
7. Life is a Rollercoaster - RONAN KEATING 

8. Around the VVorId - ATC 
9. Lady (Hear me Tonight) - MODJO 
10. Take on me - A1 

LUJZEK 
Dober den vsaki den! Zaj pa 

resen na hitro, saj me v megle-
nem nedeljskem jutru Mica 
pregoja kak jagrovski pes div-
jega zofca. Ponoči nas je malo 
dežek nafriša, ko boma opra-
vla živino, pa grema na drugi 
breg vena te v letošnjo zodjo 
brotev grozdja. Morema gve-
rati beroče, ki so tudi nama 
pomagali letošja vinsko letino v 
polovjoke spravti. Aha, pozoba 
sen, da naji čoka še božična 
brotev, saj se je naš sosid Juža 
odloča, da bo z mrežo pokriti 
laški rizling potrga kot pose-
bnost tan negi okoli božiča, 
če bodo zadosti nizke tempe-
rature za ledeno vino in bo 
to vino jino, ki vrže na hrbet 
vsoko deklino ali pa tudi sta-
rejšo gospo, če je zadosti trdo 
meso... 

7Mj pa še malo o volitvah, 
ki se nam naglo bližajo. Na 

kandidatnih listah se skoro v 
večini strank pojovlajo Udje, 
ki so nam že v prejšnjem man-
dati krojili živleje in povzročali 
trpleje. Saj vete, kak provi tisti 
stori pregovor, da se muzika 
menja, muzikanti pa v večini 
ostanejo isti. So pa se v tati 
predvolilni cajt poštena vme-
šale letošje letne olimpijske 
igre v Avstraliji, saj večina 
moških pa tudi žensk rajši 
gleda na televiziji športne pre-
nose kak pa predvalilne poli-
tične igre. Še moja Mica, kije 
politično in športno nekvalifi-
cirana, rajši gleda šport kak 
pa politične kongrese in pred-
valilne oblube. Je pa tak, da 
nega živleja brez politike in 
tudi ne brez športa. Je že stara 
misel, ki pravi: ko Udje nemajo 
kruha, jim je treba dati igre, 
da pozabijo na vsakodnevne 
težave pa tudi uspehe, ki so 
tudi sestavni del živleja. 

Ja, tejko sen vam misla pove-
dati za gnes in vas tudi spu-
niti, da se je gor na poletje že 
čista jesen sprav la. Moja Mica 
mi že grozi z dugimi gatami, 
seveda v skrbi, da se ne bi pre-
hlada in se prehitra v krtovo 
dežela presela. Vam rečem, da 
maja Mica ni najboljša, pa 
tudi ne najslabša in je še malo-
kera takšna ... 

Vas padavlja vaš Micolag 
LUJZEK 

INFO - glasbene navite! 
Olimpijske igre so trenutno tema številka ena in Syclney 

je trenutno središče sveta. Vsaka olimpiada pa ima tudi 
svojo uradno himno. Tako je leta 1988 v Seulu himno 
zapela skupina Koreana, pesem pa nosi naslov Hand in 
Hand. Štiri leta kasneje v Barceloni sta Freddie Mercury 
(posthumno - samo na posnetku) in Monseratt Caballe 
zapela hvalnico mesta z naslovom Barcelona, leta 1996 
v Atlanti pa je himno zapela Gloria Estefan in nosi naslov 
Reach. Na letošnji posebni otvoritvi sta novo himno zape-
la John Farham in Olivia Nevvton-John in nosi naslov Dare 
to Dream. 

Britanska skupina Spice Giris je do sedaj posnela dva 
albuma: Spice in Spicevvorid, v novembru pa jima bo sle-
dil novi album Forever Štiri začimbice se zares račajo s 
komando HOOLER HOOLER ***, ki je medla mešanica 
r&b-ja in popa. Če pa imate dostop do Interneta, pa lahko 
komad Holler tudi slišite in si ogledate videospot na splet-
ni strani z naslovom: vtfVi/w.vituetv.com/spice/hollerpromo. 

*** 

SUGARBABES SO novo odkritje glasbene založbe Lon-
don (ta spada pod okrilje založbe VVarner in jo v Sloveniji 
zastopa Nika); gre za novo žensko skupino, ki kopira sku-
pino AN Saints. Trio blesti predvsem v Veliki Britaniji s 
svežim komadom OVERLOAD ***, ki je zelo lepljiv r&b 
groovy komad. 

* * * 

Ameriška skupina DESTINVS CHILD trenutno blesti s 
hitom Jumpin Jumpin, medtem ko njihovi trije največji 
hiti nosijo naslove: No No No, Bilis Bilis, Bilis in Say my 
Name. Stih čokoladice vokalno spet navdušujejo v pov-
prečnem, a tipično upadajočem r&b komadu INDEPEN-
DENT WOMAN Part 1 *** iz filma Charlie Angels. *** 

Andy Bell in Vince Clark sestavljata studijsko skupino 
ERASURE, ki je prvič zablestela na lestvicah leta 1986 s 
komadom Sometimes. Kontraverzni duet je bil na vrhun-
cu popularnosti s priredbami Abbe z EP ploščo The Aba 
Esque EP Tokrat ERASURE v komadu FREEDOM *** zve-
nita zelo napadalno; skladba temelji na izrazitem visokem 
vokalu gospoda Bella, našli pa jo boste na zgoščenki Lo-
veboat. 

* * * 

Nizozemska skupina ALICE DJ je svoj delček slave do-
bila z uspešnicami Better Off Alone, Back in my Life in Will 
I Ever. Ženski trio ponovno izvaja naspidirano trance ver-
zijo komada THE LONELY ONE ***, pod katero se je po-
novno podpisal producent DJ Jurgen. 

* * * * 

CHRIS REA počasi izgublja popularnost, je pa na glas-
beni sceni že 22 let, saj je leta 1978 izdal debitantski solo 
album pod naslovom VVhatever Happen to Benny Santi-
ni? Odličen glasbenik uporablja ponovno svoje klasične 
kitarske rife v skladbi ALL SUMMER LONG ***, ki je zelo 
prijetna pop/rock skladba in se nahaja na zgoščenki King 
of the Beach. 

* * * 

Irski pevec STEPHEN GATELV je član skupine Boyzone 
in trenutno snema božično pesem v duetu z Emmo Bun-
ton iz skupine Spice GirIs. Povprečen pevec se je potrudil 
že v prvotni single plošči Beginning, ki ji sledi posladkana 
in kičasta pop blada I BELIEVE ***. 

* * * 

Ameriški band BLINK 182 je dobil nagrado MTV za vide-
ospot AH the Small Things, v katerem se norčujejo iz sku-
pine Backstreet Bays in pevke Britney Spears. Trio nabija 
provokativni ročk komad ADAM'S SONG *** z multiplati-
nastega albuma Enema of the State. 

* * * 

Ameriško zasedbo THE VVALLFLOVVERS je ustanovil Ja-
kob Dylan (sin Boba Dylana) in njihova največja uspešni-
ca nosi naslov One Headlight. Talentiran ročk trio blesti s 
skladbo SLEEP VVALKER ***** , ki ima prijetno melodijo 
in predvsem izvirno besedilo. 

David Breznik 





ROKOMET 

Uvodna srcianja 
pomembna za novime 
Rokometaši RK Gorišnica 
se na novo prvenstvo v 1. B 
SRL, i(i se bo pričelo 7. oi(-
tobra, pripravljajo od 14. av-
gusta, povečini v Gorišnici 
in Moškanjcih, štiri dni pa 
so bili tudi na Poštarskem 
domu na Pohorju. 

Trener RK Gorišnice Marjan 
Valenko nam je o tem povedal: 
"Bazične priprave smo zvečine 
opravili v domačem kraju, do-
brodošli pa so bili tudi štirje 
dnevi na Pohorju. V tem času 
smo odigrali tudi dve prijatelj-
ski srečanji z močnimi naspro-
tniki - Gorenjem iz Velenja in 
Celjem Pivovarno Laško. Sedaj 
smo se preselili v dvorano, kjer 
smo dober teden dni in se za-
vzeto pripravljamo na pričetek 
prvenstva in pokalni srečanji s 
Koprom. Na prvem srečanju v 
Kopru bomo nastopili oslablje-
ni, saj bomo brez Grega Štor-
mana, Gorazda Sica in Jurija 
Cvitaniča, stebra v naši obram-
bi, ter mogoče Janeza Kumra, 
ki je staknil neugodno poškod-
bo na srečanju s Celjem Pivo-
varno Laško." 

Do pričetka prvenstva ni več 
daleč. Za novinca v ligi bodo 
vsekakor velikega pomena uvo-
dna srečanja. V 1. B SRL lah-
kih nasprotnikov praktično ni 
in zato se v Gorišnici nadejajo 
dobrega starta, od katerega bo 
v nadaljevanju prvenstva mar-
sikaj odvisno. Znano je, da je 
rumenim iz Gorišnice letošnji 
osnovni cilj, izboriti si obstanek 
med prvo-B-ligaši. 

O pričakovanjih pred prvimi 
srečanji je trener Gorišnice de-
jal: "Za nas je to vsekakor nekaj 
novega. Upam, da bomo sanirali 
poškodbe ter kompletni priča-
kali pričetek prvenstva, ko go-
stimo ekipo Dola, nato igramo 
s Šmartnim in gostimo močno 
Sežano, ki ima celo prvoligaške 
ambicije. Sicer pa za 20. sep-
tember načrtujemo prijateljsko 
srečanje z Dravo, ali Radgono, 

23. septembra pa bomo ob 
10-letnici delovanja kluba or-
ganizirali močan turnir, na ka-
terem bodo zraven naše ekipe 
nastopili še Trebnje, Sevnica in 
Gorenje iz Velenja. To bo vse-
kakor zelo pomemben trenutek 
za naš klub, srečanja pa zelo ko-
ristna, saj bomo nastopili proti 
kvalitetnim nasprotnikom." 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

Marjan Valenko, trener RK Gorišnica 

ATLETIKA 

Nastopili tudi Framozi 
TK Maraton iz Ptuja je pred 
kratkim izvedel deveti ptuj-
ski maraton v teku na sedem 
in enaindvajset kilometrov. 
Med 100 nastopajočimi te-
kmovalci in tekmovalkami 
je bilo tudi sedem atletov 
iz francoskega mesta Saint 
Cyr Sur Loire. V Slovenijo 
so prispeli z letalom že 
nekaj dni pred tekom, za 
njihovo prijetno počutje pa 
je skrbela Tanja Osterman. 

Gostje so bili navdušeni nad 
sprejemom, Ptujem in okolico 
ter prijaznostjo. Seveda so bili 
zadovoljni tudi z našo kuhinjo. 
Zraven tega jim je Športni za-
vod Ptuj omogočil osemdnevni 
trening na stadionu. Na mestni 
občini jih je sprejel sekretar za 
družbene dejavnosti Ivan Vido-

vic. Udeležba na teku )e bila za 
goste iz Francije dobra priprava 
na vsefrancosko prvenstvo. 

Tekst in foto: 

Danilo Klajnšek 

Ekipa tekačev iz Francije 

PTUJ / DRŽAVNA TEKMA V PLEZANJU 

Pomerili so se najmlajši pleiaUi 
v soboto, 9 septembra, je 
bilo v organizaciji alpinisti-
čno-športno-plezalne sekci-
je Planinskega društva Ptuj 
na 8,5 m visoki plezalni 
steni v telovadnici OŠ Breg 
državno prvenstvo v šport-
nem plezanju. V dveh kate-
gorijah, cicibani - cicibanke 
ter mlajši dečki in deklice 
se je pomerilo 70 plezalcev 
iz vse Slovenije. 

Letos so bila organizirana že 
tri državna tekmovanja - eno 
v maju ter dve v juniju. Pet 
plezalcev, ki so na dosedanjih 
tekmovanjih dosegli najboljše 
rezultate, se tekmovanja na Ptu-
ju, ki sodi v kategorijo B tekem 
ni udeležilo, kajti takšna so pra-
vila. B tekmovanja so namreč 
namenjena tistim plezalcem, ki 
se šele uveljavljajo in si pridobi-
vajo prve tekmovalne izkušnje. 

45 plezalcev in 25 plezalk se 
je pomerilo v težavnostnem ple-
zanju, kjer se meri dosežena vi-
šina, čas, ki se za to porabi 
(maksimalni določen čas je bil 
4 minute), pa tokrat ni bil toli-
ko pomemben. Plezalno smer je 
postavil priznani športni pleza-
lec Aljoša Grom z Vrhnike, vo-
dja tekmovanja pa je bil Danilo 
Šegula. 

Najboljši trije plezalci so pre-
jeli medalje, najboljših pet pa 
praktične nagrade. V kategoriji 
cicibani (rojeni leta 1989 ali ka-
sneje) se je med 31 fanti najbolje 
odrezal Nejc Vreček, član Špor-
tno plezalnega odseka iz Radov-
ljice, med ptujskimi plezalci pa 
sta bila v tej kategoriji najbolj-
ša Tomaž Korpar (6.) in Matic 
Franjkovič (19.). Med dekleti 

pa je v kategoriji cicibank naj-
više priplezala Tjaša Golmajer, 
članica Športno.plezalnega od-
seka iz Tržiča. Plezalke iz Ptuja 
na tokratnem tekmovanju niso 
sodelovale. 

V kategoriji mlajši dečki in 
deklice (stari 12 ali 13 let) pa sta 
bila najboljša med dečki Anže 
Grilc, član Športno-plezalnega 
Društva iz Radovljice, med de-
kleti pa Aleša Pagon, plezalka 
Alpinističnega odseka Žiri. 

V naslednjem letu bo alpini-
stično-športno-plezalna sekcija 
ptujskega Planinskega društva 
kandidirala za državno tekmo-
vanje. Če bodo uspeli, bo tek-
movanje, ki sodi v kategorijo A 
tekem in se ga udeležijo tudi 
najboljši tekmovalci, potekalo 
morebiti že na plezalni steni v 
telovadnici nove ptujske gim-
nazije. 

Tekst in foto: 

Majda Fridl 

Najmlajši plezalci na stropu plezalne stene OŠ Breg. 

PTUJ / DOBRODELNI TURNIR V G O L F U 

Raimalnilf za Timoteja 
Uspešno ptujsko podjet-

je Tenzor, ki je pred kratkim 
odprlo svojo podružnico v 
Makedoniji, je prejšnjo so-
boto na ptujskem Igrišču 
za golf organiziralo prvi 
turnir v golfu za poslovne 
partnerje in prijatelje. Ude-
ležilo se ga je 72 tekmoval-
cev. 

Turnir, ki bo postal tradici-
onalen, je innel humanitarni 
značaj. Tako bo tudi v bo-
doče, saj želijo s konkretni-
mi dejanji pomagati tistim, ki 
so pomoči potrebni. Podjet-
ja Goya, Tames, Multimedia, 
Vargas Al in Tenzor so zbra-
la tristo tisoč tolarjev za na-
kup računalnika za potrebe 

ptujskega gimnazijca Timo-
teja Lončariča, ki mu je ra-
čunalnik v veliko oporo pri 
učenju, ker mu je bolezen 
močno prizadela vid. 103 
tisoč tolarjev pa so darovali 
Medobčinskemu društvu sle-
pih in slabovidnih Ptuj. 

Foto: Črtomir Goznik 
MG 

Miran S>enčar, direktor Tenzorja, v družbi s Timotejem in nje-
govo mamo Vlasto. Oba sta z velikim zanimanjem spremljala 
sobotno dogajanje na ptujskem igrišču za golf. 



ROKOMET 

Ormož - Trimo Trebnje 19:25/11:10/ 
ORMOŽ: Dokša, M. Hanželič, Horvat 3, Juršič, Pucko, 
Prapotnik 5, Grabovac, Ivanuša I, Kirič 4, Kavaš, Šulek, 
Mezgec, Hrnjadovič 6, Bezjak, D. Ilanželič. Trener: Vlado 
Ilebar. 

Rokometaši Ormoža so proti 
prvoligašu iz Trebnjega zaigrali 
zelo dobro. Renomiranim gos-
tom niso dopustili, da bi si prii-
grali večjo prednost. Dobra igra 
v obrambi ter kombinatoma v 
napadu so bili razlogi za zado-
voljstvo, predvsem pa za vods-
tvo po prvem polčasu. 

Tudi v drugem polčasu so se 
domačini dobro držali vse do 50. 
minute, ko je bil rezultat nazad-
nje izenačen na 18:18. Nato pa 
so priložnost dobili mlajši igral-
ci. Nekaj napak je bilo dovolj, 
da so izkušeni Trebanjci prišli 
do zmage v zadnjih desetih mi-
nutah igre. 

Velika Nedelja -
Ormož 25:15/13:8/ 

VELIKA NEDELJA: Kova-
čec, Belšak 6, Mesarec, Trofenik 
2, Gregorič, Potočnjak, Marčen, 
Bezjak 1, Šoštarič 3, Planine 4, 
Kokol, Poje 2, Struc 4, Okreša 1, 
Kumer 1, Podpečan. 

ORMOŽ: Dokša, M. Hanže-
lič 4, Juršič, Pučko 4, Mezgec 
1, Prapotnik 2, Grabovac, Iva-
nuša 1, Kirič 2, Kavaš, Šulek, D. 
Hanželič, Hrnjadovič 1, Cvet-
ko. 

V Veliki Nedelji je bilo odigra-
no zanimivo prijateljsko roko-
metno srečanje med sosedoma. 
Ta srečanja so vedno nekaj več, 
igral se je pravi moški rokomet. 
Gostje so na začetku dodobra 

namučili domače, ti pa so hitro 
izenačili in si priigrali prednost 
petih zadetkov, zlasti po zaslugi 
dobrih obramb vratarja Velike 
Nedelje Podpečana, pa tudi zara-
di prehitre in neodgovorne igre 
Ormožanov. Seveda so to doma-
čini izkoristili. 

Tudi v drugem polčasu je bil 
tempo igre zelo visok, vendar pa 
so bili zbranejši domači roko-
metaši in priigrali so si visoko 
prednost. Zadnjih sedem minut 
pa so oboji igrali zelo hitro in 
nepovezano, s številnimi napa-
kami na obeh straneh. 

Danilo Klajnšek 

POKALNI ROKOMET 
Cintos Koper - Gorišnica 19:22 /10:12/ 

GORIŠNICA: Valenko, Pisar^ 1, Sok, Kelenc, Margušič 2, 
Kumer 5, L Ivančič 6, Perčič 1, Šandor 3, D. Ivančič 4, Strbal, 
Belšak. 

Rokometaši novega prvo-B Ugaša iz Gorišnice so prijetno pre-
senetili v Kopru, kjer so v predkrogu pokalnega tekmovanja 
premagali domačo ekipo, Koprčani so dosegli prvi zadetek na 
srečanju in to je bilo tudi njihovo edino vodstvo na srečanju. 
Rokometaši Gorišnice so ves čas srečanja vodili z dvema do tre-
mi zadetki, proti koncu srečanja pa so si priigrali pet zadetkov 
prednosti, kar je na koncu bilo dovolj za zmago. 

Danilo Klajnšek 

NAMIZNI TENIS / 1. SNTL - ŽENSKE 

Merkur - Petovia 6:3 
Tekmovanje so pričele tudi 

namiznoteniške igralke ptujske 
Petovie. V prvem krogu so gos-
tovale v Kranju in srečanje izgu-
bile, vendar pa niso razočarale, 
saj so dodobra namučile domačo 
favorizirano ekipo. Ptujska eki-
pa je v primerjavi z lansko sezo-
no igrala precej oslabljena, saj za 
njih ne igrata več Tina Zalezina 
in Karmen Steblovnik, names-
to njih pa mlada domača dekle-
ta z izkušeno Katarino Golič, ki 
je tokrat osvojila dve posamični 
točki ter eno v igri parov. 

Rezultati: Konečnikova - Ter-
bučeva 2:0, Cehovinova - Mojsi-
lovičeva 2:0, Lučičeva - Goličeva 
1:2, Čehovinova - Terbučeva 
2:0, Konečnikova - Goličeva 2:1, 
Lučičeva - Mojsilovičeva 2:0, 
Cehovinova/Lučičeva 
Mojsilovičeva/Goličeva 0:2, 
Čehovinova - Goličeva 1:2, Lu-
čičeva - Lenkova 2:0. 

2. SNTL - MOŠKI 
v soboto so tekmovanje priče-

li tudi namiznoteniški ptujske 

Petovie ter se iz Ljubljane vrni-
li zadovoljni. Odigrali so nam-
reč dvoje srečanj in tudi dvakrat 
slavili zmago, kar je vsekakor 
zelo pomembno na startu no-
vega prvenstva. Ptujčani imajo 
mlado ekipo, ki bi lahko vseka-
kor še napredovala. 

Vesna - Petovia 3:6 
Vokal - Janžekovič 2:0, Tomše 

- Drčič 2:0, Kandare - Piljak 0:2, 
Tomše - Janžekovič 0:2, Vokal -
Piljak 0:2, Kandare - Ovčar 1:2, 
Vokal/Tomše - Janžekovič/Piljak 
0:2, Tomše - Piljak 2:1, Kandare 
- Janžekovič 1:2. 

Ilirija - Petovia 3:6 
Bečan - Piljak 0:2, Tvrtkovič 

- Drčič 2:1, Simončič - Janžeko-
vič 0:2, Tvrtkovič - Piljak 2:1, 
Slavic - Janžekovič 0:2, Simon-
čič - Ovčar 1:2, Tvrtkovič/Mirza 
- Piljak/Janžekovič 1:2, Tvrtko-
vič - Janžekovič 2:1, Simončič -
Piljak 0:2. 

Danilo Klajnšek 

O D B O J K A 

Trije porazi 
Granita 
Odbojkarji bistriškega Gra-
nita se marljivo pripravlja-
jo na pričetek nove sezone v 
prvoligaški konkurenci. 

Po napornih treningih, ki so 
jih zvečine opravili v Slovenski 
Bistrici, so odigrali že tri pri-
pravljalna srečanja: proti Kam-
niku, Fužinarju in Salonitu na 
Rogli. Vsa srečanja so izgubili s 
tri proti nič. To ni nič hudega, 
saj je bila ekipa Granita prakti-
čno prepolovljena. Ni bilo Puš-
nika, ki je bil na rehabilitaciji, 
zaradi službenih obveznosti ni 
bilo Kavnika in Zorenča, Jurak 
pa je imel študijske obveznosti. 
Ekipa se bo počasi kompletira-
la, tako da bodo zadnjih dvajset 
dni, kolikor je še ostalo do pri-
četka, odigrali tri srečanja: proti 
Pomgradu, proti Brezovici, na-
stopili pa bodo tudi na turnirju 
v Murski Soboti, kjer bosta zra-
ven Granita še domači Pomgrad 
in ljubljanska Olimpija. 

Danilo Klajnšek 
NAMIZNI TENIS 

5. spominski turnir 
Urha Stroška 

Namiznoteniški klub Petovia 
Ptuj bo v nedeljo, 24. septem-
bra, ob 9. uri v dvorani Center 
organiziral turnir namiznote-
niških igralcev in igralk, ki bo 
posvečen spominu na tragično 
preminulega ptujskega igralca 
Urha Straška. Turnir je že do-
bil stalno mesto v koledarju 
Namiznoteniške zveze Slove-
nije in je na začetku vsakokra-
tne tekmovalne sezone dobra 
priložnost za ugotavljanje ni-
voja pripravljenosti. 

Na letošnji turnir so organiza-
torji povabili igralce in igralke 
iz slovenskih in sosednjih hrva-
ških klubov, pričakujejo pa tudi 
tekmovalke iz Slovaške. 

Namiznoteniški klub Petovia 

nastopa v sezoni 2000/2001 v 
dveh ligah. V prvi namiznote-
niški ligi tekmujejo članice, v 
drugi ligi pa člani. Mlajši tek-
movalci bodo merili moči na re-
gijskih turnirjih in v ligi mladih. 
Odmevne rezultate pričakujejo 
tudi na odprtih turnirjih, kjer 
so letos že dosegli eno prvo(D. 
Piljak) in eno tretje mesto(D. 
Drči'). 

Organizatorji turnirja vabijo 
ljubitelje namiznega tenisa, da 
si ogledajo to zanimivo in kva-
litetno tekmovanje, hkrati pa se 
zahvaljujejo vsem sponzorjem, 
ki so omogočili organizacijo tur-
nirja. 

Bojan Terbuc 

PTUJ / USPEHI MODELARSKEGA DRUŠTVA AVIOTECH 

30. septembra v Moškanjiih 
mednarodni miting 
"Poseben poudarek je v letošnjem letu naše društvo dalo 
vzgoji mladih modelarjev. Naši člani Miro Dajčman, Grega 
Urbančič, Peter Repinc, Mitja Zamuda in Matjaž Postruž-
nik so vodili modelarske krožke na osnovnih šolah, celo 
sezono pa smo s trdim delom osvojili odlične rezultate," je 
pred dnevi povedal tajnik modelarskega društva Aviotech 
Ptuj Matjaž Praprotnik. 

Na regijskem tekmovanju os-
novnošolcev so Denis Škrabl, 
Miha Koren in Matej Danko 
osvojili prva 3. mesto, na držav-
nem pa je bil Škrabl peti. Koren 
sedmi. Na tekmovanju osnov-
nih šol podravske regije je Jer-
nej Šilak osvojil 1. mesto, Niko 
Nedeljko, oba iz OŠ Dornava, 5. 
mesto, Matej Danko z OŠ Mla-
dika pa je bil šesti. Na pokalu 
Ptuj 2000 je Jernej Šilak osvojil 
1. mesto, Luka Škovrlj z OŠ 
Ljudski vrt 2. in Primož Zajšek 
z Olge Meglič 3. mesto. 

Člani MD Aviotech so tekmo-
vali v kategoriji prostoletečih in 
radijsko vodenih modelov. Na 

tekmovanju za evropski pokal v 
Murski Soboti je Konrad Jan-
žekovič zasedel 2. mesto, na dr-
žavnem prvenstvu v Lescah 5. 
mesto, Gorazd Gajzer pa je na 
"Combat" Ptuj 2000 zasedel 2. 
mesto. Na tekmovanju za evrop-
ski pokal je Boštjan Fidler osvo-
jil 1. mesto, na tekmovanju za 
evropski pokal v Miinchnu je 
bil Boštjan Fidler šesti, Jernej 
Fidler je bil deveti, v Zaprešiču 
na evropskem pokalu pa je Jer-
nej Fidler osvojil L, Boštjan Fi-
dler pa 6. mesto. 

Na državnem prvenstvu F3J 
v Murski Soboti je Grega Ur-
bančič zasedel 3. mesto, na tek-

movanju za pokal Kranja F3K 
2000 je 1. mesto osvojil Jernej 
Fidler, drugi je bil Boštjan Fid-
ler, tretji Grega Urbančič, šesti 
pa Mitja Zamuda. Na tekmova-
nju za pokal Maribora - F3K 
ciklus za slovenski pokal 2000 
pa 1. mesto pripadlo Jerneju Fi-
dlerju, tretje Mitji Zamudi in 
četrto Boštjanu Fidlerju. Na ne-
davnem državnem prvenstvu je 
bil znova odličen Jernej Fidler, 
saj je zasedel 2. mesto, takoj za 
njim se je na 3. mesto uvrstil 
brat Boštjan, prav tako odličen 
pa je bil na 4. mestu Grega Ur-
bančič. 

Sicer pa se člani MD Aviotech 
že intenzivno pripravljajo na or-
ganizacijo velikega mednarod-
nega mitinga letalskih modelov, 
ki bo v soboto, 30. septembra, 
na športnem letališču v Moška-
njcih. 

TM 

Mladi modelarji na tekmovanju 

ŠPORTE NOVICE 
PLAVANJE / Prvi me-
sti Matjaža Pernata 

Mlad plavalec Matjaž Pernat 
je bil ponovno zelo uspešen. Po 
izpolnitvi norme za udeležbo na 
igrah mladih je tokrat dosegel 
dve zmagi na pokalu Panonije 
v avstrijekem Leobnu. Po pri-
čakovanjih je bil uspešen v "svo-
ji" disciplini 100 metrov prsno, 
prav tako pa 100 metrov pros-
to. Zraven tega je bil tudi član 
zmagovite štafete 4 x 100 metrov 
prosto. Po končanem tekmova-
nju so Matjaža Pernata razglasili 
za najboljšega plavalca tekmo-

vanja, za kar je dobil lepo dari-
lo. 

Danilo Klajnšek 
BADMINTON / Teden 
odprtih vrat 

v okviru akcije Mesec rekre-
acije na Ptuju organizira Bad-
minton klub Ptuj teden odprtih 
vrat. Vsi, ki jih zanima ta zani-
miva in dinamična igra, se lahko 
poskusijo v igranju v telovadni-
ci osnovne šole Breg v nasled-
njih terminih: 

- ponedeljek, 25. sept., od 20. 
do 22. ure 

- četrtek, 28. sept., od 19. do 
21. ure 

Za začetnike bodo člani kluba 
predstavili pravila in osnove ba-
dmintona. S sabo prinesite špor-
tno opremo, izposoja loparjev in 
žogic je brezplačna. 

Vidimo se na badmintonu! 
Dušan Bosilj 

JOGA/Pričetek vadbe 
Društvo Joga v vsakdanjem 

življenju iz Maribora pričenja 
začetno vadbo joge, ki bo štiri 
mesece po enkrat tedensko ob 
ponedeljkih med 19. in 21. uro 
v telovadnici OŠ dr. Ljudevita 
Pivka v Ptuju. Brezplačna pred-
stavitev bo v ponedljek, 25. sep-
tembra,, med 19. in 21. uro. Vpis 
z vegetarijansko pogostitvijo bo 
2. oktobra ob 19. uri. 

JOGA / Predavanje Z 
jogo do zdra>ja 

Društvo Joga v vsakdanjem 
življenju Maribor vabi v nede-
ljo, 24. septembra, ob 18.30 v 
dvorani Boruta Pečenka v stav-
bi Tehniških fakultet v Sme-
tanovi 17 v Mariboru na 
predavanje na temo Z jogo do 
zdravja. Predavatelj bo mojster 
joge iz Indije Paramhansa 
Swami Maheshwarananda. 

Ptuiski športni vikend 
v okviru ptujskega športnega 

vikenda je Šahovsko društvo 
Ptuj priredilo v petek hitropo-
tezni šahovski turnir. Na njem 
je presenetljivo, vendar popol-
noma zasluženo zmagal Boris 
Zlender, ki je na dvokrožnem te-
kmovanju zbral 15,5 točke, dru-
go mesto je dosegel Janko Bohak 
s 13 točkami in tretje Martin 
Majcenovič z 11 točkami. Na 
naslednja mesta so se uvrstili: 
Viktor Pernat in Aleksander 
Podkrižnik z 10 točkami, Jože 
Čič z 9 točkami, Martin Skledar 
z 8,5 točkami itd. 

Mladinsko moštvo 
ŠD Ptuj na državnem 
prvenstvu 

Moštvenega mladinskega dr-
žavnega prvenstva, ki je bilo odi-

grano v dveh vikendih v Novem 
mestu, se je udeležila kombi-
nirana mladinska ekipa doma-
čega društva. Ptujsko moštvo, 
ki je nastopilo v prvi državni 
ligi, je zasedlo solidno četrto 
mesto. Mladinsko moštvo do-
mačega društva je doseglo dve 
moštveni zmagi, dva neodloče-
na rezultata in dva poraza. Zelo 
solidno so igrali Črtomir Šturcl 
(4 točke iz 6 partij), Goran Bez-
jak (4 točke iz 6 partij) in Vanja 
Butolen (3,5 točke iz 6 partij), 
medtem ko je Barbara Rižnar 
igrala slabo (1 točka iz 4 partij), 
drugega dela tekmovanja pa se 
brez pravega razloga ni udeleži-
la in s tem pokazala svoj odnos 
do soigralcev in društva. 

Janko Bohak 

NOGOMET / POKAL M N Z PTUJ 

Zavri premagal Ptuj 
v tekmovanju osmine finala za pokal MNZ Ptuj so najve-
čje presenečenje pripravili nogometaši Zavrča, člani 2. lige 
MNZ Ptuj, ki so iz nadaljnjega tekmovanja izločili vodeče 
moštvo v 3. SNL - sever, ekipo Ptuja. 

Rezultati pokala: Bukovci - Podlehnik 2:1, Dornava - Tržeč 12:2, 
Holermuos Ormož - Videm 3:0, Gerečja vas Unukšped - Grajena 
9:0, Skorba - Hajdina 0:3, Lovrenc - Aluminij 0:4, Zavrč - Ptuj 2:0, 
Gorišnica - Bistrica 1:4. 

Četrtfinalni pari /4. in 5. oktobra/: Bukovci - Dornava, Holermu-
os Ormož - Gerečja vas Unukšped, Bistrica - Hajdina, Aluminij -
Zavrč. 

Danilo Klajnšek 



I.IIGA 
Rezultati 8. kroga: Tabor Sežana -

l^aribor PL 1:3, Rudar - Primorje 3:1, 
H ĝra - Koper 1:0, Korotan - CMC Pu-
^Ijkum 2:0, HIT Gorica - Domžale 4:2, 
Olimpija - Dravograd 5:0. 
1 OLIMPIJA 8 7 0 1 26:8 21 
2 MARIBOR PL 7 5 1 1 16:7 16 
3 RUDAR 8 4 2 2 10:9 14 

' 4 KOROTAN 8 3 1 3 11:11 13 
5 DRAVOGRAD 8 3 2 3 12:11 11 
6 TABOR SEŽANA 8 3 2 3 12:13 11 
7HITGORICA 7 3 2 2 11:12 11 

, g MURA 8 2 3 3 5:8 9 
9 PRIMORJE 8 2 2 4 8:12 8 
10.CMCPUBLIKUM 8 2 2 4 10:15 8 
II. KOPER 8 2 0 6 6:12 6 
12. DOMŽALE 8 1 1 6 5:14 4 

Pari naslednjega kroga: Dravograd -
i h i t Gorica, Primorje - Olimpija, Koper -

Rudar, CMC Publ ikum - Tabor Sežana, 
Domžale - Korotan, Maribor Pivovarna 
Laško - Mura. 

2. LIGA 
Rezultati 7. kroga: Aluminij - Živila Tri-

glav 1:1, Renkovci - Esotech Šmartno 
M:1, Nafta - Šentjur 3:0, Ivančna Gorica 

. Jadran Šepič 2:1, Viator & Vektor - Fe-
roterm Pohorje 2:3, Dravinja - Brda 1:0, 

• Železničar - Elan 5:1, Zagorje - Beltinci 
2:0. 
1. ŽIVILA TRIGLAV 7 5 1 1 18:3 16 
2. JADRAN ŠEPIČ 7 5 0 2 15:6 15 
3. IVANČNA GORICA 7 5 0 2 13:8 15 
4. ELAN 7 4 2 1 14:9 14 
5. FEROTERM POHORJE 7 4 1 2 12:9 13 
6. DRAVINJA 7 4 1 2 6:7 13 
7. ZAGORJE 7 3 2 2 9:4 11 
8. NAFTA 7 3 2 2 9:7 11 
9. ALUMINIJ 7 2 4 1 11:9 10 

• 10. ŠENTJUR 7 3 1 3 12:13 10 
11. ESOTECH ŠMARTNO 7 2 2 3 7:11 8 
12. ŽELEZNIČAR 7 1 3 3 11:14 6 
13. VIATOR&VEKTOR 7 1 2 4 9:12 5 
14. BELTINCI 7 1 2 4 4:11 5 

: 15. RENKOVCI 7 1 1 5 9:19 4 
j 16. BRDA 7 0 0 7 2:19 O 
' Pari 8. kroga: Elan - Aluminij, Esotech 

Šmartno - Beltinci, Živila Triglav - Zagor-
je, Brda - Železničar, Feroterm Pohorje -

, Dravinja, Jadran Šepič - Viator & Vektor, 
Šentjur - Ivančna Gorica, Renkovci - Naf-
ta. 

HUMINIJ-ŽmiA TRIGLAV 
1:1 /1:0/ 
STRELCA: 1:0 Emerš ič /24/ , 1:1 Rob-

nik /89/ 
ALUMINIJ: Dukarič, Koren, Golob 

/Fridauer/, Sambolec, Zemljič, Kancler, 
Dončec /Franci/, Čeh /Korez/, Emeršič, 
Pučko, Majcen. 

Nogometaši Aluminija so v srečanju s 
prvouvrščeno ekipo na prvenstveni raz-
predelnici samo remizirali, osvojili točko 
in izgubili dve preostali. Potek srečanja 
tega ni napovedoval, saj so domači ta-
koj prevzeli pobudo in že v šesti minuti 
Zamudili pri ložnost za vodstvo - z razda-
lje 6-7 metrov je mimo levega vratnika 
streljal domači kapetan Emeršič. Večina 
napadov nogometašev Aluminija je po-
tekala po desni strani, kjer je bil izredno 
"•azpoložen Boštjan Koren, žal pa njegovi 
Predložki do napadalcev in zaključki ak-
^'j niso bili natančni. V 24. minuti pa se 
i® žoga le znašla za hrbtom gostujočega 
Vratarja in domači so zasluženo povedli. 
^ato se do odhoda na odmor ni zgodi lo 
^'č pretresljivega. 

^ drugem polčasu je bila podobna si-
^^acija kot v prvem delu igre. Domači so 
'^ili boljši, gostje pa so se usmerili na 
^'tre nasprotne napade in v 55. minuti 

je Kranjčan Mrak skorajda presenetil do- ; 
mačo obrambo. V 66. minuti je močno ^ 
počilo, vendar samo v prečnik gostujo- | 
čih vrat. Aleš Čeh je izvajal prosti strel | 
z razdalje okrog 25 metrov, žal pa se je 
od prečnika žoga odbi la v polje. Gostje 
so minuto pred koncem srečanja uspeli 
izenačiti. V nogometu ne zmaga vedno 
boljši. Omenit i pa moramo tudi sojenje 
sodnika Jeneša, ki je sodil tako komič-
no, da je vse skupaj bilo tragično. 

3. LIGA - SEVER 
Rezultati tekem 6. kroga: Paloma - j 

Usnjar 0:2, Kozjak - Hajdina 3:0, Ptuj -
Kovinar Mascom 5:1, Zreče - TK&EL Sto-
jnci 1:0, Vransko - Ger. vas Unukšped 
5:1, Mons CIaudius - Krško 2:2, Fužinar -
Montavar Rogoza 1:3 
1.PTUJ 6 6 0 0 19:6 18 
2. USNJAR 6 4 2 0 18:4 ' 14 | 
3. ZREČE 6 4 2 0 10 :3 14 j 
4. KOZJAK 6 4 0 2 11 :8 1 2 i 
5. PALOMA 6 3 2 1 11:7 11 
6. MONTAVAR ROGOZA 6 3 1 2 13 :9 1 0 
7. FUŽINAR 6 2 1 3 11:13 7 
8. VRANSKO 6 2 0 4 11:13 6 
9. MONS CLAUDIUS 6 1 3 2 8:12 6 
10. TK&EL STOJNCI 6 1 2 3 6:8 5 
11. KOVINAR MASCOM 6 1 2 3 7:15 5 
12. KRŠKO 6 1 1 4 6:14 4 
13. HAJDINA 6 0 3 3 6:12 3 
14. G. VAS UNUKŠPED 6 0 1 5 6:19 1 

Razpored tekem 7. kroga: Montavar 
Rogoza - Paloma, Krško : Fužinar, Ger. 
vas Unukšped - Mons CIaudius, TK&EL 
Stojnci - Vransko, Kovinar Mascom - Zre-
če, Hajdina - Ptuj, Usnjar - Kozjak-

PTUJ-KOVINAR MASCOM 5:1 
/2:0/ 

STRELCI: 1:0 Gojkošek /v 20. minuti/, 
2:0 Gojkošek /26/, 3 :0 Jurišič /60/, 4:0 
Jurišič /65/, 5:0 Gojkošek /80/, 5:1 Kirbiš 
/85/. 

PTUJ: Golob 7, Šoštarič /Arsič/, D. 
Krajnc, M. Emeršič, Klinger, Bratec /U. 
Krajnc/, Gojkošek, Toplak /B. Emeršič/, 
Jurišič, Vogrinec, Zaje. 

Nogometaši vodečega moštva v 3. 
SNL - sever so brez večjih težav prema- | 
gali mariborski Kovinar ter tako pred za- ^ 
sledovalci na prvenstveni razpredelnici 
ohranili štiri točke prednosti. Domačini 
so hitro vsilili svojo agresivno in napadal-
no igro ter že v 20. minuti povedli, kar 
je bil znak, da bi lahko dosegl i visoko | 
zmago. V prvem polčasu je dvakrat za- 1 
del Gojkošek. | 

V drugem polčasu je bila igra enako- | 
vredna prvih petnajst mtnut, nato pa so j 
se pričele strelske vaje domačih, ki so 
do konca srečanja dosegl i še tri zadetke, 
priložnosti pa so imeli še najmanj dva-
krat toliko. 

KOZJAK-HAJDINA 3:0 
STRELCI: 1:0 Fišar /20. iz 11 m/, 2:0 

Koren 33/, 3.0 Š turm/57 / 
HAJDINA: Brodnjak, Črnko, Vrabl, Mi-

hael Krajnc, Lončarič /Marcel Krajnc/, 
Zelko, Bauman, Vindiš /Princi/, Roman 
Krajnc, Hotko, Gaiser. j 

Tudi po šestem odigranem krogu so j 
nogometaši Hajdine, ki so v lanskem pr- ! 
venstvu osvojili četrto mesto, še vedno i 
brez zmage. Tokrat so bili boljši nogo- | 
metaši Kozjaka iz Radelj, novinci v tretje- | 
ligaški konkurenci. Igra gostov niti ni bila | 
tako slaba, vendar pa sta bili dve napaki ' 
v njihovi obrambi dovolj, da so si Rade- ; 
Ijčani po prvih 33 minutah igre priigrali 
prednost dveh zadetkov. Nato so bili vsi 
poizkusi gostov neuspešni, za nameček 
pa so domači dosegl i še tretji zadetek in 

sanj o morebitni točki je bilo konec v 57. 
minuti. 

ZREČE - TK&EL STOJNCI 1:0 
/1:0/ 

STRELEC: 1:0 Štabej /29/ 
TK&EL STOJNCI: Milošič, Meznarič, 

Petrovič, Lenart, Šmigoc, Rižner, Ljubeč 
/Zemljarič/, Štebih, Žnidarič/Vilčnik/, Klaj-
derič. Golob. 

Stojnčani so gostovali pri močni ekipi 
Zreč in doživeli minimalni poraz. Sreča-
nje je zvečine potekalo med obema ka-
zenskima prostoroma, s tem da so bili 
nekol iko nevarnejši domači nogometaši, 
ki so v prvem polčasu dosegl i zadetek 
- ta je bil na koncu zmagovit. V drugem 
polčasu so gostje ostali zaradi izključitve 
brez dveh nogometašev in so bili v tem 
času nevarni za domača vrata. Številčno 
prednost na igrišču so domačini znali iz-
koristiti in priti do pomembnih treh točk, 
ki so jih pripeljale na tretje mesto na pr-
venstveni razpredelnici. 

I. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 4. kroga: Pragersko -

Dornava 4:1, Ormož - Eltehšop Rogozn. 
3:2, Bistrica - Središče 1:0, Markovci -
Slovenja vas 1:6, Boč Anchiinž. - Videm 
0:2, Skorba - Gorišnica 0:0. 

1, SLOVENJA VAS 4 4 0 O 17:5 12 
2, PRAGERSKO 4 3 1 O 12:6 10 
3, GORIŠNICA 4 3 1 O 4:1 10 
4, SREDIŠČE 4 2 1 1 8:4 7 
5, VIDEM 4 2 0 2 14:7 6 
6, BISTRICA 4 2 O 2 5:5 6 
7, ORMOŽ 4 2 O 2 7:9 6 
8, SKORBA 4 1 1 2 17:9 4 
9, BOČ ANCHIINŽ, 4 1 1 2 8:7 4 
10, ELTEHŠOP ROGOZN, 4 1 O 3 6:10 3 
11, DORNAVA 4 0 1 3 8:16 1 
12, MARKOVCI 4 0 0 4 4:31 O 

Razpored tekem 5. kroga: Gorišnica 
- Pragersko, Videm - Skorba, Slovenja 
vas - Boč Anchiinž., Središče - Markov-

ci, Eltehšop Rogozn. - Bistrica, Dornava 
- Ormož. 

MARKOVCI-SLOVENJA VAS 
1:6/0:3/ 

STRELCI: 0:1 Gerečnik /14/, 0:2 Huz-
jak /22/, 0:3 Pungračič /33/, 1:3 Bezjak, 
1:4 Gerečnik /80. iz 11 m/, 1:5 Sitar /84/, 
1:6 Zupanič /85/ 

MARKOVCI: Forštnarič, Rožman, Mik-
ša, Tekmec, Plohi, Cimerman /Pilinger/, 
Štrafela, Korošec, Janžekovič /Zmazek/, 
Petek, Bezjak. 

SLOVENJA VAS: Matjašič, D. Panič 
/Ornik/, M. Panič, Krajnc, Levstik, Metli-
čar, Vrbanec, Gerečnik, Ekart /Sitar/, Hu-
zjak, Pungračič /Zupanič/. 

PRAGERSKO-DORNAVA 4:1 
/2:1/ 

STRELCI: 1:0 Stojnšek /9. iz 11 m/, 
2:0 Dirnberk /32/, 2:1 Čeh /43/ 3:1 Kokol 
/52/, 4:1 Lončar ič /81/ 

PRAGERSKO: Lubej, Štiglic, Čelan, 

Ramadani, Stojnšek /B. Pišek/, Furlan, 
Debevc, Breznik, Dirnberk, PPišek 
/Lončarič/, Kokol /Leskovar/. 

DORNAVA: Peteršič, Kokol, Flos 
/Florjančič/, Metličar, Viher, Serdinšek, 
Čeh, Cvetko, Trunk, Hunjet, Jurič. 

BOČANCHIINŽENIRING-
VIDEM 0:2/0:2/ 

STRELCA: 0:1 Ciglar /32/, 0:2 Kokol 
/42/ 

BOČ ANCHIINŽENIRING: Pepelnak, 
Hrastnik, Curk, Volavšek, Kralj, ŽnuderI 
/Polanec/, Gajser /Onič/, Korošec, Saga-
din, Habjanič /Pinter/, Lončarič. 

VIDEM: M. Trafela, Matej Topolovec, 
Kokol, Skok, Bračič, G. Trafela, Ciglar, Os-
troško, Matjaž Topolovec, Selak /Ovčar/, 
Varnica /Černila/. 

HOLERMUOSORMOŽ-ELTEH-
ŠOP R0G0ZNICA3:2 /2:2/ 

STRELCI: 1:0 Habjanič /8/, 2:0 Gaš-
parič /28/, 2:1 Doki /39/, 2:2 M. Lah /43/, 
3:1 Borut Prapotnik/84/. 

HOLERMUOS ORMOŽ: Polak, Skoli-
ber, Boris Prapotnik /D. Pintarič, Tušek/, 
Jurčec, Janžekovič, Gašparič, Kaloh, Bo-
rut Prapotnik, B. Pintarič, Habjanič, Jere-
bič. 

ELTEHŠOP ROGOZNICA: Hlebec, 
Kurbus, Vauda, Dizdarevič /T. Lah/, Mu-
stafi, Pihler, M. Lah /Herga/, R. Markež 
/Makovec/, Polanec, M. Markež, Doki. 

SKORBA - GORIŠNICA 0:0 
SKORBA: Valh, Strgar, Horvat 

/Šijanec/, Žitnik, Janžekovič, Petek, B. 
Mertelj, Mohorko, Šmigoc, S. Mertelj, 
Mlakar. 

GORIŠNICA: Mitja Bezjak, Lapornik 
/Munda/, Purgaj, Alič, Šket, Levačič, Bo-
hinec, Horvat, Plohi /Kosi/, Bohi, Fric 
/Marko Bezjak/. 

BISTRICA - SREDISCE 1:0 
/0:0/ 

STRELEC: 1:0 Tkavc /88/ 
BISTRICA; Hvaleč, Romih /Jamnikar/, 

Modrič, Skale, Kolar, Sep, Dovnik, Re-
goršek /Mlinar/, Stražišar, Horvat, Zupa-
nič /Tkavc/. 

SREDIŠČE: Horvat, Jelovica, Kirič 
/Aleksič/, Jurkovič, Ivančič, Kolarič, Ke-
lenc, Vizjak, Gašparlin, Lesjak /Balažič/, 
Fafulič /Kosec/ 

2. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 4. kroga: Hajdoše -

Podvinci 0:3, Tržeč - Zg. Polskava 6:1, 
Lovrenc - Apače 1:1, Sp. Polskava - Pod-
lehnik 0:6, Leskovec - Zavrč 2:0, Grajena 
- Bukovci srečanje preloženo. 
1, PODLEHNIK 4 3 0 1 13 :4 9 
2, BUKOVCI 3 3 O O 8 :3 9 
3, LESKOVEC 4 3 0 1 7:4 9 
4, PODVINCI 4 2 1 1 14 :6 7 
5, TRŽEČ 4 2 1 1 9 :4 7 
6, ZAVRČ 4 2 1 1 7 :5 7 
7, APAČE 4 1 3 O 9 :4 6 
8, GRAJENA 3 1 1 1 9 : 7 4 
9, HAJDOŠE 4 1 O 3 1 4 : 1 2 3 
10, LOVRENC 4 0 2 2 4:8 2 
11, SP POLSKAVA 4 0 1 3 6:18 1 
12, ZG. POLSKAVA 4 0 0 4 3:28 O 

Razpored tekem 5. kroga: Bukovci 
- Hajdoše, Zavrč - Grajena, Podlehnik -
Leskovec, Apače - Sp. Polskava, Zg. Pol-
skava - Lovrenc, Podvinci - Tržeč. 

2. MLADINSKA LIGA - VZHOD 
Rezultati 6. kroga: Pohorje - Aluminij 

0:6, Železničar Ligro - Ptuj 4:0, Nafta -
Beltinci 4:1, Bistrica - Nissan Ferk 1:3, 
Krško - Dravinja 0:2, TIM Laško - Korotan 
2:3; prost Šentjur Yurij. 

Vrstni red: Nissan Ferk 16, Nafta 13, 
Aluminij 12, Železničar Ligro, Dravinja, 
Ru j , Beltinci in Krško 9, Pohorje 6, Koro-
tan 4, Šentjur Yurij 3, Bistrica 1, TIM La-
ško O točk. 

2. KADETSKA LIGA - VZHOD 
Rezultati 6. kroga: Pohorje - Aluminij 

0:8, Železničar Ligro - Ptuj 3:0, Nafta -
Beltinci 2:1, Bistrica - Nissan Ferk 0:3, 
Krško - Dravinja 8:1, TIM Laško - Korotan 
neodigrano; prost Šentjur Yurij. 

Vrstni red: Nafta 15, Krško 14, Alumi-
nij 13, Železničar Ligro 12, Nissan Ferk 
10, Beltinci 8, R u j in Dravinja 6, Korotan 
5, Pohorje 3, Šentjur Vurij in Bistrica 1, 
TIM Laško O točk. 

MLADINSKI LIGI MNZ PTUJ 
Rezultati 3. kroga - vzhod: Ormož -

Eltehšop Rogoznica 2:2, Središče - Gra-
jena 6:4, Stojnci - Dornava 5:0; prosti Po-
dvinci. 

Vrstni red: Ormož 7, Stojnci 6, Pod-
vinci in Središče 4, Eltehšop Rogoznica, 
Grajena in Dornava 1 točko. 

Rezultati 3. kroga - zahod: Videm -
Boč Anchiinženiring 4:2, Cirkulane - Ge-
rečja vas neodigrano, Pragersko - Slove-
nja vas 6:1, Apače - Hajdina 0:8. 

Vrstni red: Videm 9, Hajdina, Prager-
sko in Apače 6, Gerečja vas 3, Slovenja 
vas, Boč Anchiinženering in Cirkulane O 
točk. 

VEnRANSKA LIGA 
ŠTAJERSKA 2001 

Rezultati 1. kroga: Jarenina - Hajdina 
1:1, Dogoše - Brunšvik 3:1, Pesnica -
Apače 5:1, Radvanje - Prepolje neodi-
grano, Rogoza - Marjeta 6:0, Pohorje -
Pragersko 4:0, Šentilj - Polskava 1:2, Sli-
vnica - Ziatoličje 1:3, Pekre - Jakob 6:1. 

Rezultati 2. kroga: Hajdina - Pekre 
2:3, Jakob - Slivnica 4:1, Ziatoličje - Šen-
tilj 7:1, Polskava - Pohorje 3:0, Pragersko 
- Rogoza 4:3, Marjeta - Radvanje 0:4, 
Prepolje - Pesnica 3:2, Apače - Dogoše 
0:0, Brunšvik - Jarenina 4:1. 

Vrstni red: Pekre, Ziatoličje in Polskava 
6, Dogoše 4, Rogoza, Pohorje, Pesnica, 
Brunšvik, Pragersko, Jakob, Radvanje in 
Prepolje 3, Apače, Jarenina in Hajdina 1, 
Šentilj, Slivnica in Marjeta O točk. 

Besedi/o in fotografije: 

Danilo Klajnšek 

Sebastijan Golob znova poškodovan 

Damjan Vogrinec, NK Ptuj 

Ekipa Hajdine tudi po šestih krogih brez zmage 

NAJBOUSI STRELCI 
2. SNL: 4 zadetki: Milan Emeršič; 2 

zadetka: Matjaž Korez in Matjaž Maj-
cen 2; 1 zadetek: Igor Perkovič, Aleš 
Čeh in Sebastijan Golob - vsi Alumi-
nij, 

3. SNL - SEVER: 7 zadetkov: Ta-
dija Jurišič, Ruj ; 6 zadetkov: Srdan 
Gojkošek, Ruj ; 3 zadetki: Danijel Vo-
glar, Gerečja vas Unukšped, in Miran 
Klajderič, TK&EL Stojnci; 2 zadetka: 
Boris Klinger in Vladimir Bratec, oba 
Ruj , Roman Krajnc, Hajdina; 1 zade-
tek: Damjan Vogrinec, Uroš Krajnc -
oba Ruj , Viktor Hotko, Srečko Gaiser, 
Mustafa Buljubašič, Andrej Vindiš - vsi 
Hajdina, Matej Golob, Matej Meznarič 
in Miran Ljubeč - vsi TK&EL Stojnci, 
Boris Kmetec in Peter Kaučevič - oba 
Gerečja vas Unukšped. 

1. LIGA MNZ PTUJ: 7 zadetkov: 
Aleksander Mlakar, Skorba; 6 zadet-
kov: Aleš Gerečnik, Slovenja vas; 5 
zadetkov: Nives Ovčar, Videm; 4 za-
detki: Jože Šmigoc in Robert Šijanec 
- oba Skorba, Mitja Haban, Boč An-
ciinženering, Aleš Huzjak, Slovenja 
vas; 3 zadetki: Dominik Lončarič, Boč 
Anciinženering, Boštjan Stražišar, Bi-
strica, Boško Varnica, Videm, Sašo 
Habjanič, Holermuos Ormož, Sandi 
Čeh, Dornava, Peter Dirnberk, Pra-
gersko; 2 zadetka: Matjaž Topolovec, 
Videm, Silvo Plohi, Dornava, Denis 
Kolenc, Središče, Sebastijan Kotnik, 
Slovenja vas, David Ramadani in Er-
vin Furlan - oba Pragersko, Mitja Lah 
in Dejan Vauda - oba Eltehšop Rogo-
znica. 



KINOLOGIJA 

Prestižni naslov za Farah 
INedavno je v Nemčiji potekalo svetovno pr-
venstvo /a pasmo psov rotneiler. V domovi-
ni te pasme je prvo mesto pripadlo Farah 
IMumlek, devetnajst mesecev stari psički iz 
Slovenije. Nanjo sta ponosna lastnika Dani-
ca in 1'eter Skupnjak iz Apač na Dravskem 
polju. 

Farah je iz zelo dobrega legla, saj je njena mati 
Zenta von Hause bila lanskoletna svetovna prva-
kinja, oče Yambo von Obergrombacher pa prvak 
Hrvaške. Trener in vaditelj psičke je Jože Sinjur 
Mumlek. 

Sicer pa priti do prestižne lovorike na najve-
čjem zboru psov pasme rotvveiler ni mala stvar. 
Zmage so Farah pisane na kožo, saj je na le-
tošnjih petnajstih tekmovanjih tudi tolikokrat 
osvojila prvo mesto - v Italiji, Nemčiji, Avstriji, 
Hrvaški in BiH. Peter in Danica sta seveda pono-
sna na Farah, ki je z uspehi vzbudila pozornost. 

Ob osvojitvi naslova in delu sta povedala: "O 
tej pasmi so ljudje naredili množico takšnih in 
drugačnih zgodb, vendar so to dobri in karak-
terni psi. Ves svoj prosti čas posvečava Farah in 
njeni vadbi. Razumljivo je, da brez dobre.pripra-
vljenosti ni nič. To seveda veliko stane, saj si po-
tovanja plačujemo sami, nekaj nam je na pomoč 
priskočila občina Kidričevo. Dopusta praktično 
ni, saj gre praktično ves prosti čas za treninge in 
tekmovanja. Z naslovom in pokalom, ki ga je le-
tos osvojila Farah, se lahko pohvali le malo lju-
di. Delo bomo nadaljevali in upam, da bomo tudi 
tako uspešni, kot smo bili do sedaj. Najin cilj pa 
je, da bi imela majhno psarno. In če bo vse po 
sreči, bo Farah prvič postala mama in iz tega le-
gla bodo zanesljivo dobri mladiči." 

Tekst in foto: 

Danilo Klajnšek Peter in Danica Skupnjak z psico Farah 

DRAGO ACIMOVIC SVENSEK/ RAZISKOVALNA 
NALOGA NA OŠ MLADIKA 

RazUke v športnem preživljanju prostega 
časa glede na spol in starost uiemev 
1. nadaljevanje 

Samo tisti učitelj se razvija kot dober meto-
dik, ki vztrajno sprejema nova strokovna doga-
janja in nove strokovne izkušnje. 

Pri svojem delu sem si zadal cilj, da naj bo 
otrok zdrav in vesel, naj ima pozitiven odnos 
do športa, narave in predvsem do lastnega tele-
sa. Če želimo doseči, da bodo učenci razmišljali 
o lastnem telesu, bo potrebno uvesti nekatere 
nove vsebine, oblike in metode dela in pos-
redovati tiste teoretične informacije, ki bodo 
mlademu človeku omogočile spremljati lasten 
razvoj. Fiziološki procesi v organizmu, načrto-
vanje treninga, spremljanje lastnih sposobnosti 
in rezultatov s pomočjo računalnika ter podo-
bne vsebine naj postanejo sestavni del učnega 
procesa. Motorično in intelektualno delo naj 
se v procesu športne vzgoje prepletata in pri-
spevata k razumskemu pristopu, ki bo poizku-
šal oblikovati predvsem notranjo motivacijo za 
šport in bo v pomoč pri razvoju vsestransko ob-
likovane osebnosti. 

Za dosego navedenih ciljev je potrebno vzpo-
dbuditi ustvarjalnost otrok pri športni vzgoji in 
omogočiti široko športno znanje, ki bo prispe-
valo k sprejemu športa kot načina življenja. Tak 
način preživljanja prostega časa lahko zajema 
npr. vse športne panoge, tek v naravi, planin-
stvo, sproščanje, masažo, jogo, fitnes, gibanje v 
naravi, ekologijo, zdravo prehrano itd. Zato naj 
bo proces športne vzgoje v osnovni šoli pred-
vsem usmerjen v podajanje širokega športnega 
znanja, specializacijo za posamezne športne pa-
noge in doseganje vrhunskih rezultatov pa naj 
omogočajo krožki v okviru šolskega športnega 
društva in predvsem športni klubi. 

"Šolska športna vzgoja je nenehen proces bo-
gatenja znanja, razvijanja sposobnosti in las-
tnosti ter pomembno sredstvo za oblikovanje 
osebnosti in odnosov med posamezniki. Zato 
si prizadevamo, da z izbranimi cilji, vsebinami 
in metodami dela prispevamo k skladnemu 
bio-psiho-socialnemu razvoju mladega človeka, 
sprostitvi in kompenzaciji negativnih učinkov 
večurnega sedenja. Ob sprotni skrbi za zdrav 
razvoj ga vzgajamo in učimo, kako bo v vseh 
obdobjih življenja bogatil svoj prosti čas s špor-
tnimi vsebinami. Z zdravim načinom življenja 
bo tako lahko skrbel za dobro počutje, vitalnost 
in življenjski optimizem." (Učni načrt za špor-
tno vzgojo, 1999) 

Športni pedagog upošteva naslednja izhodi-
šča: 

- športna vzgoja mora biti sredstvo celostne-
ga razvoja osebnosti, 

- spoštovati mora načelo enakih možnosti za 

vse učence in upoštevati njihovo različnost, 
- pedagoški proces vodi tako, da bo vsak uče-

nec uspešen in motiviran, 
- igra kot vir sprostitve in sredstvo vzgoje 

mora biti vključena v vsako uro športne vzgo-
je, 

- učnociljna naravnanost učnega načrta do-
pušča določeno stopnjo avtonomije šole in uči-
telja ter sočasno zahteva prevzem strokovne 
odgovornosti za ustrezno izbiro vsebin, metod 
in oblik dela, 

- načrtno mora spodbujati otroke k humanim 
medsebojnim odnosom in športnemu obnaša-
nju (fair playu), 

- posebno skrb mora nameniti nadarjenim za 
šport in otrokom s posebnimi potrebami, 

- povezuje športno dejavnost z drugimi pred-
metnimi področji, 

- načrtno spremlja in vrednoti otrokove do-
sežke in njegov trud ter ga spodbuja k športni 
dejavnosti, 

- spoštovati mora predpisane standarde in 
normativna izhodišča ter poskrbeti za varnost 
pri vadbi. 

S športno vzgojo, usmerjeno v: 
- zadovoljitev otrokove prvinske potrebe po 

gibanju in igri, 
- posamezniku prilagojen razvoj gibalnih in 

funkcionalnih sposobnosti, 
- pridobivanje številnih in raznovrstnih špor-

tnih znanj in 
- čustveno in razumsko dojemanje športa, 
uresničujemo splošne cilje športne vzgoje v 

osnovnošolskem programu: 
- skrb za skladen telesni in duševni razvoj 

(skladna telesna razvitost, pravilna drža; zdrav 
način življenja /telesna nega, zdrava prehrana, 
ravnovesje med učenjem, športno dejavnostjo, 
počitkom in spanjem, odpornost proti bo-
leznim in sposobnost prenašanja naporov, 
kompenzacija negativnih učinkov sodobnega 
življenja/; krepitev zdravega občutka samoza-
vesti in zaupanja vase; oblikovanje pozitivnih 
vedenjskih vzorcev /spodbujanje k medseboj-
nemu sodelovanju, zdravi tekmovalnosti, spo-
štovanju športnega obnašanja — fair playa, 
strpnosti in sprejemanju drugačnosti/; razvoj 
ustvarjalnosti), 

- razbremenitev in sprostitev, 
- pozitivno doživljanje športa, ki bogati 

posameznika, 
- oblikovanje pristnega, čustvenega, spoštlji-

vega in kulturnega odnosa do narave in okolja 
kot posebne vrednote - spoštovanje naravne in 
kulturne dediščine. 

K U N G FU 

Dani Marhold la prvalia Evrope 
Dani Marhold, član ptuj-
skega kung-fu kluba, spada 
med izredno kvalitetne tek-
movalce. Svojo moč, spret-
nost in znanje bo preizkusil 
v začetku oktobra, ko bo 
v mariborski športni dvora-
ni Tabor potekala zanimiva 
prireditev I\oč bojevnikov. 

Takrat se bo v desetih rundah 
po dve minuti pomeril z izzi-
valcem, ki naj bi bil iz Jugosla-
vije oziroma Italije. To bo borba 
za naslov profesionalnega prva-
ka Evrope po verziji WAKO -
PRO. Sicer pa je Dani Marhold 
nosilec številnih naslovov. 

Pred dvobojem je povedal: 
"Priložnosti, da osvojim naslov 
prvaka Evrope v profesionalni 
konkurenci, zanesljivo ne bom 
zlahka izpustil. Pripravljam se 
pod strokovnim vodstvom tre-
nerja Milana Prosenice. Pripra-
ve so zelo naporne. O svojem 

nasprotniku ne razmišljam pre-
več. Sem dobro pripravljen in 
mislim, da bom zmagal v osmi 
rundi." 

Sicer pa bodo zraven Merdol-
da nastopili še tekmovalci iz 
Slovenije, Madžarske, Hrvaške 
in Makedonije. 

Danilo Klajnšek 

Dani Marhold 

ROKOMET 

RKM Osiguranje 
Zagreb - Velika 
Nedelja 30:27 
/15:13/ 

VELIKA NEDELJA: Podpe-
čan, Belec, Mesarec 2, Kumer 
1, Planine 5, Bezjak 6, Poje 5, 
Štruc 1, Okreša 1, Trofenik 1, 
Gregorič 1, Potočnjak 3, Mar-
čen 1, Šoštarič, Kokol. 

V okviru priprav na pričetek 
nove sezone v 1. A državni ro-
kometni lig! so rokometaši Veli-
ke Nedelje gostovali v Zagrebu 
pri prvoligašu RK Osiguranje 
Zagreb (nekdanjem Medvešča-
ku). Gostje iz Velike Nedelje 
so se renomiranim domačinom 
dostojno upirali in niso dopus-
tili, da bi se rezultatsko odlepi-
li. Razlika je bila vedno v korist 
domačih z vodstvom dveh, do 
treh zadetkov. V končnici sreča-
nja so se bolje znašli Zagrebča-
ni in si priborili tesno zmago. 

Danilo Klajnšek 

ATLETIKA 

Državno prvenstvo za 
pionirje in pionirke 

Atletski klub Kladivar iz Ce-
lja je 9. in 10. septembra pripra-
vil državno atletsko prvenstvo 
za pionirje in pionirke. Značil-
nost tekmovanja, ki je potekalo 
v sončnem in toplem vremenu, 
je bila dobra tekmovalna atmo-
sfera, predvsem pa množičnost, 
ki jo pri višjih kategorijah po-
grešamo. 

AK Ptuj je nastopil z majhno 
ekipo petih tekmovalcev in do-
segel dobre rezultate. Pohvale 
si zaslužijo tudi organizatorji za 
zelo dobro izpeljano tekmovan-
je. 

Rezultati: pionirke: višina: 3. 
Maja Mlinarič (156 cm; (bila je 
favoritinja za zlato, vendar je 
bila njena forma zelo slaba - 12 
cm je zaostala za osebnim re-
kordom); daljava: 13. Ksenija 
Čuček (450 cm), 14. Nina Kola-
rič (440 cm); 60 m: 30. Ksenija 
Čuček (8,93 s); pionirji: 60 m: 
Rok Bezjak (8,04 s); 1000 m: 10. 
Maks Laipra; 2000 m: 10. Maks 
Laura. 

Milan Krajnc Pavlica 

UUTOMER & KOMENDA / 23 IN 
24 . TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

Slaviiev Don MS državni 
prvak triletnikov 
Dirke v Ljutomeru so bile v znamenju državnega prvenstva 
triletnih kasačev. Zasluženo je slavil Don MS Marka Slavi-
ča iz Ljutomera, sledila pa jima je glavna favoritinja Jasna 
na vajetih Romana Jerovška iz Komende. Četrtič letos je 
slavil Aleksander Jožeta Sagaja, v dirki najboljših sloven-
skih kasačev pa je bil prvi Frick, ki ga je vodil Viktor Ma-
rinšek iz Komende. 

Minulo nedeljo pa je bil 24. 
tekmovalni dan za kasače v Ko-
mendi. Domačini so pobrali kar 
štiri pokale, po ena zmaga pa je 
šla na Bled, v Ljubljano, Ljuto-
mer in Šentjernej. Prav to zma-
go je osvojila odlična petletna 
kobila Suriya na vajetih Voja 
Maletiča. To je njena šesta leto-
šnja zmaga, v svoji karieri pa jih 
ima že 22. 

Rezultati dirk iz Ljutomera: 1. 
dirka: 1. Dave MS (Slavič, Lju-
tomer); 2. dirka: 1. Raketa (Or-
thaber, Kamnica); 3. dirka: 1. 
Aleksander (Sagaj, Ljutomer); 
4. dirka: 1. Paterson (Kristl, 
Ljutomer); 5. dirka: 1. Don 
MS (Slavič, Ljutomer), 2. Jasna 
Qerovšek, Komenda), 3. Jonas 

B (Vidic, Komenda); 6. dirka: 
1. Condren (Gorjanc, Brdo); 7. 
dirka - dirka novinarjev: l.Fora 
(Olga Gutman, Idea TV); 8. dir-
ka: 1. Frick ( Marinšek, Ko-
menda). 

Rezultati dirk iz Komende: 
1. dirka: 1. Jasin GL (Gregorc, 
Komenda); 2. dirka: 1. Ajko 
(Dobrin, Komenda); 3. dirka: 
I. Leara Noble (Pavšič, Bled); 4. 
dirka: 1. Chilly Billy Vita (Hro-
vat, Ljubljana Stožice); 5. dirka: 
I.Jasna (Jerovšek, Komenda); 6. 
dirka: 1. Fortuna C Lee (Ma-
kovec, Ljutomer); 7. dirka: 1. 
Doriana (Skube, Komenda); 8. 
dirka: 1. Suriya (Maletič, Šen-
tjernej). 

M. Toš 

KOLESARSTVO 

Vzpon na Roalo 
Pred nedavnim je pote-

kalo zaninnivo tekmovanje -
vzpon na Roglo. V konku- i 
renči tristo kolesarjev je na-
stopil tudi Zvone Hasemali z j 
Zgornje Hajdine, velik zalju- | 
bljenec kolesarstva in plani- | 
narjenja. V svoji kategoriji je | 
zasedel peto mesto, v skup- i 
ni razvrstitvi pa 57. Vsekakor 
velik uspeh za tega ljubitelja 
rekreacije, če upoštevamo | 
dejstvo, da je nastopil v iz- | 
jemno močni konkurenci z 
nekaterimi najboljšimi slo-
venskimi aktivnimi kolesarji. 

Tekst in foto: 

Danilo Klajnšek Zvonko Hasemali 





POSLOVNA IN DRU6A SPOROČILA 





PTUJ / REGIJSKA POTAPUASKA ENOTA IMA VELIKO DELA 

Potapljata rešila 
utapljajoio se žensko 

Potapljača Milan Matijevič in Vili Koderman ob vedno pripravljenem interventnem vozilu 
z reševalnim čo lnom, s kater im sta reši la utapljajočo se žensko. Foto: M. Ozmec 

Regijska reševalno-potapljaška enota, ki ima garažo z 
vedno pripravljanim interventnim vozilom in plovilom ter 
zasilne garderobne prostore z opremo v gasilskem domu v 
Ptuju, ima v jubilejnem letu - letos poteka namreč 20 let 
njihovega humanega delovanja - vse več dela. Poleg redne 
dejavnosti, to je varovanja prireditev na vodi in ob njej ter 
nekaterih športnih aktivnosti, jih vse pogosteje kličejo k 
reševanju utapljajočih se in žal tudi utopljencev. 

Ptujski policisti so v četrtek, 
15. septembra, ob 10.15 obves-
tili regijski center za obveščan-
je, da je z železniškega mostu v 
Ptuju skočila v Dravo starejša 
ženska. O tem so takoj obvestili 
ptujske gasilce in regijsko pota-
pljaško enoto s sedežem v Ptu-
ju. Potapljača Milan Matijevič, 
sicer predsednik regijske enote, 
in Vili Koderman sta v hipu re-
agirala ter s pripravljenim inter-
ventnim vozilom z reševalnim 
čolnom v nekaj minutah prihi-
tela na kraj dogodka v Ptujskem 
jezeru. Utapljajočo se in že pre-

cej podhlajeno žensko sta zadnji 
trenutek rešila iz objema valov 
in zanesljive smrti. Pozneje so 
jo z reševalnim vozilom odpe-
ljali na zdravljenje in izvedeli 
smo, da je izven smrtne nevar-
nosti. 

To je že četrta, nadvse uspešna 
intervencija regijske potapljaš-
ke enote v zadnjih dveh mese-
cih. V noči s sobote na nedeljo, 
6. agusta, sta potapljača Milan 
Matijevič in Sašo Nikolovski 
na poziv regijskega centra za 
obveščanje od pol treh do pol 
petih zjutraj v Dravi iskala po-

grešanega moškega, ki je izginil 
med plavanjem od restavracije 
Ribič do vodometa. Zaradi mo-
čnega vetra z neurjem sta mora-
la iskanje za nekaj ur prekiniti. 
Sicer pa so akcijo nadaljevali še 
isti dan od 8. do 14.30 ure po-
tapljači Milan Matijevič, An-
drej Krajnc, Vili Koderman in 
Leon Milunič. V skoraj sedmih 
urah so Dravo nizvodno od me-
sta izginotja nekajkrat preisika-
li, a žal pogrešanega moškega 
niso našli. Po skoraj tednu dni 
ga je vrnila voda sama, saj je 
njegovo truplo 11. avgusta na^ 
plavilo ob jezu v Markovcih. V 
tej reševalni akciji je sodeloval 
potapljač Franc Toš. 

Več o 20-letnem jubileju, us-
pehih in teževah regijske pota-
pljaške enotev v Ptuju pa kdaj 
drugič. 

M. Ozmec 

•lesen v Halozah. Foto: M. Ozmec 

Napoved vremena za Slovenijo 

Napoved za Slovenijo 
Danes bo sprva sončno, v zaho-

dnih hribovitih krajih pa pretežno 
oblačno. Tam bo že občasno rahlo 
deževalo, zvečer in ponoči se bodo 
padavine širile proti vzhodu. Vmes 
bodo nevihte. Ob morju bo pihal 
jugo, na vzhodu pa jugozahodnih. 
Jutri zjutraj bodo padavine ve-
činoma ponehale. Čez dan bo 
spremenljivo do pretežno oblačno, 
pojavljale se bodo krajevne plohe. 
Najnižje jutranje temperature bodo 
od 10 do 16, ob morju 18, najvišje 
dnevne danes od 18 do 24, v vzho-
dnih krajih ter ob morju do 27, ju-
tri od 16 do 20, na Primorskem do 
24 stopinj C. 

Obeti 
v petek bo in soboto bo sončno, 

občasno bo bolj oblačno v vzhod-
nih krajih. 

PONESREČENI 
OTROK UMRI 

v ponedeljek, 11. septem-
bra, ob 13.30 url se ja na 
regionalni cesti izven naselja 
Grajena zgodila prometna ne-
sreča, ko je voznik osebnega 
avtomobila Lada Samara Š.B., 
star 45 let, iz Ptuja, vozil iz 
smeri naselja Štuki v smeri 
Grajene. Izven naselja Graje-
na z vozilom ni mogel pravo-
časno in varno ustaviti pred 
pešcem, otrokom J.B., starim 
3 leta, ki je izza vozila Zastava 
jugo nenadoma iz njegove 
leve proti desni strani pričel 
prečkati vozišče. Z osebnim 
avtom je trčil 'v desno bočno 
stran otroka in ta je padel 
po vozišču. Poškodbe so bile 
tako hude, da je istega dne 
popoldan v splošni bolnišnici 
Ptuj umrl. 

POPRAVEK 
v prejšnji številki Tednika 

PTUJ * V četrtek, 21. sep-
tembra, ob 18. uri bo v I. 
mitreju na Spodnji Hajdini 
Brane Lamut predstavil to 
svetišče; vodstvo se bo na-
daljevalo v III. mitreju na 
Zgornjem Bregu. V nedel-
jo, 24. septembra, ob 11. 
uri bodo predstavili osta-
line II., IV., in V. mitreja 
v v nekdanjem dominikan-
skem samostanu. 
ORMOŽ * V četrtek, 21. 
septembra, se bo ob 19. 
uri v prodajnem slaonu Re-
nault Ormož na Hardeku 
44c, pričela otvoritev likov-
ne razstave Zmaga Modica 
ter študijskih risb slušatel-
jev slikarske šole Modic. 
PTUJ * V soboto, 23. sep-
tembra, bo na Slovenskem 
trgu in v Prešernovi ulici 
od 16. ure dalje do zgo-
dnjih jutranjih ur potekala 
zabavno-glasbena priredi-
tev pod naslovom Noč pod 
zvonikom z ansamblom 
Prijatelji. 
PTUJ * Komorni moški 
zbor iz Ptuja vabi ljubitelje 
zborovskega petja na av-
dicijo, ki bo v ponedeljek, 
25., in v četrtek, 28. sep-
tembra, ob 19. uri v prosto-
rih zbora na Vošnjakovi 5 v 
Ptuju (Narodni dom). 
PTUJ * V okviru Glasbene-
ga septembra bo v torek, 
26. septembra, ob 19.30 
v viteški dvorani na gradu 
drugi "ptujski" koncert z 
deli Mozarta, Dvoržaka in 
Janačka. 
PTUJ * V sredo, 27. sep-
tembra, bo ob 20. uri v 
cerkvi sv. Jurija na Slo-
venskem trgu koncert v 
okviru Bachovega orgel-
skega ciklusa, posveče-
nega 250-letnici Bachove 
smrti. Nastopil bo Dimitrij 
Rejc. Koncert v sodelova-
nju z Edition Bizjak iz Lju-
bljane pripravlja 01 SLKD 
Ptuj. Vstop prost! 
GLEDALIŠČE PTUJ * Do 
konca septembra poteka 
vpis v otroški lutkovni abo-
nma, ki obsega osem pred-
stav največjih slovenskih 
lutkovnih gledališč. 
KINO PTUJ * Do konca te-
dna je ob 18. uri na spore-
du Mirno jezero, ob 20. pa 
Misija nemogoče II. Priho-
dnji teden bodo ob 18. uri 
Kremenčkovi II., ob 20. pa 
Za vsako ceno. 

smo nenatančno poročali o 
prometni nesreči s smrtnim izi-
dom v Spuhlji, zato sedaj po-
jasnjujemo dogajanje. Voznik 
osebnega avtomobila V.R. je 
trčil v kamion, pri čemer je 
tovorno vozilo zaradi trčenja 
in zaviranja obrnilo diagonal-
no prek vozišča, medtem ko 
je priklopnik zdrsnil na nabre-
žino obcestnega jarka. V tem 
času je iz smeri Spouhlje pri-
peljal avtobus in tovornjak je 
trčil v njegovo prednjo levo 
stran. Osebni avto pa je ob tr-
čenju s tovornjakom odbilo v 
avtobus in ga obrnilo za 180 
stopinj. Posledice so bile za 
voznika osebnega avtomobila 
tako hude, da je na kraju ne-
sreče umrl. 

POPLAVA ILEGALNIH 
PREHODOV 

Ormoški policisti so 11. sep-
tembra ob 0.40 uri na lokalni 
cesti v kraju Gomila pri Kogu 
ustavili 16 oseb, za katere je 
bilo ugotovljeno, da so držav-
ljani Irana in da so v Slovenijo 
prišli na ilegalen način. Ker so 
pri postopku zaprosili za azil, 
so bili prepeljani v azilni dom v 
Ljubljano. 

Policisti PP Ormož so v noči 
z 12. na 13. september na re-
laciji Središče bo Dravi - Ve-
lika Nedelja prijeli več skupin 
tujcev, ki so v Slovenijo prišli 
na ilegalen način. Pri postop-
ku z njimi je bilo ugotovljeno, 
da gre za 14 državljanov Ira-
na, 12 državljanove Tučije, 6 
Indijcev in 5 državljanov Ban-
gladeša, vsi pa so zaprosili za 
azil. 

V notranjosti države pa so 
policisti PP Slovenska Bistri-
ca 13. septembra v dopoldan-
skem času prijeli skupino 26 
državlanov Irana, ki so k nam 
prišli iz R Hrvaške na ilegalen 
način, jih predlagali v posto-
pek sodniku za prekrške, nato 
pa so bili prepeljani v Center 
za tujce v Ljubljano. 

14. septembra ob 7.05 uri je 
policist Policijske postaje vo-
dnikov službenih psov in ko-
njenikov v kraju Jastrebci v 
vinogradu prijel 14 oseb, za 
katere je bilo ugotovljeno, da 
so državljani Irana, ki so v R 
Slovenijo vstopili na ilegalen 
način. 

Skupina 11 državljanov Ira-
na je bila istega dne ob 11.35 
uri legitimirana pri avtobus-
nem postajališču v Slovenja 
vasi. Tujci so bili po končanih 
postopkih prepeljani v Ljublja-
no. 

V noči na 18. september so 
policisti PP Ormož prijeli na 
različnih lokacijah ob državni 
meji z R Hrvaško skupaj 48 dr-
žavljanov Irana in 3 državljane 
Turčije, ki so mejo z R Sloveni-
jo prestopili na ilegalen način. 
Tujci so bili prepeljani v Ljub-
ljano. 

RODILE SO - ČESTITAJ 
MO: Tina Velenšek, Go-I 
rišnica 42 - Iona; Urška ̂  
Križanec, Paradiž 52/c, CirJ 
kulane - deklico; Brigital 
Kokol, Breg 15, Majšperki 
- Tamaro; Darja Kristovič, 
Zabovci 25, Markovci - deč-
ka; Darinka Jaušovec, Pro-
letarska 10, Kidričevo -
Timoteja; Jožica Brenčič, 
Kraigherjeva 23, Ptuj - Ur-
bana; Leonida Stumberger, 
Krempljeva 9, Ptuj - Nika; 
Milena Petek, Rucmanci 5, 
Tomaž - Spelo; Marija Me-
dved, Lovrenc 59 - Do-

: mna; Valentina Vrhovšek, 
i Nova vas 34, Ptuj - Načeta; 
I Leonida Vulič, Kidričeva 
I 17, Rogaška Slatina - Bre-
I do Tašo; Marjana Vidovič, 
I Povodno va 17, Ptuj - Mit-
i ja; Marija Čuček, Pečke 34, 
I Makole-Janija; Metka Mo-

horko, Grdina 34, Stoperce 
- Saro; Svetlana Kovačec, 
Zg. Hajdina 17/a - Klemna; 
Ivanka Jurgec, Mihovci 28, 
Velika Nedelja - Evo; Petra 
Grdina, Ciril-Metodov dre-
vored 16, Ptuj - Maksa; Ma-
rija Šalamun, Pacinje 16, 
Dornava - Tjašo; Nataša 
Dugolin, Kraigherjeva 9, 
Kidričevo - Marsela; Majda 
Hertič, Lovrenc 79 - Žana; 
Silvija Rodvajn, Lackova 4, 
Ptuj -Ivo. 

POROKE - PTUJ: Zoran 
Vesenjak, Gajevci 48, in 
Brigita Krajnc, Pristava 18; 
Pavel Matjašič, Borovci 6, 
in Suzana Klinger, Borovci 
3/a; Andrej Korošec in Ev-
genija Modrič, Osojnikova 
C. 22, Ptuj ; Vladimir Ma-
roh. Mejna c. 3, Ptuj , in 
Andreja Fendre, Ilčeva ul. 
15, Ptuj. 

POROKA . VIDEM PRI 
PTUJU: Igor Porekar, 
Gobčeva uL 25, Spodnje 
Hoče, in Daniela Šel, Juro-
vci 21. 

POROKA - ORMOŽ: Bo-
ris Rajh in Bojana Belšak, 
Lahonci 34/b. 
UMRLI SO: Elizabeta 
Čeh, roj. Rodošek, Pobrežje 
142/a, rojena 1938, umrla 6. 
9, 2000; Albert Lašič, Sta-
novno 28, rojen 1951, umrl 
11. 9. 2000; Justina Kau-
kler, rojena Meglič, Mlače 
23/a; Slovenske Konjice, ro-
jena 1908, umrla 7.9. 2000; 
Jožef Ivančič, Apače 32, ro-
jen 1908, umrl 9.9. 2000; 
Janez Munda, Trnovci 18, 
rojen 1928, umrl 5.9. 2000; 
Marija Šamperl, Bodkovci 
35/a, rojena 1920, umrla 
13.9.2000; Alojzij Polajžet, 
Skorba 46/b, rojen 1932, 
umrl 14. 9. 2000. 


